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روزنامه

 مدیرکل بهزیستی استان قم گفت: به منظور ارائه بهتر خدمات به 
جامعه هدف این نهاد مددکاری، ۲۴ مرکز مثبت زندگی یا واحدهای 
روستایی  مناطق  و  قم  شهر  محله   ۲۴ در  بهزیستی  کوچک 
راه اندازی می شود.  مهدی پهلوانی در گفت و گویی افزود: سازمان 
تخصصی  سازمانی  به  حمایتی  و  سنتی  نهادی  از  بهزیستی 
تبدیل شده و به  عنوان متولی سلامت اجتماعی و مطالبه گر رفاه 
اجتماعی در کشور شناخته می شود به همین دلیل، تأسیس مراکز 
مثبت زندگی یا همان مراکز خدمات بهزیستی در محلات مختلف 
در دستور کار آن قرار گرفته است. وی اظهار داشت: همزمان با 

دهه مبارک فجر، ۲ هزار و ۳۰۰ مرکز ارائه خدمات بهزیستی یا

استاندار قم نسبت به ورود کرونای انگلیسی هشدار داد و تاکید 
کرد: دستگاه های مرتبط باید با نظارت های دقیق و منظم مراقبت 
و کنترل کنند. بهرام سرمست در جلسه ستاد مقابله با کرونای 
استان با بیان اینکه خوشبختانه هنوز گزارشی از ورود ویروس 
انگلیسی کرونا به استان قم نداشته ایم افزود: لازم است دستگاه 
های مرتبط با نظارت های دقیق و منظم مراقبت و کنترل های لازم 
را به عمل آورند. استاندار قم با تاکید بر تداوم ممنوعیت تردد شبانه  
و تاثیر گذاری این طرح در کاهش روند نزولی مبتلایان و فوتی های 
کرونا گفت: ممنوعیت شبانه مانع از برگزاری مهمانی ها و تجمعات 

شده و این طرح ادامه خواهد داشت. سرمست با هشدار درباره

مدیرکل بهزیستی استان قم: 

۲۴مرکزمثبتزندگیافتتاحمیشود
هشدار استاندار قم:

مراقبکرونایانگلیسیباشیم
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آگهیمزایدهعمومی آگهیمزایدهعمومی

اجارهتعدادیازواحدتجاریوخدماتیدر
مجتمعهایخدماتیرفاهیسرایکویر1و۲واقع
درطرفینکیلومتر۴0آزادراهکاشان–نطنز-اصفهان

اجارهتابلوهایتبلیغاتیمجتمعهایخدماتیرفاهی
سرایکویر1و۲وطولمسیرآزادراهامیرکبیر

شرکت آزاد راه امیرکبیر )قم – کاشان( در نظر دارد به استناد قانون برگزاری مزایده و آئین نامه های 
اجرایی آن و به استناد آئین نامه معاملات هلدینگ ها و شرکت های تحت پوشش صندوق بازنشستگی کشوری 
و براساس قیمت پایه کارشناسی، تعدادی واحد تجاری اعم از رستوران، مغازه و تعمیرگاه در مجتمع های 
خدماتی رفاهی سرای کویر 1 و ۲ واقع در طرفین کیلومتر ۴۰ آزادراه کاشان – نطنز - اصفهان را به مدت 

یک سال شمسی، بشرح ذیل و از طریق مزایده عمومی به بهره برداران واجد شرایط اجاره دهد.
شرایط شرکت در مزایده :

1- قیمت اسناد مزایده مبلغ ۳،۰۰۰،۰۰۰ ریال )سه میلیون ریال( می باشد که بایستی به حساب شماره 
9267543826 بانک ملت شعبه زبرجد شهر تهران بنام شرکت آزادراه امیرکبیر واریز گردیده و رسید آن تحویل 

محل های فروش اسناد  مزایده گردد.
۲- شرکت کنندگان در مزایده می بایست دارای گواهی عدم سوء پیشینه کیفری و عدم اعتیاد باشند.

۳- اسناد و مدارک مزایده فقط به مزایده گر و یا نماینده ایشان با ارائه معرفی نامه معتبر با مهر و امضای مجاز 
تحویل خواهد شد.

۴- هزینه چاپ و انتشار آگهی و کارشناسی املاک برعهده برنده مزایده می باشد.
5- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند مزایده به صورت چک بانکی در وجه شرکت ازادراه امیرکبیر به حساب شماره 

9267543826  بانک ملت شعبه زبرجد شهر تهران تحویل گردد.
6- تاریخ فروش اسناد مزایده از ساعت 8 صبح روز پنج شنبه مورخ 99/11/۰9 لغایت ساعت 17 روز سه شنبه 

مورخ 99/11/1۴ می باشد.
7- آخرین مهلت تسلیم پیشنهادها،  ساعت 16 روز شنبه مورخ 99/11/18 می باشد.

8- پیشنهادهای واصل شده در ساعت 1۰ صبح روز دوشنبه مورخ 99/11/۲۰ در دفتر مرکزی واقع در خیابان 
پاسداران خیابان حجت سوری پلاک5 طبقه چهار مرکزی بازگشایی میشود.

9- مدت اعتبار پیشنهادات: )حداکثر فاصله زمانی بین پایان مهلت تسلیم پیشنهادها و ابلاغ کارفرما به برنده 
مزایده مبنی بر پذیرش پیشنهاد دومی( 5 روز می باشد.

1۰- نشانی محل های تحویل اسناد مزایده و تسلیم پیشنهادات :
تلفن:  مرکزی،    4 طبقه   –  5 -پلاك  سوری  حجت  شهید  خیابان   - پاسداران  خیابان  تهران:  دفتر   

 02126652687
 دفتر قم: طبقه فوقانی ساختمان ایستگاه عوارضی قم به سمت کاشان، تلفن: 02536551514 

شرکت آزاد راه امیرکبیر)قم – کاشان( در نظر دارد به استناد قانون برگزاری مزایده و آئین نامه های اجرایی 
آن و به استناد آئین نامه معاملات هلدینگ ها و شرکت های تحت پوشش صندوق بازنشستگی کشوری، تابلوهای 
تبلیغاتی موجود در مجتمع های خدماتی رفاهی سرای کویر1 و۲ واقع در دو سمت کیلومتر ۴۰ آزادراه 
امیرکبیر و در طول مسیر آزادراه امیر کبیر ، را بشرح ذیل و از طریق مزایده عمومی به پیمانکار واجد شرایط اجاره 

دهد.
 شرایط شرکت در مزایده :

1- قیمت اسناد مزایده مبلغ 1۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال )ده میلیون ریال( می باشد که بایستی به حساب شماره 
9267543826 بانک ملت شعبه زبرجد شهر تهران بنام شرکت آزادراه امیرکبیر واریز گردیده و رسید آن تحویل 

محل های فروش اسناد  مزایده گردد.
۲- شرکت کنندگان در مزایده می بایست دارای مجوز معتبر جهت فعالیت های تبلیغاتی از مراجع ذی صلاح باشند.
۳- اسناد و مدارک مزایده فقط به مزایده گر و یا نماینده ایشان با ارائه معرفی نامه معتبر با مهر و امضای مجاز تحویل 

خواهد شد.
۴- هزینه چاپ و انتشار آگهی برعهده برنده مزایده می باشد.

5- مبلغ تضمین شرکت در مزایده 5 درصد مبلغ پیشنهادی می باشد  و بصورت یک فقزه چک بانکی در وجه 
شرکت آزادراه امیرکبیر به شماره حساب 9267543826 بانک ملت شعبه زبرجد در پاکت )الف( به دستگاه مزایده 

گزار تسلیم شود.
تذکر: در صورت امتناع برنده اول از عقد قرارداد، سپرده مذکور به نفع شرکت ضبط خواهد شد و با نفر دوم قرارداد 

منعقد می گردد. در صورت امتناع نفر دوم از انعقاد قرارداد، سپرده وی نیز ضبط می گردد.
6- جهت تضمین حسن انجام تعهدات و پرداخت مال الاجاره، برنده مزایده قبل از انعقاد قرارداد، می بایست 

ضمانت نامه بانکی به مبلغ 3 ماه اجاره به کارفرما ارائه نماید.
7- تاریخ تحویل اسناد مزایده از ساعت 9 صبح روز شنبه مورخ 99/11/11 لغایت ساعت 16 روز چهارشنبه مورخ 

99/11/15 می باشد.
8- آخرین مهلت تسلیم پیشنهادها،  ساعت 16 روز دوشنبه مورخ 99/11/۲۰ می باشد.

9- پیشنهادهای واصل شده در ساعت 11 صبح روز شنبه مورخ 99/11/۲5 در محل دفتر مرکزی شرکت واقع در 
تهران پاسدارن –خیابان شهید حجت سوری –پلاک 5-طبقه 4 مرکزی واقع حضور اعضاء کمیسیون معاملات شرکت 

بازگشایی میشود.)حضور شرکت کنندگان بلامانع است(
1۰- مدت اعتبار پیشنهادات: حداقل یکماه میباشد.

11- نشانی محل های تحویل اسناد مزایده و تسلیم پیشنهادات :
دفتر تهران: خیابان پاسداران – خیابان شهید حجت سوری-پلاک 5 – طبقه 4 مرکزی  ،  تلفن: 02126652687 

دفتر قم: طبقه فوقانی ساختمان ایستگاه عوارضی قم به سمت کاشان، تلفن: 02536551514 
شرکت آزادراه امیرکبیر )قم – کاشان( )سهامی خاص( شرکت آزادراه امیرکبیر )قم – کاشان( )سهامی خاص(
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مدیر منطقه 5 شهرداری قم  گفت :شهرداری به هیچ عنوان 
نمی گوید به روستای جمکران خدمات نمی دهد بلکه ما براین 
باوریم که باید طرح تفضیلی اجرا شود و مردم همکاری کنند 

وجود  به  اشاره  با  اقبالیان  علیرضا  شود.  بازگشایی  شوارع  تا 
اختلافات بین شهری یا روستایی بودن منطقه جمکران، اظهار 
داشت: دو محله در جمکران شامل بافت قدیمی و جدید داریم 

در جلسه ستاد مدیریت بحران استان قم تاکید شد

تردد شبانه در قم همچنان ممنوع است
رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم:

نبایدازمسألهمهمبزرگداشت
دههفجرغفلتکنیم

مدیر منطقه 5 شهرداری قم :

طرحتفصیلیجمکران
بایداجراییشود
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آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه : 

بایدراهبردمهم"مقاومت"راباقدرتادامهبدهیم

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم گفت: با 
توجه به شرایط کنونی باید بزرگداشت ایام الله دهه فجر انقلاب 
اسلامی را با رعایت شیوه نامه های ابلاغی ستاد ملی مقابله 
با کرونا بسیار با جدیت دنبال کرده و غفلت نداشته باشیم.  

نصرت الله لطفی چهارشنبه شب در جلسه شورای فرهنگ 
عمومی استان قم افزود: برنامه های بزرگداشت دهه فجر باید 
مردم محور بوده و هرچه باشکوهتر در تمامی مساجد و محله ها 
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم گفت: با توجه به زیر ساخت های برگزار شود و مردم به عنوان یکی از ارکان انقلاب اسلامی، ایفای

مناسب ارتباطی قم، هیچ نگرانی نسبت به افزایش مصرف اینترنت وجود ندارد 
و شبکه دیتای استان از پایداری مطلوبی برخوردار است. جواد غلامپور سرعت 
توسعه زیرساخت های فناوری ارتباطات در این استان را بسیار مطلوب دانست و 
ادامه داد: با به ثمر رسیدن پیگیری های انجام شده در استان، ظرفیت پهنای باند 
اینترنت قم طی روزهای اخیر 5۰ درصد افزایش یافت. وی ادامه داد: روند توسعه 

این زیرساخت ها همچنان با سرعت ادامه دارد و امیدواریم در آینده نزدیک

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم :

هیچنگرانینسبتبهافزایشمصرفاینترنتوجودندارد
 

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: طرح ها و دستورالعمل های 
فرهنگی پیرامون افزایش فرزندآوری خانواده ها توسط استاندار قم به دستگاه های 
اجرایی ابلاغ می شود.  سید موسی حسینی کاشانی چهارشنبه شب در جلسه 
شورای فرهنگ عمومی استان قم افزود: سیاست های کلی جمعیت ابلاغی مقام 
معظم رهبری در هیأت اندیشه ورز شورای فرهنگ عمومی قم کاملا مورد بحث 
و بررسی قرار گرفته است. وی با اشاره به تدوین راهکارها و دستورالعمل های 

فرهنگی در راستای سیاست های جمعیتی، از تدوین سند جامع فرهنگی

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد

ابلاغطرحهایفرهنگیفرزندآوریبهدستگاههایاجرایی
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رئیس کل دادگستری استان قم:

با جرایم علیه کودکان 
سختگیرانه برخورد می شود

عکس:محمد محسن زاده



شنبه -یازدهم بهمن ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 25206

سخنگوی کمیسیون تلفیق:

 بودجه سال آینده دو سقفی و دو زمانه 
بسته شد

 سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 گفت: بودجه سال آینده دو 
سقفی و دو زمانه بسته شد؛ یک سقف در 6 ماهه اول و یک سقف در 6 ماهه دوم 

سال آتی هزینه و اعتبارات تخصیص داده می شود. 
رحیم زارع در نشست خبری در تشریح مصوبات این کمیسیون، افزود: در 
بودجه سال 1400 وابستگی به نفت را کاهش دادیم طوری که منابع این موضوع 

از 394 هزار میلیارد تومان به کمتر از 260 هزار میلیارد تومان رساندیم.
این نماینده مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه حتی در روزهای تعطیل نیز 
در حالا بررسی بودجه بودیم، گفت: جمع منابع عمومی دولت 841 هزار میلیارد 
تومان بود که به 1158 میلیارد تومان رسید. 178 هزار میلیارد تومان شفاف سازی 
شد به طور مثال 90 هزار میلیارد تومان در حوزه واگذاری سهام و بند و تبصره 
دو در کتاب بودجه آورده شده بود اما در ردیف ها نیامده و منابع آن صفر در نظر 

گرفته شده بود.
زارع افزود: 30 هزار میلیارد تومان برای اوراق تسویه در نظر گرفته شده بود که 
به آن 5 هزار میلیارد تومان افزوده شد این در حالی است که در ردیف های لایحه 

بودجه مبلغ آن یک ریال نوشته شده بود.
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 با بیان اینکه 53 هزار میلیارد 
تومان بر اساس نامه رئیس جمهور برای استفاده از اوراق در نظر گرفته شد، افزود: 
مابه التفاوت هزار و 158 میلیارد تومان تا 841 هزار میلیارد تومان، 178 هزار 
میلیارد تومان شفاف سازی بود و حدود 139 هزار میلیارد تومان نیز منابع جدید از 

حوزه مالیات، اوراق و اسناد ایجاد شد.
زارع اضافه کرد: در تبصره 14 درباره دستورات مقام معظم رهبری مبنی بر 
ممنوعیت استفاده از منابع صندوق توسعه ملی، تصمیماتی در حوزه منابع 
عمومی بودجه گرفتیم به طور مثال وزارت جهاد کشاورزی در سال آینده مکلف 
شد برای اجرای طرح های آبیاری تحت فشار هزار و 757 میلیارد تومان اعتبار 
تخصیص دهد؛ همچنین برای طرح های آبخیزداری و آبخوان داری هزار و 757 

میلیارد تومان پیش بینی کردیم.
افزایش ۴ برابری حقوق سربازان در سال آینده 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات با بیان اینکه افزایش 4 برابری حقوق 
سربازان علاوه بر 400 هزار تومان که مربوط به رفت و آمد آنها است را در سال 
آینده مصوب کردیم، ادامه داد: برای سربازان متأهل تسهیلاتی مانند افزایش 50 
درصدی این پرداخت در نظر گرفته شده است. همچنین مقرر است به منظور 
اشتغال زایی مبلغ 50 میلیون و 100 میلیون تومان تسهیلات کم بهره در زمان 

پایان خدمت پرداخت شود.
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 1400 همچنین درباره 139 هزار 
میلیارد تومان منابع بودجه که توسط مجلس به منابع افزوده شده، تصریح کرد: 
این منابع به طور مثال 17 هزار میلیارد تومانی است که از حقوق ورودی خودروها 
از مناطق آزاد به دست می آید همچنین رقم واقعی مالیات بر ارزش افزوده 88 
هزار و 300 میلیارد تومان بود در حالی که دولت آن را 66 هزار میلیارد در نظر 
گرفته بود. عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات همچنین اضافه کرد: حدود 
27 هزار میلیارد تومان برای جهاد کشاورزی به منظور تولید نهاده ، واکسن دامی و 

حمایت از بخش تولید به پیشنهاد مجلس اضافه شد.

وزیر کشور: 

با رفتار مهربانانه اخلاق و دوستی را در 
جامعه تقویت کنیم

 وزیر کشور رواج دروغ و نسبت دادن آسان تهمت ناروا را آفت جامعه امروز عنوان 
کرد و گفت:باید با رفتار مهربانانه اخلاق و دوستی را در جامعه تقویت کنیم. 

عبدالرضا رحمانی فضلی در دیدار با دبیر کل و اعضای ارشد بنیاد بین المللی 
غدیر که در محل وزارت کشور برگزار شد با تاکید بر اینکه پیام ادیان الهی بر مبنای 
فطرت انسانی است، گفت: انسان وقتی به فطرت خودش رجوع می کند، خود 

این فطرت راهنمای خوبی در پیروی از دین و ایمان به خدای متعال است.
وزیر کشور با بیان اینکه روند تاریخی هم گویای پیوستگی و ارتباط دین و فطرت 
انسانی است، ادامه داد: با گذشت 1400 سال از  صدر اسلام، دشمنان اسلام 
و دین خدا، برای منحرف کردن دین و تضعیف ارزش های دینی بسیار تلاش 

کردند، اما همه این تلاش ها به شکست انجامید.
رحمانی فضلی با اشاره به شرایط کنونی جهانی در بعد معنویت، اظهار کرد: 
امروز بشریت بیش از هر زمان دیگری محتاج آموزه های الهام بخش دینی است 
و این مساله را در همه ابعاد اعم از زوایای فردی که انسان ذاتا دنبال حق جویی، 
عدالت طلبی است و هم در بعد اجتماعی که همه انسان ها خواستار زندگی آرام 
و سالم هستند؛ شاهد هستیم. وزیر کشور با بیان اینکه همه نیازهای بشری در 
حوزه های گوناگون در قرآن کریم و سیره پیامبر عظیم الشان و ائمه اطهار مطرح 
شده، گفت: دنیا امروز طالب صلح و دوستی است و این مساله همواره در آیات 
قران تاکید شده است و نیاز است بشریت بیش از هر زمان دیگری به قران و اسلام 

رجوع کند و از آموزه هایش بهره مند شود.
رحمانی فضلی در بخش دیگری از سخنان خود در این نشست، به شکل گیری 
انقلاب اسلامی به عنوان انقلابی برآمده از اندیشه های قرانی و دینی اشاره کرد 
و گفت: امروز بیش از چهار دهه از شکل گیری انقلاب اسلامی گذشته است 
و باید کار فرهنگی و علوی در شان انقلاب و نظام جمهوری اسلامی در جامعه 
انجام دهیم. وی اضافه کرد: باید با رفتار مهربانانه و تعامل مؤمنانه همه گرایش ها 
و خواسته ها را به چشمه زلال امامت و ولایت نزدیک سازیم و اخلاق و دوستی 
را در جامعه تقویت کنیم. جانشین رییس جمهوری در شورای اجتماعی کشور 
آفت مهم جامعه ما، رواج دروغگویی و نسبت دادن آسان تهمت های ناروا عنوان و 

خاطرنشان کرد: باید در این خصوص کارهای بزرگ فرهنگی انجام شود.

سخنگوی سازمان انرژی اتمی : 

ذخایر اورانیوم ۲۰ درصدی ایران 
به ۱۷ کیلوگرم رسید

 سخنگوی سازمان انرژی اتمی کشور گفت: پس از اجرای قانون راهبردی رفع 
تحریم ها،ذخایر اورانیوم غنی شده 20 درصد کشور به حدود 17 کیلوگرم رسیده 

است. 
بهروز کمالوندی روز پنجشنبه در بازدید رییس مجلس شورای اسلامی و رییس 
سازمان انرژی اتمی کشور از سایت هسته ای شهید علیمحمدی)فردو( در استان 
قم در گفت و گو با خبرنگاران افزود: ما به عنوان یک سازمان فنی موظف هستیم 

تا مصوبات قانونی را به صورت کامل اجرا کنیم.
وی ابراز کرد: ما به عنوان یک نهاد فنی قانون را مو به مو اجرا می کنیم و مجلس 
و دولت درباره پروتکل الحاقی و لغو اجرای آن تصمیم گیری خواهند کرد و ما در 

این باره آمادگی کامل داریم و حتما اجرای قانون شدنی است.
وی ادامه داد: رییس مجلس شورای اسلامی امروز بیش از 3 ساعت برای در 
جریان قرارگیری از روند فعالیت های هسته در مجتمع غنی سازی فردو وقت 
آزمایشگاه خلا،  آزمایشگاه مواد،  مانند  آن  از بخش های مختلف  و  گذاشت 

ایزوتوپ های پایدار و غیره بازدید کرد.
کمالوندی یادآور شد: در این بازدید مرور کلی از آنچه در سایت هسته ای فردو 
قم صورت می گیرد انجام گرفت و رییس مجلس شورای اسلامی از روند اجرای 

مطلوب قانون راهبردی رفع تحریم ها ابراز خوشحالی کرد.
سایت  در  ایران  ای  هسته  های  فعالیت  از  کوچکی  بخش  کرد:  اضافه  وی 
این مجتمع غنی سازی حدود یک هفدم سایت  و  دارد  قرار  فردو  هسته ای 
هسته ای نطنز می باشد. سخنگوی سازمان انرژی اتمی کشور وضعیت نصب 
سانتریفیوژهای 2m-IR را مورد توجه قرار داد و افزود: طبق مصوبه مجلس در 
برنامه قانون راهبردی رفع تحریم ها در سایت هسته ای نطنز تا قبل از پایان سه 

ماهه طرف غربی، یک هزار ماشین IR2m را نصب خواهیم کرد.

احیای برجام و مشکل 
زمان بازگشت

پیروزی بایدن و تحولات سیاسی آمریکا، سبب شده 
است امیدواری به کاربست روشهای دیپلماتیک برای 

مدیریت منازعات بین المللی، از جمله احیای توافق هسته ای)برجام( افزایش 
یابد. با این وجود، برخی پیچیدگیها، به طور قابل پیش بینی، دست یابی به این 
هدف را مشکل می کند. زمان بندی بازگشت آمریکا و ایران به برجام و اجرای 
دوباره آن یکی از این پیچیدگی هاست. فرانسه اعلام کرده است ایران باید ابتدا 
به توافق هسته ای بازگردد. تبیین چند نکته درباره این موضع پاریس، می تواند 

روشنگرانه باشد:
و  شد  خارج  برجام  از  یک جانبه  طور  به  سال97  اردیبهشت  در  1-آمریکا 
شدیدترین تحریم ها را علیه ایران اجرا کرد.  ایران تا مدتی  به اجرای کامل تعهدات 
خود در چارچوب این توافق ادامه داد. تأکید دیگر طرفهای برجام بر تداوم اجرای 
آن و برخی ابتکارات مانند سازوکار اینستکس-همان گونه که آلمان چند روز 
پیش اعلام کرد- هیچ دستاوردی برای ایران به همراه نداشت. ایران نیز سرانجام 
فعالیت های هسته ای خود را بر اساس ماده26 توافق، از سر گرفت. این ماده 
می گوید ایران اعمال تحریم های جدید هسته ای را، ]از جانب آمریکا[ به عنوان 
مبنایی برای توقف جزیی یا کلی تعهدات خود بر اساس برجام تلقی خواهد کرد.

2- آنچه آمد نشان گر این واقعیت است که آمریکا به طور یک جانبه از برجام 
خارج شد و ایران پس از آن و در چارچوب برجام، به اقدامات متقابل پرداخت. 
اگر قرار باشد یکی از دو حکومت آمریکا و ایران برای احیای برجام پیشگام شود، 
این آمریکاست که باید گام اول را بردارد. به ویژه آنکه موضوع مربوط به آمریکا، 
بازگشت به برجام و عضویت دوباره در توافق است. حال آنکه موضوع مرتبط با 
ایران، اجرای دوباره تعهداتی است که به عنوان واکنشی به خروج آمریکا از توافق 
و اعمال تحریمها، متوقف شدند و بازگشت به برجام، درباره ایران موضوعیت ندارد 

چرا که ایران همچنان عضو برجام است.
3- احیای برجام،منافع و امنیت همه طرف ها  را دربردارد و تاخیر در انجام 
آن، می تواند پیامدهای منفی و زیانباری به همراه داشته باشد. اینکه موضوعات 
نمادین مانند پیشگامی در بازگشت و اجرای دوباره برجام به موضوعی منازعه آمیز 
بدل شود، خردمندانه به نظر نمی رسد. روش واقع بینانه آن است که آمریکا و 
ایران به عنوان اقدامی مصالحه جویانه در یک روز و همزمان عضویت دوباره 
خود در برجام و اجرای مجدد آن را اعلام کنند. فرانسه نیز، بهتر است به جای 
آنکه با مواضع خود بر دشواری های موجود بیفزاید، برای احیای توافقی تلاش 
کند که دربردارنده راه حل دیپلماتیک برای حل و فصل  بحرانی مهم در منطقه 
پرآشوب خاورمیانه است. به ویژه آنکه اگر احیای برجام با شکست روبرو شود، بعید 
است هیچ امیدی برای تکرار  کاربرد دیپلماسی برای حل دیگر منازعات پر شمار 

خاورمیانه وجود داشته باشد.

مرگی که هنوز باور 
نکرده ایم

خبر، سخت و دردناک، مثل سندان روی صخره ی 
ناباوری نشست، ترک انداخت و شکست و فروریخت. 

مهرداد میناوند از پس کرونا برنیامده بود. خواب مصنوعی به قصد درمان، به 
خواب واقعی و ابدی تبدیل شد. چشم های منتظر به آی سی یو بیمارستان لاله 
خیس شدند و بُهت، هنوز مسلط تر از هر خاطره ای در ذهن ها جولان می دهد. 
مگر می شود؟ او؛ 45 ساله؛ جوان و سرزنده. خیلی جوان برای مردن و خیلی 
باورنکردنی که اسمش در سیاهه ی پنجاه و چند هزار قربانی ایرانی کرونا نوشته 
شود و نه در فهرست بیش از یک میلیون نفری بهبودیافتگان. تابلوی مرگ اما بالا 
رفت و رفتن ناگزیر شد؛ مثل تعویض زودهنگام یک بازیکن خوب، وقتی که نه 

ناباوری و نه اعتراض مانعش نمی شود.
شبکه های اجتماعی غرق در تصاویر و فیلم بازی های اوست. 67 بازی و چهار 
گل ملی. با آن شماره ی عجیب 25 و بعدها 21 که معنای ضمنی روشنی برای 
اصلی حساب  ترکیب  در  روی حضورش  بازیکنی که کسی  دارد:  فوتبالی ها 
نکرده است و او خودش را به ترکیب تحمیل کرده. و آن گل دیدنی به تایلند؛ 
نفوذی خرامان از جناح چپ، سر توپ و بعد شوت از پشت هجده با راست، پای 
غیرتخصصی. پرسپولیسی ها، حتماً خاطرات بیشتری دارند و تصاویر روشن تری. 
از او و از آن سال ها که چپ سرخ ها در قرقش بود. و بعدتر لژیونر شدنش؛ چهار 
سال در اتریش و بلژیک، ده بازی در لیگ قهرمانان اروپا با اشتورم گراتس و 
آن بازی رفت و برگشت مقابل منچستر یونایتد و دیوید بکهام که سال ها بعد 
عکس هایش به امضای مهرداد میناوند در شبکه های اجتماعی تبدیل شده بود.

او را در پنجشنبه ی غمگین بهمن در حالی به خاک سرد سپردیم که زندگی اش 
نسبتی با سردی نداشت. پس، با همان شوری به یادش خواهیم آورد که از دوران 
وقتی  هم  دست هایش  فرم  که  چپ پایی  می ماند:  خاطرمان  در  ستارگی اش 
می دوید شکیل و ویژه ی خودش بود و ستاره ای که پایان فوتبالش هم باعث نشد 
از آسمان ستاره ها افول کند. او را با آن چهره ی به خاطر می سپاریم که هر جا بود، 
بساط لبخند و عیش مهیا بود با شوری که تازه از گعده ها به مانیتورها راه پیدا 
کرده بود و نوید ستاره ای دیگر در قاب تصویر را می داد. صد حیف. ستاره، نماند. 
خاطره ها اما می مانند و خاک، هر چه هم سرد و پذیرنده، یارای زدودنشان را 
ندارد. از او، مبارزه اش را به یاد می سپاریم؛ با رقبا، با بکهام، با بیماری مرموز ضعف 
سیستم ایمنی، با کرونا و با فراموشی. و آن روح پر سر و شور و سیمای خندان را. 

فراموش نمی شوی آقای میناوند.

آیت الله سعیدی در خطبه های نماز جمعه :

باید راهبرد مهم "مقاومت" را با قدرت 
ادامه بدهیم 

امام جمعه قم گفت: تنها راه مؤثر برای احقاق حق مردم ولایتمدار و مقاوم و 
تنها راه شکست دشمن "مقاومت" در برابر مستکبرین است، مهم ترین راهبرد ما 
از ابتدای انقلاب تاکنون انسجام و پرهیز از تفرقه است و باید این راه را باقدرت 
ادامه بدهیم. آیت الله سید محمد سعیدی ظهر دیروز در خطبه های نماز جمعه 
قم  که در مصلی قدس برگزار شد، با اشاره به فرارسیدن سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی افزود:12 بهمن سال روز بازگشت پیروزمندانه معمار کبیر انقلاب امام 
خمینی پس از 15 سال تبعید به میهن اسلامی است که این روز فرخنده آغاز 
دهه فجر انقلاب اسلامی است. امام جمعه قم بیان کرد: امسال با توجه به شیوع 
کرونا مراسم و برنامه های دهه فجر و 22 بهمن متفاوت تر از سال های قبل برگزار 
می شود، از همه درخواست می کنیم برای حفظ سلامت خود و دیگران و برای 
قطع ویروس کرونا دستورالعمل های بهداشتی را رعایت کنند، همه ما قدردان 
کادر پزشکی ودرمانی هستیم و تشکر می کنیم. آیت الله سعیدی ادامه داد: وقتی 
ملتی با پیروی از ولایت دست به مقاومت می زند قطعاً خداوند پیروزی را از آن ملت 
می کند، با حضور جو بایدن در کاخ سفید فشارها قطع نشد و با توجه به خوی 
استکباری آن ها تلاش می کنند با فشارهای هوشمندانه به اهداف شوم خود 
برسند و در این زمینه ایستادگی ملت ایران باید مورد تأکید باشد. وی افزود: ترامپ 
براساس یک تحلیل اشتباه آمریکا را از برجام خارج کرد و با امید اینکه بانفوذی های 
داخلی به اهدافش برسد و تحلیلش این بود که از بین گزینه مذاکره و جنگ ایران 
را بر سر دوراهی قرار می دهد و تصور می کند ایران مذاکره را انتخاب می کند که 
نخست وزیر ژاپن را راهی ایران کرد ولی با مخالفت مقام معظم رهبری روبه رو شد 
که این موضوع موضع قاطع جمهوری اسلامی است. امام جمعه قم بابیان اینکه 
برخی در رسانه های خود تأکید می کردند که جمهوری اسلامی چاره ای برای 
مذاکره با ترامپ ندارد و در غیر این صورت جنگ می شود، بیان کرد: در این شرایط 
بود که رهبر معظم انقلاب در برابر تهدید آمریکا قد علم کرد و فرمودند نه مذاکره 
می کنیم و نه جنگ اتفاق خواهد افتاد و خدا خواست و چنین شد و اکنون ترامپ 

شکست خورده ذلیلانه کاخ سفید را ترک کرد و به زباله دان رفت.

اخبار

حسن بختیاری زاده*

عیسی عظیمی*



رییس جمهور اعلام کرد: باید مراسم نمادین جشن سالگرد پیروزی انقلاب 
اسلامی با نوآوری و بکارگیری خلاقیت های تازه، شکوهمندتر برگزار شود. 

کمیته های  روسای  نشست  در  روحانی  حسن  والسلمین  الاسلام  حجت 
تخصصی ستاد ملی مقابله با کرونا با بیان اینکه امسال دو پیروزی انقلاب اسلامی 
و پیروزی در نبرد با استکبار را جشن می گیریم، گفت: دولتی که می خواست ما 
رنگ چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب را هم نبینیم اکنون با خفت و خواری از 
دنیای سیاست کنار گذاشته شده و در مقابل ما با افتخار چهل و دومین سالگرد 

پیروزی انقلاب مان را هر چند به صورت نمادین اما با شکوه، جشن می گیریم.
روحانی با توجه به گزارش قرارگاه عملیاتی ستاد ملی مقابله با کرونا بر آمادگی 
استان ها برای برگزاری مراسم نمادین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی و هماهنگی 
با رسانه های همگانی و بویژه رسانه ملی در استان ها برای پخش همزمان مراسم 

22 بهمن، تاکید کرد این مراسم نمادین شکوهمندتر برگزار شود.
وی با ابراز نگرانی از بروز برخی علایم درخصوص خیز بیماری کرونا در بعضی 
شهرها از جمله پایتخت گفت: باید سریعا محدودیت های لازم در هر استان 
اعمال  زرد،  حتی  یا  نارنجی  وضعیت  سمت  به  حرکت  درحال  شهرستان  یا 
شود. موضوع روند فعالیت کسب و کارهای مرتبط با ایام عید و اهمیت رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی از سوی این کسب و کارها، از محورهای گزارش های 
جداگانه کمیته های اقتصادی و بهداشتی و درمانی و قرارگاه عملیاتی ستاد بود 
کهرییس دولت تدبیر و امید با اشاره به این گزارش تاکید کرد که باید با رعایت 
دقیق دستورالعمل های بهداشتی، از آغاز موج چهارم بیماری کرونا جلوگیری 
شود تا به این ترتیب مسئولان ناچار نشوند مجددا یک سلسله محدودیت ها را در 

شهرهایی که در وضعیت نارنجی و یا قرمز قرار می گیرند، اعمال کنند.
رییس جمهور به همه کمیته ها بویژه کمیته تبلیغات و قرارگاه عملیاتی دستور 
داد که هشدارهای لازم در خصوص ضرورت رعایت دقیق پروتکل های بهداشتی 
با هدف حفظ سلامتی مردم و تداوم فعالیت های مرتبط با معیشت مردم، داده 
شود. روحانی پس از ارائه گزارش کمیته بهداشتی و درمانی از اقدامات انجام شده 
در خصوص تولید واکسن داخلی و روند خرید واکسن از خارج، ابراز امیدواری 
کرد که با اقدامات موثر انجام شده، واکسن ساخت داخل بتواند همه مراحل تایید 
کیفی را طی کرده و مجوزهای لازم را کسب کند و واکسیناسیون با واکسن های 
خریداری شده از خارج نیز، طبق جدول اولویت هایروه هدف، در ماه بهمن آغاز 
شود. همچنین در ادامه این جلسه گزارش کمیته بهداشتی و درمانی و قرارگاه 
عملیاتی ستاد از بروز برخی علائم در خصوص خیز بیماری کرونا در برخی شهرها 
از جمله پایتخت، بررسی شد. در این گزارش ضمن ابراز نگرانی از این روند، برای 

پیشگیری از شکل گیری موج چهارم بیماری راهکارهای لازم ارائه شده بود.
رییس جمهوری در همین ارتباط به قرارگاه عملیاتی دستور داد به سرعت و با 
دقت بسیار بالا اقدامات موثری را برای گسترش بازرسی ها و نظارت ها در روند 
رعایت پروتکل ها انجام دهد و چنانچه مشاهد شد که استان و یا شهرستانی 
و  اقدامات  سریعا  است،  حرکت  در  زرد  حتی  یا  نارنجی  وضعیت  سمت  به 

محدودیت های لازم را اعمال کنند.
روحانی اظهار کرد: همگی باید با همکاری یکدیگر از ورود کشور به موج چهارم 
بیماری و در نتیجه به خطر افتادن سلامتی مردم و همچنین ایجاد مانع در حرکت 

مثبت اقتصاد کشور و معیشت مردم جلوگیری کنیم.
رییس جمهوری تاکید کرد که باید به دقت مراقبت کنیم تا از ورود و انتشار وسیع 
ویروس های جهش یافته پیشگیری شود و همچنین وزارت بهداشت وضعیت 

ویروس در داخل کشور و احتمال جهش آن را به دقت رصد و کنترل کند.

از مجتمع  بازید  رییس مجلس شورای اسلامی در 
غنی سازی فردو در استان قم تصریح کرد: در غنی 
برنامه جلوتر  از  زمانبندی  و هم در  سازی 20 درصد 

هستیم. 
روز  همراه  هیات  اتفاق  به  که  قالیباف  محمدباقر 
پنجشنبه از مجتمع غنی سازی شهید علی محمدی 
)فردو( بازدید کرد، گفت: در غنی سازی اورانیوم بسیار 

جلوتر از برنامه زمانبدی شده هستیم.
عزیز  مردم  به  را  نوید  این  افزود:  مجلس  رییس 
کشورمان می دهم که اگر بحث مربوط به غنی سازی 
20 درصد 120 کیلو در سال بود، در همین زمان کمتر 
از یک ماه متخصصان توانستند 17 کیلو غنی سازی 

کنند یعنی از جهت زمان بندی نیز جلوتر هستیم. 
وی اظهار داشت: نصب سانترفیوژهای IR2m نیز 
مسیر خودش را طی می کند؛ بخشی از آن نصب شده 

و بخشی هم در حال نصب است
قالیباف با تاکید بر اهمیت صنعت صلح آمیز هسته 
ای در روند توسعه کشورها از جمله برای ایران از همه 
متخصصان و دست اندرکاران این بخش قدردانی کرد. 

نمایندگان  و  طرف خود  از  که  همچنین گفت  وی 
و  به مرحله  به خاطر اجرای مرحله  از دولت  مجلس 
بدون درنگ و هم در موضعگیری هم در عمل، قانون 

هسته ای مصوب مجلس تشکر می کند. 
رییس مجلس افزود: در این خصوص بویژه از سازمان 
انرژی اتمی و وزارت امور خارجه که گام های جدی و 

اساسی برداشتند، قدردانی می کنم. 
قالیباف در بخش دیگری از سخنان گفت: گروه 5+1 
به وظایف خود در چارچوب برجام عمل نکرد به همین 
دلیل ما هم هیچ وظیفه ای برای انجام تعهدات مذکور 

نداریم. 
وی تاکید کرد: هر وقت آنها به تعهدات خود عمل 
کنند، یعنی تحریم ها از جمله در فروش نفت و مسائل 
ارایه  با  رفع شد، در چنین شرایطی  تجارت  و  بانکی 
بر اساس همان  به مجلس شورای اسلامی،  گزارش 
مواد 36 و 37 برجام، به این توافقنامه بر می گردیم و به 

تعهدات خود عمل خواهیم کرد.
نظارت  و  بازدید  از  هدف  داشت:  اظهار  قالیباف 
میدانی  امروز در جریان قرار گرفتن از روند غنی سازی 
20 درصدی ایران در قالب قانون راهبردی رفع تحریم 
ها است؛ ما مصمم هستیم قانون رفع راهبردی تحریم 

ها را تا برداشته شدن کامل تحریم ها ادامه دهیم. 
رییس مجلس با تاکید بر اینکه صنعت هسته ای ایران 
گام بزرگی در رفع و خنثی سازی تحریم ها برداشته 
است، خاطرنشان کرد: اگر دشمن نمی خواهد کشور 

از  آنها  دارای این فناوری باشد، بخاطر این است که 
وجود یک ایران قوی و آگاه ناراحت هستند.

ما  به  را  این کمک  ای  به گفته وی، صنعت هسته 
می کند که بتوانیم در صنایع مختلف خودکفا شویم و 

مشکلات امروز کشور را حل کنیم. 
قالیباف یادآور شد: برای برداشتن گام های جدی در 
مسیر پیشرفت و رشد کشور نیازمند پیشران هایی در 
حوزه های مختلف هستیم و یکی از پیشران های اصلی 

در مسیر پیشرفت کشور صنعت هسته ای است. 
وی اضافه کرد: صنعت هسته ای ترکیبی از علم و 
دانش های مختلف است که می تواند در حوزه های 
ها،  بیماری  تشخیص  درمان،  دارو  مانند  مختلف 
کشاورزی، افزایش راندمان تولید وغیره به کمک کشور 
بیاید. قالیباف افزود: از تمام کسانی که در مسیر ایران 
قوی و عمل به منویات مقام معظم رهبری گام برداشته 
اند و گوشه ای از ایران قوی در این محل رقم خورده 

است، تشکر می کنم.
وی در پایان با اشاره به در پیش بودن ایام دهه فجر 
انقلاب اسلامی  گفت: امام راحل )ره( جز برای خدا 
حرفی نمی زد و جز برای خدا گام بر نمی داشت و این 
امام راحل بود که عزت جامعه اسلامی و احیای اسلام را 

به ملت ایران به ارمغان آوردند.

رییس مجلس شورای اسلامی: 

در غنی سازی ۲۰ درصد از برنامه جلوتریم

رییس جمهور  : 

جشن۲۲بهمنباخلاقیتهایتازهشکوهمندتربرگزارشود

 عضو جامعه روحانیت مبارز کشور، نمایندگان مجلس یازدهم را بی توجه به 
شرایط موجود کشور دانست و گفت: دو سوم این نمایندگان نسبت به مسوولیت 
تقنینی و نظارتی خود بی تجربه هستند و حاضر نیستند، بپذیرند در شرایط 

تحریم و شیوع ویروس کرونا قرار داریم. 
»سیدرضا اکرمی« درباره عملکرد مجلس یازدهم گفت: چون مجلسی بودم، 
را  از مسایل  و علاقه دارم برخی  را گوش می کنم  یازدهم  مذاکرات مجلس 
یادداشت کنم. خدا می داند می بینم دو سوم این نمایندگان نسبت به مسوولیت 
تقنینی و نظارتی خود بی تجربه هستند. گویی نمایندگان جدید حاضر نیستند 

بپذیرند که ما در شرایط تحریم و شیوع ویروس کرونا قرار داریم.  
عضو جامعه روحانیت کشور ادامه داد: متاسفانه این نمایندگان هتک حرمت 
و بی احترامی را برگزیده اند و مصوباتی را ارائه می کنند که دولت نمی تواند آن را 
اجرا کند.  این امر سبب دعوا می شود، لذا باید میان مجلس و دولت ارتباط به 

وجود آید.
روش و منش نمایندگان مجلس یازدهم نشانی از اصولگرایی ندارد

اکرمی درباره ترکیب سیاسی نمایندگان مجلس یازدهم گفت: تعریف اصلاح 
طلب و اصولگرا در مورد مجلس یازدهم مصداق ندارد. برخی می گویند اصولگرا 
هستند، اما روش و منش آنها نشانی از اصولگرایی ندارد. از طرفی هم باید 

پذیرفت اصولگرایی و اصلاح طلبی تعریف مشخص و منظمی ندارد.
این فعال اصولگرا یادآور شد: هر اصولگرایی باید اصلاح طلب باشد چون 
باید وضع موجود را اصلاح کند.  هر اصلاح طلبی هم باید اصولگرا باشد چون 
بدون رهبری و ولایت فقیه، قانون و اصول ثابت نمی توانیم کار کنیم. دو سوم این 
نمایندگان جدید هستند، باید یکسال بگذرد تا ببینیم رفتارشان به کجا می رسد. 

اما برداشت من این است که آنها به شرایط موجود توجه ندارند.
اکرمی اضافه کرد: با اینکه توافق نامه برجام را مجلس قبلی، شورای عالی 
امنیت ملی و شورای نگهبان تایید کرد ولی این نمایندگان برای آن حرف و 

حدیث می تراشند. معلوم است این کارها برای دولت مشکل ایجاد می کند.
از کجا می خواهید به 78 میلیون ایرانی یارانه 200 هزار تومانی بدهید؟ 

اکرمی ادامه داد: چون تحزب و تشکل درست و درمان نداریم، همه انتخابات  
ما فصلی و موجی است. یک مرتبه سیلی از جمعیت داوطلب می شوند و بعد 
هم شورای نگهبان بیشترشان را رد می کند و چند نفر برای رییس جمهوری 
می مانند. در شرایط کنونی مهم نیست چه کسی رییس جمهوری شود، باید 
به این پرسش، پاسخ دهیم کسی که می آید چگونه و با کدام ابزار و سازوکار 

می خواهد مشکلات را حل کند؟
عضو جامعه روحانیت مبارز گفت: با تورم، تحریم، کاهش ارزش پول، ویروس 

کرونا و مطالبات به حق مردم طرف هستیم، 10 سال است یارانه را تغییر ندادیم 
و مشخص نیست 50 درصد قانون هدفمندی که سهم تولید بود تا چه حد 
محقق شده است. از طرفی نمایندگان دنبال افزایش یارانه نقدی هستند، از کجا 

می خواهید به 78 میلیون ایرانی یارانه 200 هزار تومانی بدهید؟
 وی در مورد شکایت برخی نمایندگان از برخی مسولان فعلی و قبلی دولت، 
خاطرنشان کرد: سلمانی ها بیکار که می شوند سر همدیگر را می زنند. به نظر 
من این نوعی جنگ زرگری برای بیکار نبودن است. اگر قرار است انتخابات 
پرشور و حداکثری برگزار شود این کار جز با رقابت درست و درمان حل نمی شود.  

حاشیه ها را کم کنیم
اکرمی ایراد مجلس یازدهم را مشارکت حداقلی مردم در انتخابات عنوان کرد 
و گفت: آیا انتخابات ریاست جمهوری هم باید منتظر چنین مشارکتی باشیم؟  
مقام معظم رهبری امسال را سال جهش تولید نامگذاری کردند، آیا بخش 
خصوصی به این نامگذاری تن داد؟ در مجلس هم کارهای نیمه تمام زیاد 
اقتصادی داریم که نمایندگان باید به آنها نظارت کنند، کشور در شرایطی است 

که حاشیه ها باید کم شود، چون آسیب می زند.
 عضو جامعه روحانیت مبارز گفت: بخواهیم یا نخواهیم اتفاقات آمریکا بر 
اقتصاد ما تاثیر می گذارد. از طرفی هم برخی به آمریکا دلبسته اند و  می گویند 
بدون مذاکره نمی شود کاری کرد. پایه پولی جهان دلار است و  قدرت نظامی و 
سیاسی آمریکا متاثر از قدرت دلار است. »بالاخره ما با وجود همه مشکلاتی که با 
آمریکا داریم، نباید این حقیقت را نادیده بگیریم که آمریکا، آمریکاست مگر اینکه 
چون شوروی از هم بپاشد« اکرمی یادآور شد: حتی قدرت روسیه، هند و چین را 
هم باید در نظر بگیریم. جو بایدن قرار است با ایران کنار بیاید؟ این به خودی خود 
یک گشایش است البته باید اقتصاد مقاومتی، تولید، سرمایه گذاری، قناعت و 

نظارت را مدنظر قرار دهیم و هر چه می توانیم جای پای خود را محکم کنیم.
وی درباره لایحه بودجه و ادعای برخی نمایندگان که می گویند این بودجه 
برای فروپاشی بسته شده است، گفت: وقتی رییس مجلس می گوید 90 درصد 
بودجه کشور جاری است، دولت با 10 درصد باقی مانده چه می تواند بکند، 
»چه فروپاشی!؟ مجلس، دولت و قوه قضاییه با عقل، درایت و قانون حول رهبر 

انقلاب با هم کنار بیایند.«
اکرمی درباره سیاسی یا جناحی بودن برخی مصوبات و موضع گیری های 
یاد دارم در کمیسیون های مجلس وقتی حرف  یازدهم، گفت: »به  مجلس 
سیاسی  می گیریم،  قرار  تریبون  پشت  وقتی  اما  نیستیم  سیاسی  می زنیم 
می شویم! مسائل را به تریبون ها و رسانه ها نکشانیم و  نمایندگان، دعواها را در 

کمیسیون ها انجام دهند.«

سید رضا اکرمی:

 نمایندگان حاضر نیستند شرایط تحریم و کرونا را بپذیرند

نماینده  یک  برخورد  به  واکنش  در  اصولگرا  فعال   
مجلس با سرباز وظیفه پلیس راهور، با ابراز خرسندی از 
واکنش افکار عمومی نسبت به این ماجرا، گفت: با فرد 
خاطی نه صرفا قضایی بلکه باید فرهنگی برخورد کرد 
مثلا دوستان و همکاران به او تذکر جدی دهند تا بفهمد 

جامعه نسبت به این مسائل حساسیت دارد. 
ناصر ایمانی درباره توهین میهمان یکی از برنامه های 
صدا و سیما علیه رییس جمهوری، گفت: شکی در 

زشت بودن اظهارات او ندارم و همه بدون گرایش حزبی 
سوال  اما  کردند.  محکوم  را  سخنان  این  جناحی  و 
اینجاست که چرا برخی فضا را چنان مساعد می بینند 
رییس جمهوری  به  گونه  این  عمومی  تریبون  در  که 
توهین کنند. این فعال اصولگرا، مرز انتقاد و پرخاشگری 
نزد نخبگان را نامشخص عنوان کرد و ادامه داد: برخی 
فکر می کنند اگر بخواهند انتقاد کنند و یا انتقادشان 
خیلی تند باشد حتما باید فحاشی کنند. فکر می کنیم 

لازمه انتقاد صریح، توهین است و گرنه انتقادش مورد 
برخورد  به  اشاره  با  همچنین  ایمانی  نیست.  قبول 
نوع  گفت:  راهور  سرباز  با  مجلس  نماینده  فیزیکی 
حساسیت مردم نسبت به این ماجرا خوب بود و باید از 
این واکنش ها استقبال کنیم. عکس العمل جامعه به این 
اتفاق، روح عدالت خواهی و ضدتبعیض مردم را نشان 
می دهد. بنابراین باید از واکنش افکار عمومی نسبت به 

این اتفاق خوشحال باشیم و اظهار نگرانی نکنیم.

ناصرایمانی فعال اصولگرا:

 نماینده خاطی را با برخورد فرهنگی متوجه حساسیت جامعه کنیم
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آیا به نخود علاقه دارید؟ درباره ویژگی تغذیه ای و فواید سلامتی این ماده 
غذایی همه کاره که می تواند برای تهیه سالاد، حمص، پاستای نخود، فلافل، آرد 
نخود و دیگر موارد به کار برده شود، بیشتر بدانید. حمص از آن دسته غذاهایی 
است که علاقمندان زیادی دارد و از نخود تهیه می شود، دوست داشتن حمص 
به معنای پذیرفتن ارزش غذایی این گروه از حبوبات پرکاربرد است که از نظر 
فنی مانند عدس و لوبیا، یک دانه خشک و خوراکی محسوب می شود. علاوه 
بر حمص، نخود را می توان به سالادها و سایر دستورهای غذایی نیز اضافه کرد 
مثلا برای تهیه آبگوشت، آرد نخودچی، ماکارونی نخود، نخود پخته شده برای 
میان وعده، نخودآب و غیره. نخودها منبع ارزان قیمت پروتئین های گیاهی، 

فیبر، آنتی اکسیدان ها، ویتامین ها و مواد معدنی هستند.
1. نخود یک غذای باستانی است

نخود که به لوبیای گاربانزو نیز شناخته می شود، در مناطق نیمه گرمسیری 
و معتدل رشد می کند و یکی از اولین گیاهان کشت شده در این سیاره است 

که احتمالًا اولین بار در بین النهرین حدود 7500 سال پیش رشد کرده است.
یکی از اعضای خانواده ای از گیاهان گل دار، گیاه نخود، به نام سیسر آرتینوم 
)Cicer arietinum( حاوی غلاف های بذری است که حداکثر سه نخود در آن 
جای می گیرد. نخود دارای بافتی محکم و طعم ملایم و شبیه آجیل است. دو 

نوع اصلی از نخود وجود دارد: دِسی و کابلی.

نخود دسی دارای دانه های ریز و تیره با غلافی خشن است. این نوع نخود 
بیشتر در هند، اتیوپی، مکزیک و ایران وجود دارند. در مقابل، نخود کابلی دانه 
روشن تر و بزرگ تر با غلاف نرم تر دارد که در اروپا، آفریقا، افغانستان و شیلی رشد 
می کنند. نخود کابلی بیشتر در آمریکای شمالی رایج است و اغلب به صورت 
کنسرو شده، خشک یا حمص فروخته می شود. اطلاعاتی که در ادامه می آید 

نخود کابلی را مدنظر قرار می دهد.
۲. نخود سرشار از مواد مغذی است

البته، اگرچه می توانید نخود خشک را تهیه کنید، اما استفاده از نوع کنسرو 
شده، مواد مغذی بیشتری به بدن شما می رساند. نخودها می توانند هم در 
دسته سبزیجات و هم پروتئین قرار بگیرند که این ویژگی آن ها را به یک انتخاب 

غذایی چندکاره تبدیل می کند.
ممکن است نخود کنسرو شده حاوی نمک باشد. برای جلوگیری از مصرف 
نمک زیاد، می توانید به راحتی به دنبال عبارت » کم سدیم« بر روی برچسب 
محصول باشید. حمص به طور حداقلی فرآوری می شود و به عنوان پایه، به طور 

معمول حاوی ارده کنجد، روغن و ادویه جات، علاوه بر نخود، است.
به ازای هر یک فنجان نخود پخته شده، 269 کالری، 15 گرم پروتئین، 4 
گرم چربی، 45 گرم کربوهیدرات، 13 گرم فیبر و انواع ویتامین ها و مواد معدنی 

دریافت می کنید.

۳. نخود سرشار از فیبر مفید برای شما است
کنترل  سیری،  احساس  برای  می تواند  که  است  فیبر  عالی  منبع  نخود 
کلسترول و سلامت روده مفید باشد. نخود حاوی فیبر محلول و غیرمحلول 
است. این بدان معنی است که این فیبرها نه تنها با کمک به حجیم شدن 
مدفوع، بلکه همچنین با به حرکت در آوردن مواد و جلوگیری از یبوست، به 
 )LDL( سلامت دستگاه گوارش کمک می کنند. فیبر محلول به کلسترول بد
در سیستم گوارشی شما متصل می شود و آن را از طریق مواد زائد، قبل از اینکه 
جذب شود، از بدن خارج می کند و بدین ترتیب به مقابله با تجمع کلسترول در 
رگ ها کمک می کند و در نهایت خطر حمله قلبی، سکته مغزی و فشار خون بالا 
را کاهش می دهد. غذاهای غنی از پروتئین و فیبر، مانند نخود، به شما کمک 
می کنند تا برای مدت طولانی تری احساس سیری داشته باشید که می تواند به 

کنترل وزن کمک کند.
۴. نخود به بدن شما چربی های سالم می دهد

فیبر تنها ماده مغذی نخود نیست که به قلبتان کمک می کند. نخود حاوی 
اسیدهای چرب چند غیراشباع است که نشان داده شده از سلامت قلب 
گیاهی  اسید  لینولنیک  آلفا  منبع  نخود  این،  بر  علاوه  می کند.  محافظت 
سطح  افزایش  به  می تواند  که  است   ،3 امگا  چرب  اسید  نوعی   ،)ALA(
کلسترول HDL، معروف به »کلسترول خوب« کمک کند. این می تواند به 
کاهش تری گلیسیرید و فشار خون، زمانی که به عنوان بخشی از یک الگوی 

غذایی سالم برای قلب قرار بگیرد، کمک کند.
به علاوه، نخود می تواند در بسیاری از سبک های غذایی گنجانده شود. 
آن ها غذایی هستند که می توان به عنوان بخشی از رژیم های درمانی مختلف 
و یا تقویت کننده سلامتی مانند سلامت قلب، دوستدار دیابت، فاقد گلوتن، 
متکی به گیاه، گیاهخواری، وگان و مدیترانه ای از آن لذت برد. این ها تنها نمونه 

کوچکی از کاربرد این گروه از حبوبات است.
5. نخود حاوی مواد معدنی زیادی است

حبوبات منبع عالی فولات، روی، مس، آهن و منگنز هستند. خوردن نخود 
فولات  به  را  خود  نیازهای  تا  کند  کمک  مادر  به  می تواند  بارداری  دوران  در 
برطرف نماید، که خود می تواند خطر ابتلا به نقایص مادرزادی در نوزاد مانند 
اسپینابیفیدا، را کاهش دهد.  روی یک ماده معدنی است که برای تولید بعضی 
از سلول های مسئول دفاع از بدن در برابر سموم یا مواد خارجی، که ایمنی شما 
را تهدید می کنند، اهمیت دارند. مس و آهن با هم کار می کنند تا بدن شما را 
در تشکیل گلبول های قرمز خون یاری کنند. منگنز هم برای کنترل قند خون 

مفید است.
6. راه های لذت بردن از خواص نخود بی پایان است

اکنون که بسیاری از فواید نخود برای سلامتی را مرور کردیم، در مورد ایده های 
غذایی و خوشمزه برای تهیه آن ها هم صحبت کنیم؟

نخود با بافت دلچسب و طعم آجیلی، تقریباً می تواند به راحتی به هر وعده 
غذایی اضافه شود. یکی از موارد مورد علاقه استفاده از آن ها در یک کاسه غلات 
گیاهی با الهام از رژیم غذایی مدیترانه ای همراه با گوجه فرنگی و گل کلم کبابی، 

تکه های کلم کیل، زیتون، پنیر فتا و کمی حمص است.
همچنین می توانید آن ها را درون یک اسموتی یا سالاد خرد شده بریزید. در 
حقیقت، نخودچی به جای تکه های نان برشته خرد شده، یک افزودنی عالی 
برای سالاد است. همچنین می توان از نخودچی به عنوان چاشنی سوپ پوره 

خانگی مانند سوپ گوجه خامه ای یا سوپ کدوحلوایی استفاده کرد.
برای دسر آماده اید؟ نخود را در خمیر کوکی مخصوص گیاهخواران مخلوط 

کنید.

دانستنی های نخودی!

آشنایی با خواص دمنوش گیاه اکیناسه؛6حقیقتتغذیهایدربارهنخود

دشمن ویروس ها و عفونت ها را بیشتر بشناسید
دمنوش گیاهی اکیناسه دارای خواص و فواید موثری برای بدن انسان به ویژه در ایام 

سرد و زمستانی سال به شمار می رود.
اثرپذیری دمنوش ها و گیاهان دارویی به مراتب بیشتر از داروهایی شیمیایی است. 
چرا که داروهای شیمیایی ممکن است عوارضی برای بدن انسان داشته باشد اما 
گیاهان دارویی و دمنوش ها به دلیل خواص مفید و ارزشمندی که دارند برای مصرف 

کننده، سلامتی را به همراه دارد.
در چند دهه اخیر با توجه به تعداد بیماری های مزمن، مصرف داروهای شیمیایی 
افزایش یافته است. از طرفی دیگر وجود عوارض جانبی فراوان ناشی از مصرف داروهای 
شیمیایی، تحمل پذیری با گذشت زمان، هزینه های بالا و عدم قطعیت درمانی سبب 
شده است تا گرایش عمومی به سمت استفاده از گیاهان دارویی بیشتر شود. در این 
میان گیاه اکیناسه،  یکی از مهم ترین گیاهان دارویی به شمار می رود که تمام پیکر آن 
اعم از ریشه، ساقه، برگ و دانه حاوی مواد موثره ارزشمندی است. متابولیت های ثانویه 
اکیناسه نه تنها به گونه بلکه به موقعیت جغرافیایی، شرایط رشد، زمان برداشت، شیوه 

عصاره گیری و قسمت مورد مصرف گیاه ریشه و شاخساره بستگی دارد.
بیشتر خواص اکیناسه به دلیل وجود فلاونوئیدها، روغن های معطر، پلی ساکارید، 
اینولین و ویتامین C  است. مواد شیمیایی متعدد موجود در گیاه اکیناسه مانند 
تحریک کننده های فوق العاده سیستم ایمنی عمل  می کنند و خواص درمانی مفیدی 
دارند. به عنوان داروی پیشگیری کننده و معالجه کننده سرماخوردگی، عفونت های 
باکتریایی و ویروسی، تقویت کننده سیستم ایمنی بدن استفاده می شود و حتی به 

عنوان گیاه کاندید برای درمان ایدز از آن نام برده شده است.  
5 خاصیت درمانی و پیشگیرانه مهم اکیناسه

تقویت سیستم ایمنی
می دانیم که یک سیستم ایمنی سالم، نقش مهمی در محافظت از بدن در برابر 
بیماری ها و سرماخوردگی معمول ایفا می کند. نوشیدن دمنوش اکیناسه نیز می تواند 

فرآیند درمان را در این دست بیماری ها تسریع  کند.
مبارزه با عفونت ها

ملی  موسسه  استناد  به  می شود.  محسوب   عفونت   برای  عالی  درمانی  اکیناسه 
سلامت، نوشیدن دمنوش اکیناسه، خوردن آن یا استفاده از کرم دارویی اکیناسه 
می تواند خطر پیشرفت عفونت های واژن را تا 16 درصد کاهش دهد. اکیناسه در درمان 
تبخال دستگاه تنفسی، عفونت های خونی، مالاریا، بیماری لثه، حصبه، سیفلیس، 

عفونت قارچی واژن و عفونت های دستگاه ادراری موثر است.
کشتن ویروس ها و باکتری ها

فواید  هستند.  بدن  در  بیماری ها  از  خیلی  ایجاد  عامل  باکتری ها  و  ویروس ها 
باکتری ها است. مصرف منظم  و  ویروس ها  با  مبارزه  اکیناسه شامل  شگفت انگیز 
اکیناسه می تواند با افزایش تولید سلول های سفید خون، سیستم ایمنی را تقویت کند. 
همچنین، اکیناسئین فراوان موجود در اکیناسه توانایی جلوگیری از حمله ویروس ها و 
باکتری ها به سلول های سالم را دارد. برای کشتن ویروس ها و باکتری ها، اکیناسه باید 

به صورت طبیعی یا به شکل مکمل مصرف  شود.
کاربرد در درمان آنفولانزا و سرماخوردگی

استفاده از اکیناسه می تواند علائم آنفولانزا و سرماخوردگی مانند آبریزش بینی را 
کاهش دهد. این فایده اکیناسه به دلیل خواص ضدباکتری آن است. به محض اینکه 
متوجه علائم آنفولانزا و سرماخوردگی شدید، دمنوش اکیناسه بنوشید یا دوز تجویزشده 

اکیناسه را برای تسریع فرآیند بهبود مصرف کنید.
کاهش التهاب

اکیناسه با داشتن خواص ضدالتهاب می تواند در رفع التهاب ناشی از عوامل مختلف 
مانند سم ها، اضطراب و کم خوابی موثرباشد. برای کاهش التهاب، فقط باید اکیناسه 
را منظم مصرف کنید. نوشیدن دمنوش اکیناسه به افراد با شرایط التهابی مزمن مانند 
روماتیسم مفصلی  توصیه  می شود. کاهش التهاب در فهرست فواید سلامتی اکیناسه 

قرار می گیرد.
کرونا تهدیدی بزرگ برای جوامع بشری

ماه دسامبر سال 2019 زمانی برای شیوع بیماری ویروس کرونا و مهمترین چالش 
دنیای امروز بود. کرونا از کشور چین آغاز و به سرعت زیادی گسترش یافت. نهایتاً 
رییس سازمان جهانی بهداشت، بیماری کرونا را یک بیماری پاندمیک معرفی کرد و 
جهان وارد مرحله جدیدی از مقابله با این بیماری شد. کرونا یک بیماری عفونی جدی 
و خطرناک است که علائمی مشابه سارس،  به صورت تب،  سرفه و خستگی دارد. این 
بیماری تهدید بزرگی برای بهداشت و ایمنی جهان محسوب می شود و باید به سرعت از 
شیوع و گسترش آن جلوگیری کرد. شیوع و گسترش این بیماری به تعامل بین ویروس 
و سیستم ایمنی فرد بستگی دارد. علی رغم تحقیقات فراوان در رابطه با بیماری کرونا، 
درمان قطعی ای برای مقابله با آن وجود ندارد. تجربه پزشکان ایران و جهان در ماه های 
گذشته یک اصل ثابت را گواهی می دهد که علاوه بر رعایت پروتکل های بهداشتی، 
استفاده از تغذیه مناسب جهت بهبود سیستم ایمنی افراد در مقابله با این بیماری بسیار 
موثر است.  کرونا هرچند می تواند همه را درگیر کند ولی بیشتر افرادی که براثر آن فوت 
می کنند، از نظر سیستم ایمنی دچار ضعف بوده اند بدان حد که معروف شده است که 

"کرونا ضعیف کُش است". 
ارتباط دمنوش اکیناسه با کرونا

مهم ترین کار در کنار شست و شوی مداوم دست ها،  فاصله اجتماعی و ماسک زدن،  
که اصلی ترین سپر ما در برابر کووید 19 به شمار می روند،  تقویت مستمر سیستم 
ایمنی بدن  است. با توجه به نقش تغذیه در پیشگیری از ابتلا به عفونت ها و ارتباط بین 
کمبود ویتامین ها و املاح در تشدید بیماری های تنفسی و همچنین به  منظور بهبود 
سیستم ایمنی بدن،  مصرف مایعات ولرم و دمنوش های گیاهی به منظور رقیق کردن 
کاهش  بر  علاوه  گیاهی  دمنوش های  مصرف  می شود.  توصیه  تنفسی  ترشحات 
هزینه های درمان در بسیاری از جوامع نتایج رضایت بخشی نیز داشته است. به استناد 
مرکز درمانی دانشگاه مریلند، بخشی از گیاه اکیناسه که در بالای خاک رشد می کند 
دارای فواید بسیار مفید برای سلامتی و تقویت سیستم ایمنی بدن است. در آلمان نیز، 
گیاه اکیناسه، یک درمان گیاهی طبیعی برای عفونت های دستگاه تنفسی فوقانی، 

زخم های با روند درمانی کند و عفونت های دستگاه ادراری محسوب  می شود.
مهر گیاه فکر زمستونت بود!

شرایط کنونی کشور و استقبال جامعه از تولیدات گیاهی و جایگزینی فراورده های 
شیمیایی با محصولات طبیعی موجب شده تا شرکت پدیده سبز مهرگیاه که از سال 
1389 فعالیت خود را به عنوان پیشرو در زمینه تولید انواع دمنوش های گیاهی، 
میوه ای و چای سیاه 100% طبیعی و خالص آغاز کرده، با بهره گیری از متخصصین 
توانمند کنترل کیفیت، در نظر گرفتن کیفیت بسته بندی، فرمولاسیون منحصربه  فرد 
مبتنی بر طب و ذائقه ایرانی، سبد محصول متنوع در حوزه چای و دمنوش هایی فاقد 
هرگونه مواد افزودنی، طعم دهنده، مواد غیر گیاهی و نگهدارنده تولید کند.  این شرکت 
بعنوان تنها تولیدکننده دمنوش  اکیناسه با عنوان دمنوش سلامت )با ترکیبات اکیناسه، 
پونه، کاکوتی، پنیرک، بابونه و لیموعمانی(، این محصول پرطرفدار را با طعمی بکر و 

طبیعی عرصه می کند.

یک متخصص تغذیه با اشاره به اینکه رژیم های غذایی متعادل باید شامل تمام گروه های غذایی شوند گفت: رژیم های غذایی در هر فرد متفاوت است که 
نیازمند تشخیص پزشک و اعتماد بیمار به وی است.

مجید حاجی فرجی در خصوص رژیم های غذایی درست و اصولی، گفت: رژیم های کاهش وزن بر اساس برنامه فردی زندگی مانند سابقه خانوادگی، سنجش 
عادات غذایی، فعالیت بدنی و … از فردی به فرد دیگر متفاوت است که در ابتدا فرد برنامه اولیه ای را برای کاهش وزن دریافت می کند و پس از آنکه به وزن مورد 

نظر خود رسید پایداری رژیم را در دستور کار قرار می دهد.
این متخصص تغذیه افزود: اگر BMA فرد 40 باشد بیمار ما از چاقی مفرط رنج بده و بیماری در این مرحله بسیار جدی است چراکه فرد در معرض ابتلاء به 
کبد چرب، دیابت، سندروم متابولیک قرار دارد بنابراین تشخیص پزشک و بهره مندی از مشاوره پزشکی و روانشناسی در طول برنامه رژیم کاهش وزن بسیار 

حائز اهمیت است.
وی بیان کرد: متأسفانه بسیاری از شبکه های ماهواره ای اقدام به تبلیغات قرص های کاهش وزن در مدت زمان کوتاهی می کنند و یا گاهاً مشاهده شده است 
که افراد در خصوص رژیم های کاهش وزن به یکدیگر راهنمایی می دهند یا بعضاً قرص پیشنهاد می کنند باید گفت تمامی این رفتارها و کارها اشتباه است چراکه 
علل چاقی در هر فردی متفاوت است و باید توسط پزشک تغذیه بررسی شود در غیر این صورت شاید شما با استفاده از آن راهکار یا قرص به وزن دلخواه برسید 

اما عوارض مخربی در انتظارتان خواهد بود.
فرجی با اشاره به اینکه افراد باید خود را بشناسند و پس از آن اقدام به گرفتن رژیم کاهش یا افزایش وزن کنند عنوان کرد: رژیم ها باید کم کالری بدون عارضه 
و برگشت باشند بنابراین رژیم معتدل با یک تناسب وزن و کاهش 2 تا 3 کیلو در ماه همراه است بعضاً در افراد جوان تر هم ممکن است این کاهش تا چهار کیلو 

ادامه داشته باشد اما مقدار متناسب همان 2 تا 3 کیلو است.
وی اظهار کرد: اصلاح عادات غذایی در بسیاری از افرادی که برای کاهش یا افزایش وزن مراجعه می کنند اما در این امر عجله دارند بدترین عادت است چرا 
که عادات زندگی و وعده های غذایی همچنین میزان تحمل افراد در این فرایند باید سنجیده شود گاهی روند کاهش یا افزایش وزن یک سال به طول می انجامد 

البته گاهی برای کاهش وزن های شدید پزشک متخصص جراحی را برای این منظور لازم می داند و پیشنهاد می کند.
 BMA فرجی با اشاره به اینکه افراد باید در طول عمل به رژیم کاهش یا افزایش وزن به پزشک خود اعتماد داشته و صبور باشند تصریح کرد: بسیاری از افراد که
زیر 30 دارند به دلیل عجله در کاهش وزن به مصرف داروها و مکمل های چربی سوزی که بیشتر آنان صحتی ندارند و با عوارض همراه هستند روی می آورند اما 

باید بدانید که فرد در مراحل کاهش و یا افزایش وزن باید به پزشک خود اعتماد داشته باشد و در این راه صبور باشد.
این متخصص تغذیه اظهار داشت: در مواردی هم پزشک تغذیه اقدام به تجویز داروها و مکمل ها البته در کنار رژیم می کند تا سطح و میزان هورمون های کنترل 
سیری و گرسنگی به این ترتیب تنظیم باشد توجه به این نکته ضروری است که رژیم های تک محوری مانند رژیم های کتوژنیک به افرادی که می خواهند کاهش 

وزن عادی داشته باشند پیشنهاد نمی شود چراکه کبد را چرب می کند و در طولانی مدت سبب بروز مشکل در کیسه صفرا می شود.
فرجی گفت: معمولًا رژیم های متعادل و مناسب از تمام گروه های غذایی به این ترتیب که چربی اشباع 5 درصد، پروتئین 15 تا 17 درصد و فیبر محلول در 

سبزی و میوه ها به میزان زیاد استفاده می کنند این در حالی است که در رژیم های سخت ریزمغذی های کاهش پیدا می کنند.
وی در آخر تاکید کرد: حذف وعده های اصلی غذایی به منظور کاهش وزن بسیار اشتباه است و به هیچ عنوان پیشنهاد نمی شود چراکه فرد به این ترتیب به 

ریزه خواری روی می آورد و در وعده بعدی غذایی پرخوری می کند؛ وعده های اصلی باید مناسب و در جای خود در کنار میان وعده های کوچک تنظیم شوند.

 عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران، در ارتباط با نحوه تامین ویتامین 
های مورد نیاز بدن و همچنین مصرف مکمل ها، نکاتی را توضیح داد.

محمدرضا وفا، گفت: آهن یک عنصر ضروری است و باید هر روز از طریق منابع 
غذایی دریافت شود. وی با بیان اینکه میزان دریافت آهن از طریق خوراکی در 90 
درصد افراد کافی است، ادامه داد: آهن نقش مهمی در عملکرد ذهنی و جسمی 
دارد و اثرات کمبود دراز مدت آن بسیار مهم است، بنابراین کمبود آهن تمرکز ذهنی، 

فعالیت های شناختی و ضریب تنفسی را کاهش می دهد.
وفا خاطرنشان کرد: دختران در سن بلوغ، خانم ها در سنین باروری و در دوران 

شیردهی و نیز سالمندان به آهن بیشتری نیاز دارند.
استاد تغذیه دانشگاه علوم پزشکی ایران، افزود: دو نوع آهن یعنی آهن هم و غیر هم 
وجود دارد. آهن هم که در منابع حیوانی وجود دارد، جذب بالایی دارد. گوشت قرمز 
و سایر گوشت های کم چرب بهترین منبع آهن هم هستند. آهن غیر هم در منابع 

گیاهی وجود دارد که زیست دسترسی بسیار کمی دارد.
وی با بیان اینکه توصیه می شود برای پیشگیری از کمبود آهن از منابع حیوانی 
استفاده شود، ادامه داد: احتمال کمبود آهن در گیاه خواران محض بسیار زیاد 
است. چون دسترسی به آهن غیرهم که در منابع گیاهی وجود دارد، خیلی کم است. 
نان، برنج، ذرت، عدس و حبوبات منابع گیاهی آهن هستند و اگر با منابع خوراکی 
ویتامین ث مانند لیمو، غوره و نارنج استفاده شود دسترسی به آهن تا 6 برابر افزایش 

پیدا می کند که البته باز هم مقدار آن کم است.
وفا گفت: مصرف لبنیات با منابع آهن مثل گوشت توصیه نمی شود چون پروتئین 
لبنیات با جذب آهن تداخل دارد. در ضمن افرادی که مکمل آهن مصرف می کنند 
نباید این مکمل را با وعده غذایی که حاوی گوشت است، مصرف کنند چون جذب 
آن کاهش پیدا می کند. وی در مورد مصرف مکمل، اظهار داشت: توصیه می شود 
آهن هم مثل سایر مواد مغذی تا جایی که ممکن است از طریق خوراک تأمین شود 
مگر در شرایطی که فردی به علت برخی بیماری ها مثل خونریزی های دستگاه 
گوارش به مکمل نیاز داشته باشد. نکته مهم این است که به هیچ عنوان نباید مکمل 
آهن را به صورت خودسرانه مصرف کرد چون رادیکال آزاد تولید شده به دلیل مصرف 

زیاد و نا تناسب آهن، مهم ترین سم در سطح سلولی در بدن است.

یک متخصص تغذیه عنوان کرد؛

رژیم غذایی مناسب چه ویژگی هایی دارد
استاد تغذیه دانشگاه علوم پزشکی ایران تاکید کرد؛

آهن بدن چگونه تامین شود

نشستن برای مدت طولانی، چه برای کار کردن باشد و چه برای 
تماشای تلویزیون، باعث می شود میزان قند خون بالا برود و خطر 
مرگ در اثر بیماری  های قلبی عروقی بیشتر شود. حتی ورزش هم 

این تاثیر را از بین نمی برد.
با این حال شما می توانید بعد از یک روز طولانی بی تحرک 
ماندن، با اجرای ترفندهایی، عوارض ناشی از نشستن بیش از حد 

را از خود دور کنید:
نشست طولانی مدت؛ گردن درد

 اگر شما با کامپیوتر کار می کنید یا کار اداری فراوانی دارید 
که موجب می شود ساعات زیادی را پشت میز کارتان بگذرانید، 
احساس  گردن  و  پشت  ناحیه  در  روز  پایان  در  اینکه  احتمال 
گرفتگی یا درد داشته باشید زیاد خواهد بود. در صورت امکان برای 
پیشگیری از گردن درد از وسایل ارگونومیک استفاده کنید و در غیر 
این باید از روشهای مختلف دیگر برای رفع مشکل خود استفاده 
کنید. هنگام کار پشت خود را تا حد امکان صاف نگه دارید. از 
خم شدن روی صفحه کلید بپرهیزید و سعی کنید صفحه کلید را 
تا حد امکان بالا بیاورید تا مجبور نباشید ساعات طولانی به پایین 
نگاه کنید. مدام صاف نشستن را به خود یاد آوری کنید. حتی می 
توانید یک یادداشت روی صفحه نمایشگر کامپیوتر خود نصب کنید 
و هربار با دیدن آن طرز نشستن خود را تنظیم کنید. در طی زمان 

بالاخره به صاف نشستن عادت خواهید کرد. اگر شما هنگام کار در 
ساعات طولانی، به درد جدی در ناحیه گردن مبتلا می شوید، شاید 

به جا به جا کردن صفحه نمایشگر نیاز باشد.
نشستن طولانی مدت؛ عدم تمرکز

 بیش از حد نشستن یک عارضه دیگر هم دارد و آن محدود شدن 
جریان خون به مغز شما است. بلند شدن از پشت میز کار به دفعات 
و هر 40 دقیقه یک بار و یا تقسیم وظایف کاری با همکارتان، می 
تواند شما را در انجام وظایف خلاق تر کند و میزان اکسیژن رسانی 

به مغزتان را افزایش دهد.
نشستن طولانی مدت؛ افسردگی

 مطالعات نشان داده، زنان میانسالی که روزانه بیش از 7 ساعت 
می نشینند، نسبت به کسانی که 4 ساعت یا کمتر بی تحرک 
گفته  به  دارند.  قرار  افسردگی  خطر  معرض  در  بیشتر  هستند، 
محققان نشستن طولانی مدت با افکار منفی و خطر ابتلا به برخی 
بیماری های روانی از جمله افسردگی همراه است. در عوض یک 
پیاده روی 30 دقیقه ای در روز می تواند نتیجه ای کاملا برعکس 

داشته باشد.
نشستن طولانی مدت؛ مشکلات انسولین

 فقط یک روز بی حرکت ماندن م یتواند به طور چشمگیری منجر 
به کاهش فعالیت انسولین و سخت شدن کنترل قند خون شود. 

همین روند فرد را در معرض خطر ابتلا به دیابت نوع 2 قرار می 
دهد. زمانی که قند به سلول ها می رسد یک سری واکنش های 
زنجیره ای رخ می دهد تا به قند اجازه ورود به داخل بافت داده 
شود. بی تحرکی باعث می شود قابلیت عضله ها در دریافت قند 
از جریان خون کاهش پیدا کند از این رو در برابر انسولین مقاوم تر 
می شود. حرکت های کوچک و منظم، فعالیت انسولین را در عضله 

بهبود می بخشد.
نشستن طولانی مدت؛ کمردرد

 کم تحرکی ستون فقرات، باعث انعطاف پذیری کمتر آن می شود 
و زمینه آسیب دیدگی ستون مهره ها را بر اثر فعالیت های روزانه از 
جمله بستن بند کفش فراهم می کند. دیسک بین مهره ای ماده 
ای نرم است که نشستن طولانی مدت باعث می شود دیسک 
آسیب ببیند. حرکت های ناگهانی، احتمال دیسک کمر را بالا 
می برد و باعث درد و سفتی عضله می شود. با نشستن روی یک 
صندلی راحت نمی توان مشکل را حل کرد. اگر پشت میزنشین 
هستید، حواستان باشد که صاف بنشینید. نباید گردن تان جلوتر از 
شانه هایتان باشد. از آویزان نگه داشتن شانه ها بپرهیزید و پاهایتان 
را روی زمین قرار داده و در پشتتان، یک پشتی مناسب قرار دهید تا 

گودی کمرتان را پر کند.
نشستن طولانی مدت؛ درد پا

 هنگامی که پاها شانس کشش و حرکت را نداشته باشند، درد 
عضلات شروع می شود. شاید تصور کنید که استئوآرتریت تنها در 
افرادی به وجود می آید که به شدت ورزش می کنند اما محققان می 
گویند بین نشستن طولانی مدت و بروز استئوآرتریت ارتباط وجود 
دارد. نداشتن فعالیت به چاقی مفرط منجر می شود و بالا رفتن 
وزن فشار بیشتری روی مفصل ها وارد می کند. از طرفی ضعیف 
شدن عضله ها به علت کم تحرکی باعث می شود هنگام بلند شدن 
از روی صندلی از دست هایتان کمک بگیرید. این حالت نشانه 
ضعیف شدن عضلات بزرگ ران است. برخی معتقدند که ضعیف 
شدن عضلات می تواند به استئوآرتریت منجر شود. هنگامی که در 
حالت نشسته هستید، پاهای خود را کاملا روی زمین قرار دهید 
و ارتفاع صندلی خود را تنظیم کنید به طوری که زانوهایتان کمی 

بالاتر از باسن قرار گیرد.
نشستن طولانی مدت؛ بیماری های قلبی

 نشستن طولانی مدت با افزایش فشارخون و کلسترول ارتباط 
دارد. این دو عامل خطر بروز حمله قلبی را بالا می برد. در عوض، 
فعالیت بدنی عملکرد رگ ها را بهبود می بخشد و باعث تنظیم 
ضربان قلب می شود که جریان خون در رگ ها را سریع تر می کند. 
هر چه جریان خون سریع تر باشد اکسیدنیتریک بیشتری از لایه 
درونی دیواره رگ ها ترشح می شود. در نتیجه رگ ها سالم و نرم 

می ماند اما در حالتی که فرد تحرک کمتری دارد بدن برای حفظ 
ضربان قلب باید فشار بیشتری به رگ ها وارد کند. این فشار چربی را 
به دیواره های رگ ها وارد می کند و باعث سفت شدن آن می شود. 

این امر می تواند خطر حمله قلبی را بالا ببرد.
نشستن طولانی مدت؛ ضعیف شدن استخوان ها

یکی دیگر از عوارض بی تحرکی، از دست دادن مواد معدنی 
استخوان ها و کاهش توده استخوانی است. برای جبران این روند 
منفی، غذاهای غنی از کلسیم مانند شیر و اسفناج، و غنی از 

ویتامین دی مانند تخم مرغ و ماهی می توانند مفید باشند.

نشستن طولانی مدت چه مشکلاتی را برای سلامتی ایجاد می کند؟
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پیکر "مهرداد میناوند" در بهشت زهرا)س(  خاک سپرده شد

»چپِ« پرسپولیس کنار »راست« آرام گرفت

پیکر "مهرداد میناوند" بازیکن اسبق تیم ملی و باشگاه پرسپولیس دقایقی پیش در 
جوار سایر پیشکسوتان نام آور باشگاه پرسپولیس در قطعه 255 نام آوران و ورزشکاران 

بهشت زهرا)س( آرام گرفت. 
مهرداد میناوند پیشکسوت تیم ملی و باشگاه پرسپولیس که  چهارشنبه شب در 
سن چهل و پنج سالگی به علت کرونا در بیمارستان لاله تهران درگذشت، بعد از ظهر 
روزپنجشنبه  با حضور چهره های مطرح فوتبال، پیشکسوتان و همبازیان سابق خود 

به خانه ابدی بدرقه شد.
مهرداد میناوند در بین سال های 1375 تا 1382، 75 بار پیراهن تیم ملی فوتبال را 
بر تن کرد و سابقه بازی در تیم های پارس، پرسپولیس، اشتروم گراتس اتریش، شالروا 
بلژیک و الشباب امارات، سپاهان اصفهان و راه آهن را در کارنامه فوتبالی اش داشت و 
به عنوان مربی دو سال در خونه به خونه بابل و یک سال هم در سپیدرود رشت حضور 

داشت.
پیکر وی در قطعه نام آوران بهشت زهرا در کنار آرامگاه ابراهیم آشتیانی و جعفر 

کاشانی به خاک سپرده شد.
 

در آستانه جام جهانی باشگاه های فیفا؛

تمجید روزنامه قطری از علی کریمی
یک روزنامه قطری علی کریمی هافبک 
بهترین  از  یکی  را  الدحیل  تیم  ایرانی 

خریدهای زمستانی در قطر عنوان کرد. 
به گزارش خبرنگار مهر، در آستانه شروع 
فیفا،  باشگاه های  جهانی  جام  مسابقات 
تیم  از  را  گزارشی  قطر  »الوطن«  روزنامه 
تیم های  از  و یکی  نماینده قطر  الدحیل، 
کنار  در  مسابقات  این  در  حاضر  آسیایی 

اولسان هیوندای کره جنوبی کار کرده است.
بخشی از این گزارش به بررسی عملکرد بازیکنان این تیم از جمله علی کریمی 

هافبک ایرانی اختصاص دارد.
این روزنامه نوشت: »بازیکن دیگری که الدحیل در نقل و انتقالات زمستانی آن را 
اول لیگ ستارگان جذب کرد، علی کریمی  نیم فصل  از عملکرد خوبش در  بعد 
بازیکن سابق تیم القطر است. علی کریمی با توجه به آمار و ارقام یکی از بهترین نقل و 
انتقالات زمستانی بود. صبری لموشی سرمربی الدحیل برای حفظ تعادل خط میانی 
به کریمی اعتماد می کند. این بازیکن در مسابقات اخیر سطح خوبی داشته است و 

انتظار می رود در جام جهانی باشگاه ها چیزهای زیادی به الدحیل اضافه کند.«

مطهری: در بازی قبل تنبیه شدیم

پرسپولیس به حضور در میانه جدول 
عادت ندارد

 مربی تیم فوتبال پرسپولیس، گفت: به حضور در میانه جدول عادت نداریم و با 
کسب سه امتیاز دیدار فردا به رتبه های بالا خواهیم رسید. 

برابر  تیمش  دیدار  از  پیش  خبری  درنشست  «عصردیروز  مطهری  »حمید 
ماشین سازی تبریز، اظهار داشت: فقدان »مهرداد میناوند«  را تسلیت می گویم و 
همین الان هم باورم نمی شود او را از دست داده ایم. به خانواده میناوند، جامعه ورزش 
و هواداران پرسپولیس تسلیت می گویم چراکه از دست دادن یک پرسپولیسی متعصب 
بسیار سخت بود. برای »علی انصاریان« هم آرزوی سلامتی دارم تا خیلی زود به زندگی 

بازگردد.
وی افزود: مقداری بیمار بودم که مردم خیلی لطف داشتند و امروز به نشست 
خبری آمدم تا بگویم خوب هستم. ما در پرسپولیس باید جنگجو باشیم و دوباره 
آمدم به تیمم کمک کنم. هرچند سه روز قبل در تمرین نبودم اما سرمربی و دیگر 
همکاران خیلی خوب شرایط ماشین سازی را بررسی کرده اند و می دانیم چگونه باید 

بازی کنیم.
مربی پرسپولیس تصریح کرد: جدول فعلی نشان دهنده جایگاه واقعی تیم ها نیست 
و لیگ ما مثل لیگ برتر انگلیس شده که تیم های پایین جدول برابر تیم های قدرتمند، 

به نتایج خوبی می رسند.
مطهری گفت: هفته قبل گل اول را زدیم اما با دست کم گرفتن حریف، تنبیه شدیم. 
از بازیکنان می خواهم بسیار هوشیار باشند و 90 دقیقه تمرکز کامل داشته باشند 

چراکه غفلت موجب می شود از تیم حریف ضربه بخوریم.
وی افزود: باید برای تمام دقایق بازی با برنامه باشیم، چراکه حریف قابل احترامی 
داریم. حریفان برابر پرسپولیس در زمین خودشان به صورت فشرده بازی می کنند و ما 
برنامه داریم که چگونه به خواسته مان برسیم. همچنین می بایست ضدحملات حریف 

را خنثی کنیم.
مطهری در مورد مصدومان تیمش، عنوان کرد: سیدجلال حسینی با تیم تمرین 

کرده و مشکلی بابت حضور در میدان ندارد.
وی در خصوص روند امتیاز گرفتن سرخپوشان، توضیح داد: برای رسیدن به جایگاه 
قهرمانی برای هر بازی باید میانگین 2 امتیاز کسب کنیم که ما خیلی عقب نیستیم 
و امیدوارانه کار می کنیم. اختلاف ما با صدر جدول زیاد نیست و دو بازی کمتر هم 
داریم و با امید کارمان را ادامه می دهیم. با تلاش و تمرین بیشتر نقاط ضعف را برطرف 

خواهیم کرد.
از شکست هفته گذشته،  بهانه جویی یحیی گل محمدی پس  وی در خصوص 
توضیح داد: اولین باخت ما بود و شاید گل محمدی صحبت هایی انجام داد اما در 
مرام ما نیست که دیگران را مقصر باختمان بدانیم. همه مردم حواشی را می دانند و 

خودشان قضاوت می کنند.
مطهری در خصوص محرومیت پرسپولیس از نقل و انتقالات در صورت پرداخت 
نکردن مطالبات »بودیمیر«، گفت: پرسپولیس همیشه با این مشکلات مواجه بوده 
و امیدوارم هیچ وقت این اتفاقات برای تیم های کشورمان رخ ندهد چراکه برای چهره 
فوتبال ما خوب نیست. امیدوارم با تدابیر مدیرعامل و هیات مدیره این مشکل مرتفع 
شود. در ایران شما فقط مربیگری نمی کنید و تمرکز مربیان به خیلی دیگر از مسائل 

معطوف است.
وی ادامه داد: بازیکنان با همه وجود کار خواهند کرد تا برای شادی روح میناوند و 
همه پیشکسوتانی که از دست دادیم به نتایج خوبی برسیم. با دیدن این اتفاقات باید 

بگویم قدر هم را بدانیم و به یکدیگر احترام بگذاریم.
فوتبال  برتر  لیگ  سیزدهم  هفته  در  شنبه  امروز  عصر  پرسپولیس،  فوتبال  تیم 

باشگاه های ایران در ورزشگاه آزادی به مصاف ماشین سازی می رود.



دروازه بان ایرانی آنتورپ با بیان اینکه به خاطر آنتورپ حتی به درخواست حضور در 
تیم ملی ایران پاسخ منفی داده است، گفت: بعد از صحبتهای سرمربی سابق تیم، 

از نظر ذهنی شکستم و خرد شدم.
لیرضا بیرانوند دروازه بان ایرانی تیم فوتبال آنتورپ در تازه ترین گفتگوی خود 
با روزنامه »HLN« بلژیک به تشریح شرایطش در این تیم پرداخت و تاکید کرد که 
حتی یک لحظه هم از امضای قرارداد با آنتورپ پشیمان نشده و به فکر جدایی نبوده 
است. بیرانوند با بیان اینکه به خاطر قرار گرفتن در ترکیب اصلی آنتورپ به حضور 
در اردوی تیم ملی ایران پاسخ منفی داده است، اعلام کرد که به یکی از بهترین 

باشگاه های جهان خواهد رفت.
گزارش روزنامه بلژیکی به این شکل شروع شده است:

»بیرانوند در سه بازی نخست خود در آنتورپ هفت گل دریافت کرد اما در 10 روز 
اخیر، او سه کلین شیت )گل نخوردن( داشته است. بیرانوند )28 ساله( در حال 
حاضر در آنتورپ خیلی خوب عمل می کند. او بهترین بازیکن دیدار با یوپن شد و 

حالا جذب یک دروازه بان جدید خیلی اورژانسی نیست.«
در بخش دیگری از گزارش این روزنامه آمده است:

»مصاحبه با علیرضا بیرانوند یک تجربه است. قرار ما ساعت 11 صبح امروز بود. 
متاسفانه دروازه بان ایرانی اینجا نیست. علاوه بر این، ابتدا باید عکس ها گرفته شود 
که در نهایت به این معناست که می توانیم نخستین سئوالمان را ساعت 11:18 
بپرسیم. مشکل بعدی: این دروازه بان باید 12 ظهر سر میز )ناهار( باشد. بنابراین 
ما کمتر از 45 دقیقه زمان داریم اما چون بیرانوند می تواند فقط فارسی صحبت کند 
- زبان رسمی ایران- ما باید همه کارها را از طریق یک مترجم و یک مرد دوست 
داشتنی انجام بدهیم. در نتیجه زمان دریافت پاسخ سئوالاتمان دو برابر بیشتر طول 

می کشد.
همچنین این نکته قابل توجه است: پاسخ های بیرانوند همیشه طولانی تر از آن 
چیزی است که مترجم به ما می گوید. شهرام )مترجم این مصاحبه( می گوید علی 
می خواهد همه چیز را با دقت توضیح بدهد تا مطمئن شود همه چیز را به درستی 
می فهمیم. این به معناست که او گاهی دقیقاً بر عکس عمل می کند … بیرانوند 
زمانی به آنتورپ می رسد که ژان بوتز هفته ها در حال تمرین است. نتیجه: بیرانوند 
نیمکت نشین می شود. تمام ایران مشتاقانه در انتظار بازی او است. قهرمان ملی آنها 

نیمکت نشین است؟ رسانه های اجتماعی آنتورپ همیشه مملو از نظرات دوستانه 
نیست. بیرانوند اکنون می تواند در این باره بخندد در حالی که چند ماه پیش شرایط 

متفاوت بود.«
نیمکت نشینی برایم سخت بود

در ادامه این مطلب، صحبت های علیرضا بیرانوند آمده است. او درباره مشکلات 
ابتدایی حضورش در تیم آنتورپ گفت: به دلیل ویروس کرونا من چند بار بیهوده به 
فرودگاه تهران رفتم. در همان زمان متوجه شدم باشگاه، دروازه بان دیگری جذب 
کرده است اما من به آنتورپ آمدم تا دروازه بان اول باشم. چند بار در لیگ قهرمانان 
آسیا بهترین دروازه بان شدم. نشستن روی نیمکت در آنتورپ در این وضعیت برایم 

سخت بود.
به من قول داده بودند دروازه بان اول باشم و به ایران »نه« گفتم

وی افزود: از راه دوری آمده بودم تا دروازه بان اول باشم. به من قول داده بودند که 
دروازه بان اول باشم. بنابراین انتظار داشتم بازی کنم. آیا می دانید من حتی به تیم 
ملی ایران "نه" گفتم که در آنتورپ بمانم؟ نمی خواستم حتی یک ثانیه را از دست 
بدهم. و باید بدانید ما ایرانی ها کشورمان را دوست داریم. بنابراین این اقدام من، 

معنا داشت. حقیقت این است که وقتی بازی نکردم دو برابر تمرین کردم.
یک لحظه هم به جدایی فکر نکردم

دروازه بان ایرانی آنتورپ در خصوص اینکه آیا در آن وضعیت به جدایی از آنتورپ فکر 
کرده بود؟ گفت: جدایی؟ هرگز. حتی یک لحظه هم به آن فکر نکردم. می خواستم 
تمام تلاشم را برای قانع کردن مربی انجام بدهم. وقتی به آنتورپ رسیدم، مربی 
گفت "دو ماه عقب هستی". اما این طور نبود که من دو ماه کاری نکرده باشم. ناامید 

کننده بود که نتوانستم شانسی برای بازی پیدا کنم. واقعاً عصبانی بودم.
دروازه بان فرانسوی بهترین دوست بیرانوند در آنتورپ

بیرانوند خاطرنشان کرد: حواستان باشد؛ این اصلًا ارتباطی به ژان )دروازه بان 
فرانسوی آنتورپ و رقیب بیرانوند( ندارد. او بهترین دوست من در خارج از زمین است 

اما در زمین رقیب و دشمن هستیم.
ضربه بزرگ ذهنی بعد از صحبتهای »لکو«

دروازه بان ایرانی تیم آنتورپ درباره اظهارات »ایوان لکو« سرمربی وقت این تیم 
درباره عملکردش بعد از بازی با تیم بروژ گفت: او چطور می توانست چنین حرفی 
بزند؟ من از نظر ذهنی با آن اظهارنظر خرد و شکسته شدم. مربی مثل یک پدر است 
پس چنین سخنی مثل یک ضربه بزرگ ذهنی است. اگر مربی این طور درباره شما 

صحبت کند، البته که شما فکر نمی کنید شانس دیگری برای بازی پیدا کنید.
هرگز به خودم شک نکردم

بیرانوند افزود: به رابطه بین ژوزه مورینیو و ایکر کاسیاس در رئال مادرید نگاه کنید. 
این چیزها گاهی اوقات اتفاق می افتد. کپا یکی از بهترین دروازه بان های فوتبال 
جهان در حال حاضر در چلسی نیمکت نشین است. من به نوعی می دانستم دیر 
یا زود فرصت خود را پیدا خواهم کرد. هرگز به خودم شک و تردید نکردم. حتی یک 

لحظه.
از اینجا به یکی از بهترین باشگاه های جهان می روم

دروازه بان ایرانی تیم آنتورپ در پایان گفت: واقعاً یک ثانیه هم از امضای قرارداد 
با آنتورپ پشیمان نشدم. هر روز از کار در اروپا بیشتر و بیشتر لذت می برم. تمام 
مردم ایران برایم دعا می کنند. این مسئله مرا بیشتر به سمت کار و تمرین سخت تر 
سوق می دهد. من به اینجا نیامده ام که تا آخر عمر بمانم. از اینجا به یکی از بهترین 

باشگاه های جهان می روم. خواهید دید.

مصاحبه خواندنی علیرضا بیرانوند:

بهیکیازبهترینتیمهایجهانمیروم

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای عباس ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160452 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم هاجر ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160454 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محمد آویژه با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160446 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم فاطمه ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160459 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای حسن اکبری با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160443 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 

ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم مریم ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160453 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم افسانه ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160463 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای حسن ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160455 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای علی ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160450 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم لیلا ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160462 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 

واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم طاهره ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160458 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای زینب ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160461 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم زهرا ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160451 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای ناصر ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160449 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد تا 
چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه 
با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و ارسال و 
رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر 

نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 13585( 
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای راضیه ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160460 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم مهدیه ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 160456 مربوط به پلاک 416/675 فرعی از 58 اصلی 
واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی مفقود 
گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را 
همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و 
ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م الف 

 )13585
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

خانم مرضیه ستاره ای با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته 
که سند مالکیت بشماره مسلسل 160457 مربوط به پلاک 416/675 
فرعی از 58 اصلی واقع در طغرود که ذیل ثبت – صفحه – دفتر – صادر و تسلیم 
شده بعلت جابجایی مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را 
نموده است لذا مراتب باستناد تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون 
ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود 
سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود 
پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره اعلام و ارسال و رسید 
اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت 
مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م 

الف 13585( 
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

-------------------------------------------
آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: 13980٤030011003775/1

بدینوسیله به آقای محمدحسن محمدی قائنی، نام پدر: عبدالرزاق تاریخ 
تولد: 1348/03/01 شماره ملی: 0056047010 شماره شناسنامه: 8028 
بدهکار سند ازدواج شماره 15341 مورخ 1373/10/15 دفتر ازدواج 6 قم 
ابلاغ می گردد که خانم ملیحه آجیلی باستناد سند مذکور جهت وصول تعداد 
110 سکه طلای تمام بهار آزادی مبادرت به صدور اجرائیه نموده و پرونده تحت 
کلاسه 9804048 در شعبه اجرای ثبت قم در جریان است چون نشانی شما 
)قم-45متری صدوق-انتهای ک 34 – کوچه گل سرخی- فرعی امام رضا )ع(( 
در سند مزبور شناخته نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را معرفی نماید. 
لذا حسب تقاضای بستانکار و طبق ماده 18 آئین نامه اجرا مفاد اسناد رسمی 
اجرائیه فوق الذکر در روزنامه منتشر میگردد لذا لازم است ظرف مدت 10 روز 
از انتشار این آگهی )که به منزله ابلاغ اجرائیه است( نسبت به پرداخت بدهی 
اقدام در غیر اینصورت عملیات اجرائی تعقیب خواهد شد. این آگهی فقط در 
یک نوبت منتشر و آگهی دیگری جز مزایده )در صورت بازداشت اموال( منتشر 

نخواهد شد.
لازم به ذکر است که طبق ماده 18 اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست 
سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه 
انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده 

شما خواهد بود. )م الف13584(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
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کارشناس بازار سرمایه اعلام کرد:

تشدید ریزش شاخص بورس با 
صف نشینی سهامداران

کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه صف نشینی در بازار سرمایه باعث تشدید 
فضای هیجان زده معاملات بورس و افزایش صف های فروش می شود، گفت: این 
جو منفی در ابتدا به سایر سهم های آن صنعت و بعد به سایر صنایع سرایت می کند 

و در نهایت کل بازار در مدار ریزشی قرار می گیرد.
"علیرضا کدیور" اظهار داشت: بازار سرمایه برخی موارد به شدت هیجانی رفتار 

کرده و صورت احساسی به اخبار مثبت با منفی واکنش نشان می دهد.
وی خاطرنشان کرد: زمانی که بازار سرمایه به صورت هیجانی مثبت می شود 
بازار به کوچکترین خبر مثبتی واکنش زیادی نشان می دهد اما خبر منفی اثری 
در بازار نمی گذارد؛ همچنین زمانی که جو بازار نزولی است به اخبار مثبت هیچ 
واکنشی ندارد و با کوچکترین خبر منفی مرتبط و غیرمرتبط، روند بازار دچار 

هیجان منفی می شود.
کدیور به موضوع محدودیت دامنه نوسان که اخیرا از سوی برخی از کارشناسان 
بازار سرمایه مطرح شده است، اشاره و بیان کرد: به محض تشکیل صف خرید 
برای برخی از سهام، بسیاری از سهامداران بدون اینکه از علت ایجاد صف خرید در 
سهام مدنظر خبر داشته باشند در صف خرید قرار می گیرند، در زمینه صف فروش 

نیز این رفتار انجام می شود.
این کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه صف نشینی در بازار باعث می شود که 
هیجان ایجاد شده از سوی افراد در بازار تشدید و باعث افزایش صف خرید و فروش 
در بازار شوند، افزود: این جو منفی در ابتدا به سایر سهم های آن صنعت و بعد به 

سایر صنایع سرایت می کند، در نهایت کل بازار در مدار ریزشی قرار می گیرد.
وی با تاکید بر اینکه در طی یک سال گذشته  و در بیشتر روزهای معاملاتی، 
اکثر سهم ها در بازار دارای صف خرید یا صف فروش هستند، گفت: در چند وقت 
گذشته روز متعادلی در بازار وجود نداشته است و فقط شاهد روزهای هیجانی در 
معاملات بازار بودیم، روز گذشته هم یکی از روزهای منفی هیجانی بازار بود که 

علت آن هم ناشی از خبر انتتخاب رییس جدید سازمان بورس بود.
کدیور با بیان اینکه واکنش و رفتارهای هیجانی فعالان بازار باعث می شود تا 
مسیر حرکت بازار به صورت طبیعی  نباشد، یا اینکه شاخص بورس با تاخیر به 
مدار صعودی بازگردد، گفت: زیان این رفتار هیجانی به چشم  سرمایه گذاران و 

فعالان بازار می رود.

رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و ترکیه اعلام کرد:

گسترش تجارت خارجی از طریق تقویت 
دیپلماسی اقتصادی با اکو

رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و ترکیه گفت: برقراری دیپلماسی اقتصادی 
با کشورهای عضو سازمان همکاری های اقتصادی اکو می تواند موجب افزایش 

چشمگیر تجارت خارجی شود.
با آغاز شیوع کرونا در جهان، بخش اقتصادی کشورها به ویژه تجارت جهانی با 
مشکلات فراوانی مواجه و روند افزایشی آن متوقف شد یا روند کاهشی چشمگیری 

را آغاز کرد.
ایران نیز از این قاعده مستثنی نبود و از اسفندماه سال 98، ویروس همه گیر 
کووید 19 به کشور ما نیز رسید و بخش های مختلف اقتصادی را تحت تاثیر قرار 

داد.
کرونا در آغاز موجب بسته شدن مرزها شد و صادرات و واردات کالا را با مشکلاتی 
همراه کرد و بعد از آن نیز که به مرور مرزها گشایش یافتند، محدودیت های ناشی از 

شیوع ویروس کرونا به افزایش تجارت کمک شایانی نکرد.
آنها داشت کشورهای  با  قابل توجهی  ایران تجارت  از جمله کشورهایی که 
راستا »مهرداد  بودند که در همین  اکو  اقتصادی  عضو سازمان همکاری های 
سعادت« رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و ترکیه روز پنجشنبه در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصادی ایرنا با بیان اینکه حجم تجارت به دلایل مختلف از جمله شیوع 
ویروس کرونا در جهان کاهش داشته است، اظهار داشت: پیش از این تجارت 
قابل توجهی با کشورهای عضو سازمان اکو داشتیم که از این پس نیز با برقراری 

دیپلماسی اقتصادی می توان مبادلات تجاری را افزایش و حجم آن را ارتقا داد.
وی افزود: موضع اتاق بازرگانی مشترک ایران و ترکیه در مسائل سیاسی،  بر 
اساس دیپلماسی اقتصادی بود زیرا برای تجارت فعلی سال ها تلاش شده و نباید 
از بین برود. وی با بیان اینکه بسیاری از مشکلات کشورهای جهان با گفت و گو 
قابل حل است، تصریح کرد: نمی توان تک بعدی در جهان بود و شرایط اقتصادی 

خوبی را فراهم کرد.
سعادت با اشاره به صادرات 21 میلیارد دلاری ایران به سایر کشورها، خاطرنشان 
کرد: در این مدت 75 درصد کالاها به کشورهای همسایه صادر شده است که سهم 

ترکیه هفت میلیارد و 400 میلیون دلار است.
وی با بیان اینکه شاهد رشد منفی 41 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل 
در تجارت با این کشور عضو سازمان اکو بودیم، تاکید کرد: این کاهش دلایل 
مختلفی از جمله بسته بودن مرزها و محدودیت ترددها داشته که مانع افزایش، 

رشد و بهبود تجارت با ترکیه در آینده نخواهد بود.

مدیرکل دفتر اشتغال وزارت کار:

۴۰ درصد بیکاران کشور فارغ التحصیل 
دانشگاهی هستند

مدیرکل دفتر سیاست گذاری و اشتغال وزارت کار گفت: 2 میلیون و 400 هزار 
نفر بیکار در کشور وجود دارد که 40 درصد آن ها را فارغ التحصیلان دانشگاه ها 

شامل می شود.
علاءالدین ازوجی در برنامه گفتگوی ویژه خبری با بیان اینکه در یک سال 
گذشته یک میلیون نفر بیکار شده اند، اظهار داشت: 730 هزار نفر از این تعداد 
بیمه بیکاری گرفته اند البته مبلغ کمی مانده است که آن نیز به زودی پرداخت 
می شود. وی با بیان اینکه دو میلیون و 400 هزار نفر بیکار در کشور وجود دارد که 
40 درصد آن ها را فارغ التحصیلان دانشگاه ها شامل می شود، افزود: سالانه 600 

تا 700 هزار نفر ورودی جدید به بازار کار داریم.
ازوجی ادامه داد: سیاست گذاری اشتغال وزارت کار بر اساس تبصره 18 بودجه 
حفظ اشتغال، توسعه کسب و کار و برنامه های بهبود وزارت کار است و بر اساس 

این تبصره از سال 96 تا 99 سالانه 450 هزار شغل ایجاد شده است.
مدیرکل دفتر سیاست گذاری و اشتغال وزارت کار گفت: با تغییری که مجلس 
شورای اسلامی در تبصره 18 لایحه بودجه ایجاد کرده است تولید ایجاد می شود، 
اما مشکل اشتغال رفع نخواهد شد و دفتر اشتغال وزارت کار با این تغییرات مخالف 
است. بر اساس تبصره 18 لایحه دولت دستگاه ها برنامه سه ساله ای در دست اجرا 
دارند، اما سازوکاری که مجلس شورای اسلامی برای تبصره 18 ایجاد کرده برای 

سال های آینده است و چارچوب کار دستگاه ها را به هم می زند.
وی افزود: سالانه 5 درصد به جمعیت بیکاران فارغ التحصیل اضافه می شود 
و تبصره 18 مجلس شورای اسلامی این مشکل را رفع نمی کند و رویکرد حرکت 

دادن منابع تبصره 14 به تبصره 18 کاملًا درست است.

پیشنهاد افزایش دو برابری یارانه ها برای سال  آینده نشان می دهد نگرانی وزیر 
اسبق اقتصاد نسبت به رشد بودجه سال 1400 در فرآیند تصویب، بی دلیل نبوده 
است. از نظر کارشناسان اقتصادی، پیامدهای منفی اصلاحات جزئی یارانه در 
مجلس آن هم در شرایطی که نظام آماری و جامعه هدف به درستی شناسایی 
نشده و همچنین کسری بودجه دولت مشهود است، بیشتر از پیامدهای مثبت 

آن خواهد بود.
یکی از انتقادهای اصلی مجلس به لایحه بودجه 1400، رشد آن نسبت به 
بودجه 1399 در شرایطی بوده که درباره درآمدهای پایدار دولت، نااطمینانی 
وجود دارد. با این حال، بررسی تغییرات کمیسیون تلفیق در این لایحه نشان 
می دهد، مجلس خود به رشد بودجه دامن زده است. موضوعی که پیش از این، 
موجب نگرانی برخی کارشناسان از جمله وزیر اسبق امور اقتصادی و دارایی شده 

بود.
داوود دانش جعفری وزیر اسبق اقتصاد در میزگرد بررسی و تحلیل لایحه بودجه 
برگزار شد، نسبت  اقتصاد دانشگاه علامه طباطبایی  1400 که در دانشکده 
به اینکه بودجه 1400 توأم با کسری بالایی که در دولت مشاهده می شود، در 

مجلس متورم تر شده و افزایش پیدا کند، اظهار نگرانی کرده بود.
وی در این میزگرد گفت: مطالبی که بنده درباره  مجلس شنیده ام، مبنی بر 

این است که قصد دارند منابع عمومی بودجه و مصارفی را که دولت پیشنهاد 
داده ، افزایش دهند. اگر بودجه سال 1399 را مبنا قرار دهیم لایحه حدود 59 
درصد نسبت به قانون سال 1399 افزایش داشته و پیشنهادهایی که تا کنون 
در کمیسیون وجود دارد، رشد 75 درصدی نسبت به قانون سال گذشته را نشان 

می دهد.
پول پاشی قبل از انتخابات یا حمایت از ملت؟

به نظر می رسد نگرانی وزیر اسبق اقتصاد بی دلیل نبوده است. بخش مهمی از 
این افزایش بودجه که احتمال تشدید کسری بودجه 1400 را افزایش می دهد، 
مربوط به تبصره  14 است که امور مربوط به یارانه ها، حمایت  از معیشت خانوار 
و همچنین کسب وکارها را شامل می شود. بر این اساس، کمیسیون تلفیق با 
افزایش 202 هزار میلیارد تومانی، مجموع مصارف جدول هدفمندی یارانه ها در 
تبصره 14 را از 227 هزار میلیارد تومان پیشنهادی دولت به 429 هزار میلیارد 
تومان رساند. همچنین بودجه یارانه نقدی و معیشتی در مجموع نسبت به لایحه 

دولت، نزدیک به دو برابر شده است.
و  خانوار  معیشت  از  حمایت  هدف  با  مجلس،  توسط  بودجه  شدن  متورم  
همچنین کسب وکارهایی است که حداقل در سال گذشته با تورم بالا و کسادی 
ناشی از کسب وکار روبرو بودند. این موضوع در نگاه اول، هدف قابل تقدیری 

است. با این حال، برخی از کارشناسان معتقدند این موضوع نمی تواند بی ارتباط 
با انتخابات ریاست جمهوری در سال 1400 باشد و برخی دیگر نیز پیش بینی 
می کنند افزایش پرداخت های حمایتی به دلیل کسری بودجه و تورمی ناشی از 

جبران آن، در نهایت این پرداخت ها را بی تأثیر خواهد کرد.
اقتصاد سیاسی افزایش یارانه ها در بودجه 1۴۰۰

ایرناپلاس در گفت وگو با یک استاد اقتصاد، این دو دیدگاه را ارزیابی کرده است. 
وحید شقاقی شهری اقتصاددان و عضو هیأت عملی دانشگاه خوارزمی، تغییرات 
ایجاد شده در لایحه بودجه را از دو منظر اقتصاد سیاسی و آثار آن بر اقتصاد کلان، 

مورد بررسی قرار داد.
وی در این رابطه به ایرناپلاس گفت: از منظر اقتصاد-سیاسی با توجه به اینکه 
در سال آینده انتخابات ریاست جمهوری را داریم و هر دولت، یک برنامه مشخص 
برای حمایت از دهک های درآمدی پیشنهاد می دهد، نخستین موضوع این است 
که مجلس اجازه دهد دولت جدید مشخص شود و برنامه خود را نهایی کند. پس 

از آن است که مجلس می تواند به سمت اصلاح نظام یارانه ای برود.
آثار اقتصادی، تغییرات کمیسیون تلفیق در  از منظر  شقاقی شهری افزود: 
بودجه و به ویژه درباره تبصره 14 و حمایت از خانوارها و کسب وکارها، نیازمند 
اصلاحات جدید در نظام یارانه کشور هستیم. اکنون بخش اصلی نظام یارانه ای 
ما یارانه های پنهانی است که نصیب دهک های پر درآمد می شود. این موضوع نیاز 
به اصلاحات جدی در نظام یارانه ای را نشان می دهد. بنابراین مسائل کنونی نظام 

یارانه با اصلاحات جزئی حل نمی شود.
پیامدهای منفی اصلاحات جزئی مجلس بیش از اثرات مثبت آن

این مدرس اقتصاد با تأکید بر نیاز به انسجام، هدفمندی و برنامه  مشخص در 
زمینه نظام یارانه نقدی توضیح داد: ما اکنون یارانه نقدی 45 هزار و 500 تومانی 
اصلاح قیمت حامل های انرژی را داریم که در سال بیش از 42 هزار میلیارد تومان 
اما در حال حاضر  یارانه توسط دولت پرداخت می شود.  بابت همین یک قلم 
یارانه  از دست داده است.  را  زیرا قدرت خرید خود  ندارد  اثربخشی  هیچ گونه 

معیشتی نیز در حال حاضر کارایی لازم را ندارد.
شقاقی شهری ادامه داد: بنابراین نیازمند این هستیم که یک بازنگری اساسی 
در  را  غیرنقدی  و  نقدی  یارانه های  و جایگاه  انجام دهیم  یارانه کشور  نظام  در 
حمایت از تولید و خانوار مشخص کنیم. این موضوع، نیازمند نقشه کلی اصلاح 
جامعه  شناسایی  نیاز،  مورد  اطلاعاتی  بانک های  جانمایی ها،  یارانه ای،  نظام 
هدف مبتنی بر آمار و اطلاعات و منابع درآمدی است تا بتواند این نظام یارانه ای 
را تداوم بخشد. در واقع پس از آنکه اثرات منفی و پیامدهای مخرب اصلاح نظام 

یارانه مورد مطالعه قرار گیرد، می توان نسبت به اصلاحات لازم اقدام کرد.
وی افزود: با این حال اکنون مجلس با اصلاحات جزئی که نه تنها ضرورت آن 
مشخص نیست، بلکه به نظر می رسد پیامدهای منفی آن بیشتر از اثرات مثبت آن 
باشد، به دنبال اصلاح نظام یارانه است. در حال حاضر نظام آماری و جامعه هدف 

به درستی شناسایی نشده و همچنین کسری بودجه دولت کاملًا مشهود است.

ارزیابی یک اقتصاددان از پیشنهاد دو برابر شدن یارانه؛

سوداندکوزیانبزرگ؛نتیجهافزایشیارانهها

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق 

قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
1- رای شماره 139960330001012086 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000049 مربوط به علیرضا عربی 
نژاد فرزند محمود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 60/40 مترمربع پلاک شماره 10529/9/18 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از مرتضی حاج غفاری از سند قطعی 64055 

مورخ 47/04/16 دفترخانه 8قم )م الف 8899(
2- رای شماره 139960330001012415 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000951 مربوط به ابوالفضل فتح 
اله بیکی فرزند حبیب الله  در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 112مترمربع پلاک شماره 83 الی 280/85 اصلی واقع 
در قم بخش 5 حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 59 صفحه 218 سند قطعی به شماره 114022 

مورخ 87/03/23 دفتر خانه 9 قم)م الف 8900(
به سیدعلی  پرونده کلاسه 1399114430001001542 مربوط  به  3-رای شماره 139960330001012811 مربوط 
قنادیان فرزند سیدعظیم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 139 مترمربع پلاک شماره 56 فرعی از 3965 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 676 صفحه 114 به موجب سند قطعی 

136710 مورخ 1397/10/02 دفترخانه 15 قم)م الف8928(
4-رای شماره 139960330001011363 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000416 مربوط به رحیم بهادری 
جهرمی فرزند مصطفی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 140مترمربع پلاک شماره 11100اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 16692 مورخ 1397/04/03 دفترخانه 31قم)م الف8929(
5-رای شماره 139960330001012814 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001246 مربوط به محمد مدحی 
فرزند قهرمان در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 126/59مترمربع پلاک شماره 11039/4اصلی واقع در قم بخش یک 
حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 251 صفحه 139 به موجب سند قطعی به شماره 31658 مورخ 

1398/05/02 دفترخانه 44قم )م الف 8930(
6-رای شماره 139960330001012807 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000876 مربوط به شهرداری قم به 
شناسه ملی 14002879398 در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 899/75 مترمربع پلاک شماره 388 و 381 و 247 
و 254 فرعی از 10472 و 10473 اصلی و 10473/14 و 10472 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
قسمت ثبت شده: سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 580 صفحه 330 از پلاک 10473/14/254 و 10472 اصلی و دفتر 
507 صفحه 225 از پلاک 10473/14/247 و 10472 اصلی و دفتر 651 صفحه 522 و 525 از پلاک 10473/14/388و 
10472 اصلی و دفتر 583 صفحه 480 از پلاک 10473/14/371 و 10472 اصلی قسمت جاری: سند قطعی 2791-
1390/06/01 دفتر 88 قم پلاک 14 فرعی از 10473 و 10472 اصلی و سند قطعی 2903-1390/07/03 دفتر 88 قم 
پلاک 14 فرعی از 10473 و 10472 اصلی و سند قطعی 3078-1390/08/22 از پلاک 10476 اصلی و 10472 اصلی و 

14 فرعی از10473 اصلی و سند قطعی
-3230 قطعی  سند  و  اصلی   10472 و   10473 از  فرعی   14 ثبتی  پلاک  از  52قم  دفتر   1390/06/12-18707
1390/10/14 دفتر 88 قم از پلاک ثبتی 14 فرعی 10473 و 10472 اصلی و سند قطعی 2198-1390/12/06 دفتر 86 
قم از پلاک ثبتی 14 فرعی از 10473 و 10472 اصلی و سند قطعی 1392/06/10 -6886 دفتر 74 قم از پلاک ثبتی 14 
فرعی از 10473 و 10472 اصلی و سند قطعی 18949-1390/07/03 دفتر 52 قم از پلاک ثبتی 14 فرعی از 10473 و 

10472 اصلی )م الف 8932(
7-رای شماره 139960330001011754 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001180 مربوط به غلامحسن 

نظام آبادی فرزند حسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 99/85مترمربع پلاک شماره 11186 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 65403 مورخ 86/06/15 دفترخانه 11قم)م الف 8934(

8-رای شماره 139960330001011601 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000404 مربوط به سیدعلیرضا 
حجازی فرزند سیدمهدی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 185/15مترمربع پلاک شماره 11092 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 572 صفحه 524 به موجب سند قطعی 55955 

مورخ 1398/11/17 دفترخانه 59 قم )م الف 8936(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را 

به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار نوبت اول:99/11/11
تاریخ انتشارنوبت دوم: 99/11/27
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

-----------------------------------------------------------------------------------
آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند

1-رأی شماره 139960330002016685 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002001198مربوط به معصومه مرادی 
ندیم فرزند حسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100مترمربع پلاک شماره فرعی از 
1846/4اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دوقم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سکینه و کبری موسوی 

حرمی)م الف8931(
2- رأی شماره 139960330002016237 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002000184 مربوط به سعید چهرقانی 
فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 25مترمربع پلاک شماره فرعی از 1955 

اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اسماعیل افسر)م الف8933(
3- رأی شماره 139960330002013342 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430002000666 مربوط به بیرامعلی 
ذکائی فرزند عزیزعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 154مترمربع پلاک شماره فرعی 
از 2214 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث سیدعلی اکبر 

تولیتی صفحه 143 دفتر 5)م الف8935(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
تاریخ انتشار نوبت اول:99/11/11 
تاریخ انتشارنوبت دوم:99/11/27
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
شماره 2602/107/232 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم )آدرس 16متری مدنی، 
کوچه 26، پلاک 184( که بنام شهربانو زلفی گل فرزند ابوالقاسم میباشد در جریان 
ثبت است که به علت عدم حضور مالک تحدید حدود به عمل نیامده و از طرفی مطابق 
ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین 
تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به وارده 
2/11476-1399/11/02 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز شنبه 
مورخ 1399/12/09 ساعت 8/30 الی 12/30 ظهر در محل وقوع ملک انجام می 
گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که 
در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض 
از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و 
مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمنا طبق تبصره 
ماده واحده مصوب 73/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این 

اداره ارائه نمایند. )م الف 13570(
تاریخ انتشار آگهی: شنبه 1399/11/11
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم – عباس پور حسنی

--------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک 
شماره 1823/2/184 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم )آدرس: قم-توحید-18متری 
جواد الائمه)ع( کوچه 13 داخل بن بست پلاک 15( که بنام مرتضی شفیعی فرزند 
مظفر میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی 
تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل 
نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به شماره وارده 1399/11/02-2/11465 
تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز دوشنبه مورخ 1399/12/11 ساعت 
8/30 الی 12/30 ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع 
مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر 
در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم 
صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق 
ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده 
مصوب 73/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه 

نمایند. )م الف 13572(
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم- عباس پورحسنی

--------------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

مورخ   15839 نامه  وکالت  ارائه  با  عباس  فرزند  کارگر  محمدزاده  سعید  آقای 
1397/04/27 دفترخانه 75 قم اعلام داشته که میزان دو ممیز هفتصد و هفتاد 
و پنج سهم مشاع از سی و نه ممیز نود و هفت سهم ششدانگ یک قطعه زمین به 
مساحت 654000 مترمربع به پلاک 5 فرعی از 83 اصلی واقع در بخش ثبت 
مورخ  قطعی 151179  سند  موجب  به  دفتر 32،  صفحه 167  در  که  قم  چهار 
1391/04/01 توسط دفترخانه 4 قم، طی شماره 4104 ثبت و سند مالکیت 
به شماره 074426، الف/77 به نام شرکت عالی نوش قم به شماره ثبت 5212 و 
شناسه ملی 10860999891 تسلیم شده است و سپس به علت جابجایی، سند 
مالکیت مزبور مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است، لذا 
به استناد تبصره 1 اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل 
آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند 
مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف 10 روز کتبا به این اداره اعلام 
و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای 

مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد شد. )م 
الف13593(

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم-داود فهیمی نیک
--------------------------------------------------------

آگهی ابلاغ اجراییه پرونده 13990٤030011003256/1 کلاسه بایگانی 
9903٤85

بدین وسیله به ورثه ی مرحوم آقای سید شهاب الدین میرآقا: 1( مولود اسفیجانیان، 
نام پدر: مختار تاریخ تولد: 1324/02/10 شماره ملی: 1249586054 شماره 
شناسنامه: 8 و 2( فاطمه سادات میرآقا، نام پدر: سید شهاب الدین تاریخ تولد: 
01/05//1378 شماره ملی: 0371817171 شماره شناسنامه: 0371817171 
بایگانی  شماره  )با   139904030011003256/1 کلاسه  پرونده  بدهکاران 
9903485( که برابر گزارش مامور ابلاغ اداره پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می 
گردد که برابر سند ازدواج شماره 1178 مورخ 1366/12/01 دفتر ازدواج 12 قم بین 
مورث شما )مرحوم آقای سید شهاب الدین میرآقا( و خانم فهیمه طهماسبی، تعداد 
یکصد و چهل عدد )140( سکه تمام بهار آزادی طلا بدهکار می باشید که بر اثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه 
صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18/19 آئین نامه 
اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ 
ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه الکترونیک درج و منتشر 
می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر این صورت 
بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد.

لازم به ذکر است که طبق ماده 18 اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می بایست 
سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه 
انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده 

شما خواهد بود. )م الف 13594(
رییس واحد اجرای اسناد رسمی قم



شنبه -یازدهم بهمن ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 65206
اجتماعی

فرماندار قم:

پنج هزار شغل پایدار در پهنه صنعتی 
نیزارایجاد می شود 

فرماندار قم گفت: با سامان دهی پهنه صنعتی نیزار در این استان، حدود پنج هزار 
شغل پایدار و ثابت ایجاد خواهد شد و این موضوع سهم بسزایی در تحقق عدالت 

اجتماعی دارد. 
مرتضی حیدری روز چهارشنبه در حاشیه بازدید از پهنه صنعتی نیزار در گفت و گو 
با خبرنگاران سیما اظهار داشت: برنامه محرومیت زدایی از 31 شهرستان محروم از 

جمله طرح هایی است که در سطح کشور پیگیری می شود.
وی افزود: در این طرح از هر 31 استان کشور یک شهرستان برای محرومیت زدایی 
انتخاب می شود و چون قم نیز تنها یک شهرستان دارد از این فرصت استفاده می کند.

فرماندار قم در ادامه افزود: در راستای استفاده از این فرصت به پهنه صنعتی نیزار 
آمدیم تا موانع و مشکل هایی که با آن مواجه است را بررسی کنیم.

حیدری با یادآوری اینکه مطالعات این محدوده صنعتی در هه 80 آغاز و واحدهای 
بزرگ صنعتی نیز ایجاد شده است یادآور شد: پهنه فوق به دلیل برخی مسائل تقریبا 

گرفتار برخی از مشکل ها شده که تولید استان را تهدید می کند.
وی تعیین تکلیف مدیریت عالی منطقه نیزار را از جمله این مشکل ها ذکر کرد و 
گفت: این منطقه با آنکه به لحاظ اجرایی در حوزه صنعتی استان قرار دارد ولی متولی 

آن شرکت شهرک های صنعتی نیست.
حیدری تصریح کرد: شرکت خصوصی سهامی عام متشکل از سرمایه های مختلف 
برای حدود سه هزار تَن در این منطقه مجوز گرفته از این رو درصددیم تا به استاندار 
پیشنهاد بدهیم که این شرکت را به عنوان مدیر اجرایی منطقه صنعتی نیزار مستقر 
کنیم. فرماندار قم اضافه کرد: اگر این پیشنهاد مورد موافقت قرار نگیرد، تلاش می 

کنیم شرکت شهرک های صنعتی این مسئولیت را بپذیرد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه در راستای محرومیت زدایی دنبال 
ایجاد روستای پایدار نیز در این منطقه هستیم گفت: شرکت های موجود در منطقه 
علاقه مند هستند که فعالیت هایی را انجام دهند ولی فعالیت این شرکت ها نیازمند 
نیروی انسانی متخصص و تحصیل کرده است و یکی از کارهایی که باید انجام دهیم 
این است که در منطقه روستای مناسبی را شناسایی کنیم و جهت سکونت مهندسان، 

تکنسین ها و نیروهای فنی برنامه ریزی های لازم را انجام دهیم.
فرماندار قم موضوع تکمیل زیرساخت های این منطقه را از جمله مسائل و مشکل 
های آن دانست و گفت: قسمت کنار جاده این منطقه باید فضای سبز باشد و اداره کل 
منابع طبیعی نیز تکلیف را مشخص کند و از هم  اکنون احداث فضای سبز شروع شود.

حیدری همچنین تاکید کرد: اداره کل راه و شهرسازی نیز برای برقراری ارتباط با 
جاده اصلی برنامه ریزی کند.

رئیس اداره طرح و برنامه سازمان صمت استان قم :

یک شهرک صنعتی در پهنه نیزار احداث می شود
رئیس اداره طرح و برنامه سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: با توجه به 
استعدادها و ظرفیت های پهنه صنعتی نیزار استان ایجاد یک شهرک صنعتی در این 
محدوده در حال پیگیری است و مجوزهای آن نیز تا پایان سال جاری اخذ خواهد شد. 
محمد جواد ناطق روز چهارشنبه در حاشیه بازدید فرماندار قم از پهنه صنعتی نیزار 
در گفت و گویی، اظهار داشت: پهنه صنعتی نیزار با توجه به شرایط اقلیمی و مباحث 
زیرساختی مثل آب، برق، گاز که از مسائل عمده قم است یکی از هدف های مهم 

تولیدی و اقتصادی این استان می باشد.
وی گفت: متاسفانه قم از استان های کم آب کشور به شمار می آید از این رو توسعه 
صنایعی که به آبی کمتری نیاز دارند جزو سیاست های راهبردی صنایع استان است.

رئیس طرح و برنامه صمت قم ادامه داد: اما با توجه به اینکه از سال ها قبل این 
زیرساخت ها در پهنه نیزار دیده شده در این منطقه سیاست بر این است واحدهای 

بزرگ و تا حدودی نیازمند آب و زیرساخت های انرژی آبی استقرار پیدا کند.
ناطق وجود شرکت فولاد غرب آسیا را در این پهنه صنعتی مورد توجه قرار داد و 
گفت: وجود شرکت های تولیدی مرتبط مانند شرکت فولاد مرصاد به جهت نقشی که 

در تامین مواد اولیه دارند نیز می توانند تکمیل کننده زنجیره تولید باشند.
وی اقدام های صورت گرفته در جهت گسترش و توسعه این پهنه صنعتی را موفق 
ارزیابی کرد و گفت: در این پهنه دنبال احداث یک شهرک صنعتی نیز هستیم، 
و شرکت شهرک های استان که متولی این کار است کارها را پیش برده و امیدواریم 
بتوانیم تا پایان سال مجوزهای اولیه را بگیریم که سال آینده بحث های زیرساختی، 
جدول بندی و مباحث واگذاری زمین آن دنبال شود. ناطق خاطرنشان کرد: در پهنه 
صنعتی نیزار حدود هشت واحد صنعتی فعال وجود دارد و بیش از 15 مجوز صنعتی 
نیز صادر شده است. وی افزود: در این محدوده قریب به هزار و 500 اشتغال ایجاد 
شده و در صورتی که واحدهای در دست اجرا نیز در مدار تولید قرار بگیرند این ظرفیت 

2 برابر نیز خواهد شد.

مدیرکل بهزیستی استان قم: 

۲۴ مرکز مثبت زندگی افتتاح می شود
 مدیرکل بهزیستی استان قم گفت: به منظور ارائه بهتر خدمات به جامعه هدف این 
نهاد مددکاری، 24 مرکز مثبت زندگی یا واحدهای کوچک بهزیستی در 24 محله شهر 

قم و مناطق روستایی راه اندازی می شود. 
مهدی پهلوانی در گفت و گویی افزود: سازمان بهزیستی از نهادی سنتی و حمایتی 
به سازمانی تخصصی تبدیل شده و به  عنوان متولی سلامت اجتماعی و مطالبه گر رفاه 
اجتماعی در کشور شناخته می شود به همین دلیل، تأسیس مراکز مثبت زندگی یا 

همان مراکز خدمات بهزیستی در محلات مختلف در دستور کار آن قرار گرفته است.
وی اظهار داشت: همزمان با دهه مبارک فجر، 2 هزار و 300 مرکز ارائه خدمات 
بهزیستی یا مثبت زندگی در سراسر کشور و بصورت همزمان افتتاح می شود که از این 

تعداد 24 مرکز آن در قم است.
مدیرکل بهزیستی استان قم با تأکید بر اینکه طبق نیازسنجی ها و بررسی پراکندگی 
جغرافیایی سکونت مددجویان، تمام نقاط شهری و روستایی نیازمند راه اندازی مراکز 
خدمات بهزیستی شناسایی شده است، تصریح کرد: این مراکز مجموعه  کوچک شده 
بهزیستی در محلات هستند که به ازای هر 450 خانوار تحت پوشش یک مرکز برای 
آنان در نظر گرفته می شود. پهلوانی خاطرنشان کرد: این مراکز به طور کامل توسط 
بخش های غیردولتی اداره می شوند و در این مراکز 22 خدمت سطح یک بهزیستی 
به مردم ارائه می شود که نقش مهمی در کاهش مراجعات ، کاهش زمان دسترسی به 

خدمات و در نهایت دریافت خدمات بیشتر و کیفی تر دارد.
مدیر کل بهزیستی قم با اشاره به آماده سازی مراکز مثبت زندگی برای افتتاح در 
دهه فجر گفت: پرونده خدمات رسانی مددجویان از طریق مددکاران این مراکز به روز 
رسانی شده و حدود هشت هزار پرونده مددجویان مستمری بگیر در فاز اول طرح به 

24 مرکز مثبت زندگی استان قم واگذار شده است .
پهلوانی، بهره برداری از این دفاتر را گامی بلند در تکریم ارباب رجوع و توجه به کرامت 
مددجویان در توزیع عادلانه خدمات دانست و  افزود: هدف نهایی دولت و بهزیستی از 
تاسیس مراکز مثبت زندگی ارائه  خدمات بهزیستی به مددجویان به صورت محله محور، 

خانواده محور، اجتماع محور و مددکارمحور است.
مدیر کل بهزیستی قم ابراز امیدواری کرد که با اجرای این طرح بزرگ به جای حرکت 
مددجو از منزل و محله برای اخذ خدمات، خدمات را به محلات و محل زندگی جامعه 

هدف برد.

مدیرعامل شهرک مهدیه قم:

طرح بزرگ مفتاح در شهرک مهدیه 
عملیاتی می شود

 مدیرعامل شهرک مهدیه قم گفت: طرح بزرگ مفتاح در سطح ملی و بین المللی 
نظام در شهرک مهدیه  و  نیاز حوزه، جامعه  مورد  برگزاری دوره های مختلف  برای 

عملیاتی می شود. 
حجت الاسلام والمسلمین محمود ملکدار در گفت وگویی افزود: طرح »مفتاح« که 
مخفف »مجتمع فرهنگی تربیتی آموزشی حوزه های علمیه« است، تاکنون مفتاح 1 

در مشهد )استان خراسان رضوی( شکل گرفته است.
وی افزود: حوزه علمیه قم با جایگاه مهمی که دارد، باید پاسخگوی تشنگان معارف 
دینی باشد و حوزویان از سراسر کشور به این جا بیایند و در قالب دوره های معرفتی 
بهره ببرند و در قم چنین مجتمعی را نداریم و طلاب گلایه مند بودند، لذا مفتاح 2 
طراحی شد که نه تنها حوزویان بلکه دانشجویان را نیز بتوانیم دعوت کنیم و از ظرفیت 

حوزه بهره ببرند.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد

ابلاغ طرح های فرهنگی فرزندآوری به 
دستگاه های اجرایی 

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: طرح ها و دستورالعمل های 
فرهنگی پیرامون افزایش فرزندآوری خانواده ها توسط استاندار قم به دستگاه های 

اجرایی ابلاغ می شود. 
سید موسی حسینی کاشانی چهارشنبه شب در جلسه شورای فرهنگ عمومی 
استان قم افزود: سیاست های کلی جمعیت ابلاغی مقام معظم رهبری در هیأت 

اندیشه ورز شورای فرهنگ عمومی قم کاملا مورد بحث و بررسی قرار گرفته است.
وی با اشاره به تدوین راهکارها و دستورالعمل های فرهنگی در راستای سیاست های 
جمعیتی، از تدوین سند جامع فرهنگی جمعیت در شورای فرهنگ عمومی کشور 
خبر داد و گفت: برخی راهکارها باید در سطح ملی دنبال شود، اما در استان قم همه 

تلاش خود را برای ارتقای سطح فرزندآوری در خانواده ها به کار خواهیم گرفت.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: باید بتوانیم در سه بخش "تبلیغات 
و اطلاع رسانی"، "مباحث اقتصادی" و "آموزش و فرهنگسازی" با برنامه ریزی درست و 
مشخص و همکاری و هماهنگی همه دستگاههای اجرایی گام های مثبت و مؤثری در 
این زمینه برداریم. وی ارائه بسته حمایتی از زوج های نابارور توسط جهاد دانشگاهی 
استان قم را مورد توجه قرار داد و گفت: حدود 20 درصد زوجین درگیر ناباروری هستند 
و امیدواریم با اجرای این طرح در زمینه افزایش فرزندآوری در جامعه حرکت خوبی 
صورت بپذیرد. حسینی کاشانی همچنین ضرورت بزرگداشت هرچه باشکوهتر ایام 
الله دهه فجر را مورد توجه قرار داد و گفت: با برنامه ریزی کارگروه های تخصصی در 
استان قم، حدود 50 برنامه گوناگون در این ایام برگزار می شود که در این برنامه ها باید 

تبیین دستاوردها و برکات انقلاب اسلامی مورد توجه جدی قرار بگیرد.
سال 1۴۰۰ سال معرفت و شناخت حضرت ولیعصر)عج( باشد

تولیت مسجد مقدس جمکران نیز در این جلسه گفت: با توجه به اینکه در سال آینده 
دو بار روز میلاد حضرت ولیعصر)عج( است، چه بهتر است که از این فرصت برای توجه 

خاص و شناخت هرچه بیشتر ایشان بهره مند شویم.
حجت الاسلام و المسلمین محمدحسن رحیمیان گفت: بر اساس آموزه های دینی 
اگر ما حجت خدا را به درستی نشناسیم، اصل دین را گم کرده ایم و هیچ چیزی از دین 
دریافت نکرده ایم. وی با بیان اینکه نظام اسلامی منهای امام زمان)عج( هیچ است، 
اظهار داشت: همه مشروعیت نظام به حاکمیت اسلام و ولی فقیه به عنوان نائب امام 

زمان)عج( است و بدون آن تفاوتی با حکومت های طاغوتی ندارد.
تولیت مسجد مقدس جمکران با بیان اینکه امروزه متأسفانه جایگاه ولایت فقیه به 
عنوان نائب حضرت ولیعصر)عج( آنگونه که شایسته است در جامعه شناخته شده 
نیست، گفت: مسأله شناخت امام زمان)عج( به لحاظ تحکیم نظام اسلامی و تثبیت 
معارف دین از اهم واجبات است. وی در پایان تصریح کرد: همه دستگاههای اجرایی 
و نهادهای فرهنگی و دلسوزان نظام اسلامی باید از فرصت ارزشمند در سال آینده به 
خوبی بهره مند شده و برای افزایش معرفت نسبت به امام زمان)عج( به ویژه در نزد 

جوانان و زدودن غم غربت از ایشان تلاش و برنامه ریزی کنند.

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم:

نباید از مسأله مهم بزرگداشت دهه فجر 
غفلت کنیم 

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم گفت: با توجه به شرایط کنونی 
باید بزرگداشت ایام الله دهه فجر انقلاب اسلامی را با رعایت شیوه نامه های ابلاغی 

ستاد ملی مقابله با کرونا بسیار با جدیت دنبال کرده و غفلت نداشته باشیم. 
نصرت الله لطفی چهارشنبه شب در جلسه شورای فرهنگ عمومی استان قم افزود: 
برنامه های بزرگداشت دهه فجر باید مردم محور بوده و هرچه باشکوهتر در تمامی 
مساجد و محله ها برگزار شود و مردم به عنوان یکی از ارکان انقلاب اسلامی، ایفای 

نقش داشته باشند.
وی با اشاره به تلاش بی وقفه دشمنان برای توطئه و دسیسه علیه نظام اسلامی و 
القای ناکارآمدی نظام به ویژه برای جوانان کشورمان، خاطرنشان کرد: ایام الله دهه 
فجر فرصت بسیار خوبی برای روشنگری، رفع شبهات و تبیین دستاوردهای عظیم و 

غیرقابل شمارش انقلاب اسلامی است.
قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی کشور گفت: باید از فرصت دهه فجر 
برای ایجاد انسجام، خودباوری و مسئولیت پذیری در راستای صیانت از نظام اسلامی 
در میان اقشار مختلف مردم استفاده کرد که بدون تردید موجب یأس دشمنان خواهد 

بود.
وی بر ضرورت رعایت دقیق شیوه نامه های ستاد ملی مقابله با کرونا تأکید کرد و 
گفت: ما نباید از مسأله مهم بزرگداشت دهه فجر غفلت کنیم و با تکیه بر درسی که نماز 
ظهر عاشورا به ما داده است، باید با توجه به محدودیت های کرونایی این امر مهم را 
دنبال کنیم. لطفی با اشاره به تشکیل ستاد بزرگداشت دهه فجر و آغاز فعالیت کارگروه 
های تخصصی از ماههای گذشته، تصریح کرد: باید برپایی جشن باشکوه مردم با 
بصیرت، زمان شناس، ولایتمدار و مؤمن ایران اسلامی در این ایام الله را تسهیل و 
برنامه ریزی کنیم. وی با اشاره به همزمانی ایام الله دهه فجر با سالروز ولادت حضرت 
صدیقه کبری)س( و حضرت امام خمینی)ره( بر ضرورت استفاده از همه ظرفیت ها 
در این ایام تأکید کرد و گفت: در روز یکشنبه 12 بهمن ماه ساعت 9:30 برنامه نمادین 
در قم برگزار شده و در روز 22 بهمن نیز راهپیمایی خودرویی و موتوری در سراسر کشور 

برگزار خواهد شد.

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم :

هیچ نگرانی نسبت به افزایش
 مصرف اینترنت وجود ندارد 

مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان قم گفت: با توجه به زیر ساخت های 
مناسب ارتباطی قم، هیچ نگرانی نسبت به افزایش مصرف اینترنت وجود ندارد و شبکه 

دیتای استان از پایداری مطلوبی برخوردار است.
جواد غلامپور سرعت توسعه زیرساخت های فناوری ارتباطات در این استان را بسیار 
مطلوب دانست و ادامه داد: با به ثمر رسیدن پیگیری های انجام شده در استان، 

ظرفیت پهنای باند اینترنت قم طی روزهای اخیر 50 درصد افزایش یافت.
وی ادامه داد: روند توسعه این زیرساخت ها همچنان با سرعت ادامه دارد و امیدواریم 
در آینده نزدیک و تا پیش از پایان دولت تدبیر و امید، ظرفیت پهنای باند اینترنت در قم 

به 400 گیگابیت بر ثانیه افزایش یابد.
مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات قم، گفت: پهنای باند اینترنت قم که در ابتدای 
سال 93، تنها چهار گیگابیت بر ثانیه بود امروز با رشد چشمگیر به 300 گیگابیت بر 
ثانیه رسیده است که در صورت تحقق افزایش باند به 400 گیگابیت، ثبت جهش 100 

برابری پهنای باند استان در طی هفت سال را شاهد خواهیم بود.
وی، با تاکید بر ضرورت به روزرسانی و توسعه زیرساخت های ارتباطی اظهار داشت: 
توسعه زیرساخت های ارتباطی  پایان ناپذیر بوده و بی وقفه هم گام  با توسعه تکنولوژی  

فناوری اطلاعات، به روز رسانی و توسعه  می یابند.
غلامپور، با اشاره به اهمیت توسعه زیرساخت های ارتباطی استان و پایداری آن، 
ادامه داد: افزایش پهنای باند موجب افزایش پایداری ارتباطات فراگیر در قم ، بهبود 
شرایط توسعه کسب و کار در بستر اینترنت و همچنین تقویت بنیان های ارتباطی 
استان را فراهم می کند. وی تصریح کرد : با توجه به زیر ساخت های مناسب ارتباطی 
قم، هیچ نگرانی نسبت به افزایش مصرف اینترنت وجود ندارد و شبکه دیتای استان از 

پایداری مطلوبی برخوردار است.

مدیرعامل جدید شرکت آب منطقه ای قم 
معارفه شد

 آیین تودیع و معارفه مدیران عامل سابق و جدید شرکت آب منطقه ای قم به صورت  
ویدئو کنفرانسی با حضور معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا و مدیر عامل شرکت مدیریت 
منابع آب ایران برگزار و علی اصغری به عنوان مدیرعامل جدید این شرکت معرفی شد. 
علی اصغری، مدیرعامل شرکت آب منطقه ای قم دراین مراسم  گفت: خدمت به 
مردم شریف و ولایت مدار قم را افتخاری می دانم که نصیب اینجانب شده، ان شالله 
با ظرفیت انسانی خوبی که شرکت دارد بتوانیم این مظلوم ترین آب منطقه ای که در 

انتهای حوزه آبریز واقع شده را به جایگاه واقعی برسانیم. 
با حکم قاسم تقی زاده خامسی معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا و مدیرعامل شرکت 
مدیریت منابع آب ایران، »علی اصغری« به عنوان رئیس هیات مدیره و مدیرعامل 

شرکت آب منطقه ای قم به مدت 2 سال منصوب شد.


در جلسه ستاد مدیریت بحران که روز چهارشنبه با حضور استاندار قم ترتیب یافت 
ضمن ابراز نگرانی از کاهش استفاده از ماسک، نسبت به ادامه ممنوعیت تردد شبانه 

تاکید شد. 
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری قم در این جلسه، خاطرنشان کرد: 
ممنوعیت تردد شبانه)از ساعت 21 تا 4 بامداد( برای حفظ دستاوردهای کرونایی قم 

همچنان ادامه خواهد داشت.
بیژن سلیمانپور تاکید کرد: عموم مردم قم اعتراضی نسبت به تداوم ممنوعیت تردد 

شبانه ندارند.
وی یادآور شد: در مراسم عزاداری ایام فاطمیه جز دو هیات عزاداری که اخطارهای 

لازم را دریافت کردند مشکلی خاصی به وجود نیامد.
سلیمانپور همچنین گفت: ضرورت صرفه جویی در مصرف انرژی یک الزام ملی 
است و در شورای اطلاع رسانی استان تلاش شده تا زمان قطعی برق به ویژه در مراکز 

درمانی به موقع اطلاع داده شود.
وی اظهار داشت: حفظ وضعیت فعلی و حرکت در مسیر بهبود آن صرفا با رعایت 

کامل پروتکل های بهداشتی توسط تمام مردم و نهادها محقق می شود.
نگران آینده کرونا در قم هستیم

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در ادامه جلسه گفت: تجمعات تا جایی که لازم 
نیست نباید برگزار شود و رعایت پروتکل های بهداشتی، امری کاملا حیاتی و ضروری 
است. محمدرضا قدیر خاطرنشان کرد: در برنامه های برنامه ریزی شده برای دهه 

فجر پروتکل های بهداشتی باید به صورت کامل رعایت شود.
وی یادآور شد: طبق رصد و پایشی که انجام می گیرد نگران آینده و روند رو به 

افزایش دوباره بیماری کرونا هستیم.
قدیر تاکید کرد: ویروس جهش یافته کرونا تقریبا در بسیاری از کشورهای دنیا 

مشاهده شده، از همین رو پیشگیری اولویت اصلی نظام درمانی کشور است.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم بیان کرد: تعداد فوتی های کرونایی در قم روبه 

کاهش است و قم از نظر ابتلا به این ویروس در رتبه بیست و نهم قرار دارد.
قدیر یادآور شد: هدف دانشگاه علوم پزشکی قم این است که تعداد تست های 

سریع را به صورت هدفمند افزایش دهد.
وی عنوان کرد: گیم نت ها از محل هایی است که میزان رعایت پروتکل های 

بهداشتی در آنها اصلا مطلوب و رضایت بخش نیست.
قدیر یادآور شد: در وضعیت آبی کرونایی برای جلوگیری از عادی انگاری عمومی 
تلاش می شود تا بیشتر بر روی مساله پیشگیری و فرهنگ سازی اجرای طرح شهید 
سلیمانی متمرکز شویم. وی بیان کرد: قم از نظر تولید ماسک کاملا اشباع شده 
است اما در سطح استان قم واحد تولیدی دستکش لاتکس وجود ندارد و تمام مراکز 

درمانی قم با مشکل کمبود این محصول بهداشتی روبه رو هستند.
ویروس انگلیسی در قم شناسایی نشده است

رییس مرکز بهداشت قم نیز اظهار داشت: جایگاه قم در حال حاضر از نظر بستری 
و فوت وضعیت مطلوب تری به خود گرفته اما این روند دائمی نیست و باید پروتکل 

های بهداشتی همچنان جدی گرفته شود.
سیامک محبی افزود: از هفته آینده تلاش می کنیم تا امکان تست سریع کرونا در 

درمانگاه های خصوصی استان هم فراهم شود.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قک گفت: 81 درصد از بیماران کرونایی قم 

در مراکز سرپایی تست این ویروس شناسایی می شوند.
به گفته محبی، وضعیت رعایت پروتکل های بهداشتی در حرم مطهر حضرت 

معصومه)س( و مسجد مقدس جمکران نسبت به هفته قبل مطلوب تر شده است.
وی با اشاره به شناسایی 6 مورد ابتلا به ویروس انگلیسی در تهران، تاکید کرد: 
گزارشی مربوط به ورود ویروس انگلیسی به قم هنوز در این استان اثبات نشده است.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد: میزان رعایت پروتکل های 
بهداشتی در سطح بانک های استان به شدت کاهش یافته است.

به باور محبی، استفاده از ماسک توسط مردم در مراکز عمومی، اصناف، واحدهای 
صنعتی، حمل و نقل عمومی و غیره کاهش یافته و این جای نگرانی دارد.

وی با اشاره به روند اجرای طرح شهید سلیمانی گفت: 27 تیم شهری و 14 تیم 
روستایی در تیم رهگیری مشغول فعالیت هستند.

وی اضافه کرد: 7 هزار و 958 مورد تست رهگیری در طرح شهید سلیمانی انجام 
گرفته و 140 مورد ابتلا به کرونا شناسایی شده است.

محبی یادآور شد: در دو ماه گذشته حدود 10 هزا تست کرونا در طرح شهید 
سیلمانی انجام گرفته و هزار و 792 مورد کرونا مثبت شناسایی شده است.

9 میلیون ماسک در قم دپو شده است
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم نیز بیان کرد: قم جزو سه استانی 
است که بیشترین تعداد ماسک را در کشور تولید می کند و با انبوهی از دپوی این 

محصول روبه رو شده است.
مهرداد غضنفری اضافه کرد: از وزارتخانه های بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
و صنعت، معدن و تجارت درخواست می کنیم امکان صادرات ماسک را به استان 
قم بدهند. رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم نیز تاکید کرد: اسفندماه سال 

گذشته حتی یک واحد تولید ماسک در قم وجود نداشت.
محمود سیجانی اضافه کرد: از اسفندماه سال گذشته تاکنون 14 واحد تولید 
ماسک در قم راه اندازی شده و روزانه 2 میلیون و 500 هزار ماسک معمولی و 78 

هزارماسک تخصصی در قم تولید می شود.
وی یادآور شد: 9 میلیون ماسک سه لایه در قم دپو شده است و از مسئولان ملی 

درخواست می کنیم امکان صادرات این محصولات دپو شده را به قم بدهند.
سیجانی تاکید کرد: با توجه به اشباع بازار مصرف و افزایش تولید، واحدهای تولید 

ماسک قم ممکن است با خسارت های مالی روبه رو شوند.
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم اظهار داشت: قم این آمادگی را دارد 
تا مازاد ماسک خود را در صورت نیاز در اختیار استان های دیگر قرار دهد اما تولید 

ماسک در اغلب استان ها در حد لازم راه اندازی شده است.
حسن احمدلو رییس اتاق اصناف قم نیز بیان کرد: واحدهای کارگاهی قم روزانه 
توانایی تولید 700 هزار ماسک را دارند. وی تاکید کرد: با کاهش قیمت ماسک و 

اشباع بازار، واحدهای تولیدکننده ماسک در آستانه ورشکستگی قرار گرفته اند.

در جلسه ستاد مدیریت بحران استان قم تاکید شد

ترددشبانهدرقمهمچنانممنوعاست

اطلاعیه

ثبتنامازمتقاضیاناحرازپستریاستهیئتگلفوتیراندازیباکماناستانقم
اداره کل ورزش و جوانان استان قم، براساس تبصره 2 ماده 7 آئین نامه هیئت های ورزشی در نظر دارد از متقاضیان احراز پست ریاست هیئت 
گلف و تیراندازی با کمان استان قم طبق شرایط ذیل ثبت نام به عمل آورد. لذا از علاقه مندان واجد شرایط دعوت می گردد جهت ثبت نام و ارائه 

مدارک از تاریخ نشر آگهی به مدت یک هفته کاری به دفتر امور مجامع مستقر در اداره کل ورزش و جوانان استان مراجعه نمایند.
کاندیداهای معترض به فرآیند انتخابات و نتیجه آن حداکثر ظرف مدت 1۰ روز پس از برگزاری انتخابات شکایات خود را همراه مستندات مربوطه 

جهت رسیدگی به امور مجامع ارسال نمایند. بدیهی است شکایات دریافتی پس از پایان مهلت اعلام شده قابل رسیدگی نخواهد بود.
شرایط احراز:

1-اعتقاد به نظام جمهوری اسلامی ایران                           2-تابعیت جمهوری اسلامی ایران
3-اعتقاد به یکی از ادیان رسمی کشور                             4-عدم سوء سابقه کیفری

5-دارا بودن حداقل سن 25 سال تمام                              6-دارا بودن حداقل تحصیلات لیسانس
مدارک مورد نیاز

1-تکمیل فرم ثبت نام                        2-کپی تمام صفحات شناسنامه              3-کپی کارت ملی
4-کپی کارت پایان خدمت یا معافیت دائم یا عضویت رسمی در نیروهای مسلح

5-کپی برابر اصل آخرین مدرک تحصیلی             6-کپی مدارک مربیگری و داوری          7-دو قطعه عکس 4×3
8-ارائه برنامه پیشنهادی )کوتاه مدت و بلند مدت( و نحوه تامین منابع مالی هیئت

9-معرفی و پیشنهاد دبیر و نائب رئیس                        10-ارائه گواهی عدم سوءپیشینه کیفری

استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  اراضی  امور  مدیر   
قم گفت: حدود 35 درصد از اراضی کشاورزی استان 
از ابتدای انقلاب واگذار و به صورت شایسته ای حفظ 

شده است. 
محمد ابراهیم نجابت  اظهار داشت: 120 هزار هکتار 
اراضی کشاورزی قم در قبل از انقلاب بود که به دلیل 

محدویت منابع آبی این اراضی کمتر شده است.
وی با اشاره به بخشی از مهمترین رسالت های امور 
واگذاری  افزود:  قم،  کشاورزی  جهاد  سازمان  اراضی 
در  و غیرکشاورزی  برای طرح های کشاورزی  اراضی 
مسیر توسعه استان یکی از وظایف مهم امور اراضی 

سازمان جهاد کشاورزی است.
نجابت ادامه داد: سازمان جهاد کشاورزی قم با حدود 
2 هزار قرارداد و پرونده واگذاری نقش مهمی در مسیر 

توسعه و اشتغال استان ایفا می کند.
وی یادآور شد: مساله رفع تداخلات اقدام شاخص 
دیگری است که توسط امور اراضی جهاد کشاورزی 
انجام می گیرد برای رفع تداخل پلاک های ثبتی را با 
همکاری اداره کل ثبت احوال و منابع طبیعی در قالب 
کارگروه مشترک تجمیع و بررسی می کنند و در نهایت 

اراضی ملی را از اراضی غیردولتی تفکیک می نمایند.
سند  نهایت  در  کارگروه  این  در  کرد:  تاکید  نجابت 
افراد  نام  به  شدن  مشخص  از  پس  غیرملی  اراضی 

بصورت کاداستر صادر میشود.
مدیر امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی استان قم 

گفت: کمک به صدور نقشه به اشخاصی که در مسیر 
توسعه استان گام برمی دارند کار دیگری است که اداره 
امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی قم انجام می دهد.
نجابت اضافه کرد: رفع تداخلات در 30 هزار هکتار از 
اراضی استان از ابتدای سال جاری برای تعیین تکلیف 
صدور سند و نقشه پس از رفع تداخل در حال انجام 

است.
وی ابراز داشت: حفظ کاربری اراضی کشاورزی اقدام 
دیگری است که توسط امور اراضی جهاد کشاورزی 
انجام می گیرد و در صورت عدم پایبندی متخلفان به 
تذکرات قانونی؛کاربری های کشاورزی تغییر داده شده 

تخریب  و یا پرونده آن به دادگاه ارجاع داده می شود.
اراضی  کاربری  تغییر  که  صورتی  در  گفت:  نجابت 
که  غیرکشاورزی  یا  کشاورزی  به  وابسته  کشاورزی، 
منجر به اشتغال شود یا مصلحت به آن حکم کند نیز 
مورد دیگری است که اداره امور اراضی جهاد کشاورزی 

استان قم به آن ورود پیدا می کند.
مدیر امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی استان قم 
اظهار کرد: 2 میلیارد تومان عوارض اجاره و فروش اداره 
امور اراضی جهاد کشاورزی قم در در سال 98 بود که 
این رقم در سال 99 و تا دهه اول ماه بهمن به 2 میلیارد 

و 500 میلیون تومان رسیده است.
به گفته وی، از محل حفظ کاربری اراضی کشاورزی 
و غیرکشاورزی قم نیز سال گذشته 1 میلیارد و 500 
ماه 3  بهمن  تا  سال جاری  ابتدای  از  و  تومان  میلون 

جهاد  سازمان  نصیب  درآمد  و  عواید  تومان  میلیارد 
کشاورزی قم شده است.

 نجابت تصریح کرد: سال گذشته 436 پرونده و تا 
ابتدای بهمن ماه سال 99 نیز 579 پرونده در رابطه 
تشیکل  در  قم  کشاورزی  اراضی  کاربری  حفظ  با 

شده است.
مدیر امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی استان قم 
افزود: سال 98، 114 مجوز و از ابتدای سال جاری تا 
کنون نیز 89 مجوز برای طرح های غیرکشاورزی توسط 
صادر  قم  کشاورزی  جهاد  سازمان  اراضی  امور  اداره 

شده است.
 374 گذشته  سال  همچنین  شد:  یادآور  نجابت 
مجوز به طرح های از کشاورزی به طرح های وابسته به 
کشاورزی صادر  و از ابتدای سال 98 نیز 235 مجوز به 

طرح های وابسته به کشاورزی در قم صادر شده است.
وی تاکید کرد: برغم برخورد با تغییرکاربری اراضی 
کشاورزی به امور غیرمولد از تغییرکاربری های حساب 
شده که منجر به ایجاد اشتغال برای مردم استان شود 
مانند طرح های وابسته به کشاورزی و صنایع تبدیلی 
جهاد  سازمان  اراضی  امور  مدیر  می کنیم.  حمایت 
کشاورزی استان قم، اظهار کرد: کارگروه مشترکی از 
اعضای دست اندر کار سازمان جهادجهاد کشاورزی، 
منابع طبیعی و اداره کل ثبت اسناد برای رفع تداخل و 
ثبت سند برای کشاورزان و دولت تشکیل شده و کارهای 

مفیدی تاکنون انجام داده است.

مدیر امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

۳5 درصد از اراضی کشاورزی قم واگذار شده است
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هر چند امیدواری به احیای برجام با ورود بایدن به کاخ سفید افزایش یافته اما همچنان 
موانعی در مسیر اجرای این توافق وجود دارد؛ چالش هایی از تمایل آمریکا و اروپا برای 
تداوم تحریم های ضدایرانی گرفته تا تلاش طرف غربی برای طرح مسائلی موشکی و 

منطقه ای در مذاکرات احتمالی. 
رییس جمهوری جدید آمریکا از همان ساعات آغاز ورود به کاخ سفید نشان داد که 
عزمی راسخ در بازگشت به توافقات و سازمان بین المللی دارد که ترامپ از آنها خارج شده 
است. او با امضای 17 دستور اجرایی در همان روز از جمله الحاق مجدد به پیمان اقلیمی 
پاریس، بازگشت به سازمان جهانی بهداشت، لغو منع سفر شهروندان کشورهای عمدتا 
مسلمان به آمریکا و غیره نشان داد که آمریکا در دوره بایدن ممکن است به برجام نیز 

بازگردد.
اما بازگشت به برجام و احیای این توافق با یک سری موانعی جدی تر از بازگشت به 
پیمان پاریس و سازمان جهانی بهداشت رو به رو است؛ موانعی از داخل امریکا و ایران 

گرفته تا موضوعات موشکی و منطقه ای.
یکی از بزرگترین موانع احیای برجام، دلبستگی آمریکا به تحریم است. بایدن و تیم او 
در صدد بهره گیری حداکثری از تحریم های چند ساله ترامپ بر ایران برآمده اند. تیم 
جو بایدن بارها تاکید کرده بازگشت آمریکا به توافق هسته ای و مذاکره مجدد با مقامات 

جمهوری اسلامی ایران منوط به پایبندی کامل ایران به تعهدات برجامی است.
بایدن در حالی بر ضرورت برداشتن گام نخست از سوی ایران تاکید می کند که تهران 
نگاهی عکس به این موضوع دارد. مسوولان جمهوری اسلامی ایران معتقدند توپ برجام 
در شرایط کنونی در زمین آمریکا قرار دارد و بایدن باید با برداشتن تحریم ها، حُسن نیت 

خود را به تهران نشان دهد.
از نگاه ناظران، بایدن به عنوان مقام نخست کشوری که به صورت یکجانبه از توافق 
خارج شده و تحریم های ثانویه را علیه ایران از سرگرفته باید نخستین قدم خود را بردارد. از 

آنجا که در شرایط کنونی، تحریم ها مهمترین گره و مانع در مسیر احیای برجام است، رفع 
تحریم از اهمیت فزاینده ای برخوردار است.

مصوبه مجلس شورای اسلامی
اهمیت لغو تحریم ها به حدی است که مجلس شورای اسلامی آذرماه قانونی به نام 
»اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها« تصویب کرد که دولت را ملزم می کند سالانه 120 
کیلوگرم اورانیوم با غنای 20 درصد ذخیره کند. براساس این مصوبه در صورتی که تا 
سوم اسفند تحریم های مالی، بانکی و نفت برداشته نشوند، بازرسان آژانس باید از ایران 
اخراج شوند و جمهوری اسلامی اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی را متوقف کند. بر 
اساس پروتکل الحاقی پیمان منع گسترش سلاح هسته ای )ان پی تی( بازرسان آژانس 
بین المللی انرژی اتمی مجازند سرزده و هر زمان که لازم بدانند از تاسیسات هسته ای 
ایران بازرسی کنند. از آنجا که مصوبه مجلس با مهر تایید شورای نگهبان به قانون تبدیل 
شده از سوی دولت لازم الاجرا است. در همین ارتباط »محمدجواد ظریف« وزیر امور 
خارجه چند روز پیش تاکید کرد: مجلس مصوبه ای را تأیید کرده که بر طبق آن موظف 
هستیم برخی اقدامات را انجام دهیم یکی غنی سازی 20 درصد بود که شروع شده و 
دیگری پایان دادن به اجرای پروتکل الحاقی است که از 21 تا 23 فوریه باید عملیاتی شود 

و ما طبق قانون موظف هستیم این کار را انجام دهیم.
هراس افکنی دشمنان منطقه ای

و  بازیگران منطقه ای از جمله رژیم صهیونیستی  مانع دیگر بر سر احیای برجام، 
عربستان هستند که در صدد آنند جمهوری اسلامی و برجام را تهدید برای صلح منطقه 
جلوه دهند؛ بازیگرانی که در دوره ترامپ فرصت زیادی برای جولان و بازیگری داشتند اما 
گمان نمی رود در دولت بایدن آن شرایط تکرار شود. در این میان نقش لابی صهیونیست 

»ایپک« را در آمریکا نباید نادیده گرفت.
هراس دشمنان منطقه ای ایران از مواضع اخیر آنها آشکارا دیده می شود. به عنوان 

نمونه شبکه 12 تلویزیون اسرائیل چهارشنبه شب، اول بهمن در جریان پوشش مراسن 
تحلیف بایدن و ورود او به کاخ سفید اعلام کرد که یک مقام رسمی بسیار ارشد گفته با 
بازگشت دولت جدید واشنگتن به طرح اوباما، حرفی برای گفتن بین آمریکا و اسرائیل 

باقی نمی ماند.
طرح مسائل بی ارتباط با برجام همچون برنامه موشکی

تلاش اروپا و آمریکا برای طرح مسائل موشکی در مذاکرات برجامی، مانع دیگری است 
که در مسیر احیای برجام قرار دارد. مقامات اروپا و آمریکا در دور جدید مذاکره احتمالی 
با ایران درصدد پیوند برجام با برنامه موشکی هستند؛ مطالبه ای که از نظر ایران قابل 

پذیرش نیست و از نگاه آنان مذاکرات تنها باید بر محور برجام و مسائل هسته ای باشد.
در همین ارتباط بود که ظریف تاکید کرد »درباره مسائل موشکی و منطقه ای از ابتدا 
توافق کردیم که این موضوعات برجام نبوده و نخواهد بود.« مسئولان جمهوری اسلامی 
می دانند که در صورت گره زدن مسائل دیگر به برجام، توافق از مسیر اصلی فاصله 
خواهد گرفت و این کلاف در هم تنیده، پیچیده تر خواهد شد، ضمن اینکه توان دفاعی و 

موشکی ایران قابل مذاکره نیست.
همسویی مجدد فراآتلانتیکی

مانع دیگری که اخیرا در مسیر احیای برجام دیده می شود، همسویی فراآتلانتیکی 
است؛ موضوعی که در دولت ترامپ وجود نداشت و یک شکاف عمیقی در دو سوی 
اقیانوس اطلس به چشم می خورد. از زمان ورود بایدن به کاخ سفید، سیاست های اروپا و 
آمریکا به یکدیگر نزدیک شده که از این پس حتی انتظار تقسیم وظایف و همچنین بازی 
پلیس خوب و بد از سوی آنان دور از ذهن نیست. موضع گیری های اخیر »هایکو ماس« 
وزیر خارجه آلمان و مقامات فرانسوی در مورد »ضرورت یک مذاکره گسترده تر« نیز می 
تواند بخشی از این بازی باشد؛ بازی که دیگر کارایی خود را از دست داده و به تاکتیکی 

نخ نما تبدیل شده است.

اصرار بر تحریم؛ بزرگترین مانع
موانع پیش پای احیای برجام

وکالت برای تدوین قانون یا طرح دعاوی؛

شکایت از وزرا؛ انگیزه ها و تبعات

توهین، استیضاح و در نهایت شکایت از شیوه های عجیب تعامل مجلس 
یازدهم با دولت دوازدهم و اعضای آن بوده است، فارغ از مباحث حقوقی و 
قانونی، انگیزه این میزان تقابل و اشتغال به حاشیه از سوی نمایندگان در 

این برهه سخت کشور قابل تامل است. 
پس از ناکامی نسبی در پیشبرد پروژه استیضاح و بی نتیجه بودن تخریب ها 
و توهین از تریبون ها، این بار عده ای  از نمایندگان مجلس تصمیم دارند در 
اقدامی نادر از رییس جمهوری و وزرای دولت شکایت کنند. نمایندگان 
30 بهمن ماه با تدوین نامه ای در قالب ماده 234 آیین نامه داخلی، از 
رییس جمهوری به دلیل آنچه استنکاف از ابلاغ قوانین مصوب مجلس، 
نامیده شکایت کرده است. »مرتضی محمودوند« عضو کمیسیون امنیت 
ملی مجلس با اعلام این خبر گفته است: »عده ای از نمایندگان مجلس 
با جمع آوری امضا از »محمدجواد ظریف«، »عیسی کلانتری« و »عباس 
آخوندی« به قوه قضائیه شکایتی ارسال کرده اند.« اقدامی عجیب که به 
نظر می رسد در تاریخ ادوار یازده گانه مجلس سابقه نداشته است. شکایت 
اعضای قوه مقننه از اعضای قوه مجریه گرچه با موانع قانونی روبروست و 
احتمال به نتیجه رسیدن آن چندان بالا نیست اما بررسی انگیزه های چنین 
اقداماتی از سوی نمایندگان و تبعات فراموشی رسالت اصلی قوه مقننه و 

چارچوب وکالت مردم می تواند قابل تامل باشد.
نمایندگان مجلس دلیل شکایت از رییس جمهوری را استنکاف از قانون 
اعلام کرده اند اما به نظر می رسد گفت و گوهای معاون پارلمانی رییس 
جمهوری و تعاملات انجام شده با مجلسی ها در این شکایت نادیده گرفته 
از  استنکاف  ادعای  درباره  دولت  سخنگوی  ربیعی«  »علی  است.  شده 
قانون و شکایت در پی آن گفته است: به نظر می رسد با اینگونه اقدامات و 
استفاده از هر وسیله برای حمله به دولت و رییس جمهور در میان مدت از 
کارکردسازی و کارهای نظارتی و کنترلی مجلس کاسته و به امری سیاسی 

تبدیل می شود.«
است:  گفته  هم  جمهوری  رییس  دفتر  رییس  واعظی«  »محمود 
»رئیس جمهور بر اساس وظیفه قانونی خود باید از قانون اساسی صیانت 
کند، بنابراین اگر مراحل تصویب یک قانون، از نظر وی درست طی نشده 

باشد، قطعاً رئیس جمهور نمی خواهد در این موضوع شریک باشد.«
درباره دلایل شکایت از وزرا هم موارد عجیبی مورد اشاره قرار گرفته است؛ 
ظاهرا نمایندگان از کلانتری به دلیل اظهاراتش درباره امام خمینی)ره(، از 
آخوندی به دلیل عملکرد دوران وزارتش و از ظریف به دلیل اظهاراتش در یک 
گفت و گو شکایت کرده اند. با توجه به اینکه چنین اقدامی چندان مسبوق 
به سابقه نبوده است؛ مشخص نیست نتیجه این شکایات به کجا خواهد 
رسید، آیا قانون به اعضای قوه مقننه اجازه شکایت از وزرای کابینه را میدهد؛ 
مرجع رسیدگی به تخلفات این چنین قوه قضائیه است یا دیوان محاسبات؟ 
پاسخی به این پرسش ها از سوی تدوین کنندگان این شکایات اعلام نشده 
است. در این خصوص »عزت الله یوسفیان ملا« نماینده پیشین مجلس 
گفته است: »نماینده مدعی العموم نیست که بتواند برای مردم شکایت کند 
و از طرف ملت ایران چنین اختیاری به وی داده نشده است. نماینده وکیل 
است و وکالت دارد. ولی وکیل دعاوی نیست بلکه وکیل تدوین قوانین است 
و موضوع وکالت نماینده حضور در مجلس شورای اسلامی، تدوین قوانین، 
رسیدگی به طرح ها و لوایح، نظارت بر دستگاه های دولتی وظایفی است که 

قانون اساسی در اختیار نماینده قرار داده است.«
اصرار بر انجام وظایفی که بر عهده نمایندگان نیست، در مجلس یازدهم 
به آرامی در حال تبدیل شدن به یک رویه است و اتهام استنکاف از قانون به 
رییس جمهوری و دیگر اتهامات وارد شده به وزرای کنونی و سابق درحالی 
است که طی 10 ماه گذشته نمایندگان مجلس یازدهم از مهم ترین وظیفه ای 
که قانون اساسی بر عهده آن ها گذاشته است، اگر نتوان گفت استنکاف 
بلکه بی توجهی کرده اند. شاهد این مدعا هم قوانین و طرح های تصویب 
شده طی این مدت است. نمایندگان مجلس درحالی وزیر امور خارجه را 
متهم به تضعیف منافع ملی می کنند که در اظهارات متعدد از تریبون های 
رسمی، بارها علیه دولت و دستگاه دیپلماسی سخن گفته اند. نمایندگان در 
حالی از وزرای سابق دولت به دلیل عملکرد دوران وزارت، شکایت می کنند 
که جریان سیاسی همفکر آن ها در طول دوران مسوولیت خود؛ اشتباهات 
بسیاری در حوزه های اقتصادی و سیاسی و بین الملل داشت که هیچ یک 

از منظر مدعیان کنونی نیازمند بررسی نبود.
شکایات سیاسی و تبعات آن  

»فصل انتخابات، موسم تاختن بر رقبا با هر ابزار و بهانه ای است« این روزها 
شیوع قابل ملاحظه ای میان جریان های سیاسی یافته است. به فاصله پنج 
ماه تا انتخابات، تلاش ها برای از میدان به در کردن نامزدهای احتمالی 
رقیب علنی تر شده است. شکایت از شخصیت هایی چون ظریف، بازجویی 
از »محمدجواد آذری جهرمی« وزیر ارتباطات و آخوندی که گمانه هایی 
تایید نشده از احتمال حضور آن ها در رقابت های انتخاباتی وجود دارد، این 
شائبه را در اذهان ایجاد می کند که شکایات، توهین ها و هجمه ها در راستای 

پروژه های انتخاباتی مرتبط با خرداد 1400 است.
این شائبه ها با طرح هایی چون اصلاح قانون انتخابات، سفرهای موسوم 
به نظارت های میدانی و موازی کاری با قوه مجریه، مخالفت با تصمیمات 
و لوایح دولت تقویت می شود و نمایندگان مجلس را از رسیدگی به مهم 
ترین وظایف خود یعنی قانون گذاری برای بهبود شرایط مردم دور می کند. 
نمایندگان مجلس، رسالت اصلی خود یعنی قانون گذاری را فراموش کرده 
و به گفته خود در پی نظارت بر دولت هستند؛ نظارتی که گویا حدود آن 
برای اعضای قوه مقننه به درستی تبیین نشده و آن ها نه کمیسیون ها و 
طرح های تحقیق و تفحص که ابزار قانونی آن هاست، بلکه در شکایت 
مستقیم و شخصی از وزرا، در پی اعمال حق نظارت خود هستند. با این 
حال به نظر نمی رسد این اقدامات راه حلی برای مشکلات کشور باشد و 
گرهی از مشکلات کشور باز کند. اینکه از عباس آخوندی به دلیل تن ندادن 
به ادامه پروژه مسکن مهر و تداوم ساخت و سازهای فاقد مبنای شهرسازی 
در بیابان های اطراف شهرها، شاکی باشند یا ظریف را به دلیل صراحت 
کلامش در تحلیل هجمه ها به خود مورد بازخواست قرار دهند، نمی تواند 
سبد معیشتی مردم را غنی کند. در نهایت کلیدخوردن پروژه های انتخاباتی 
برخی نمایندگان مجلس در حالی که بر صندلی وکالت مردم تکیه زده و 
نماینده آن ها هستند از یک سو و لج بازی سیاسی با دولت از سوی دیگر 
آن ها را از شعارهای انتخاباتی خود و مشکلات اساسی مردم دور خواهد 
کرد. در این مورد تازه شکایت از وزرا هم به دلیل موانع قانونی، بی نتیجه 
بودن آن از پیش مشخص شده و ابهامات درباره اقداماتی از این دست که 

بیهوده بودن آن ها آشکار است، بیشتر در اذهان عمومی شکل می گیرد.

 دیپلمات پیشین با تاکید بر اینکه بازگشت آمریکا به برجام باید بی قید و شرط 
باشد،  گفت: اگر آمریکا خواهان حل و فصل مسالمت آمیز و دیپلماتیک مسئله 
است این کار فقط با گفت و گو و آگاهی طرفین از مواضع یکدیگر و همچنین 

میزان آمادگی آنان به تعامل بستگی دارد. 
»فریدون مجلسی« اظهار کرد: »جو بایدن« سیاستمداری با تجربه است که 
ضمن اعتقاد به حضور آمریکا در عرصه جهانی به تعهدات بین المللی کشورش 

در این عرصه پایبند است.
 وی افزود: بایدن را تنها رقیب  ترامپ از حزب دموکرات می دانم که می توانست  
او را از کاخ سفید دور کرده، برای کشورش کسب حیثیت کرده و منافع کشورش 

را به نحو قانونمدارانه ای تأمین کند.
این دیپلمات پیشین در پاسخ به این سوال که ترکیب تیم منتخب بایدن تا 
چه حد در جهت اهداف و وعده های انتخاباتی اوست؟ گفت: به نظر می رسد 
گزینش های بایدن از میان اعضای باسابقه و باتجربه حزبی با اهدافی که اعلام 

کرده بود، مطابقت دارد.
مجلسی افزود: در عرصه سیاست خارجی لازم بود بایدن کسانی را وارد عرصه 
کند که عملکردهای نامتعارف  ترامپ را خنثی کنند. در عرصه داخلی هم ظاهرا 

افراد وفادار به آرمان های حزبی را در جایگاه ها و مناصب قرار داده است.
وی خاطرنشان کرد:  ترامپ ریاست جمهوری را امری شخصی و در جهت 
منافع خود تلقی می کرد و دولت قبیله ای و خودکامه تشکیل داده بود و عملکرد 
هر کسی را مطابق میل خود نمی دید بی درنگ اخراج می کرد در حالی که بایدن 
چنین پنداری ندارد و نقش هماهنگ کننده تصمیمات و گزینش های مطالعه 

شده حزبی بر مبنای بررسی های تخصصی اتاق های فکر را بر عهده دارد.
این دیپلمات پیشین در پاسخ به این سوال که بایدن تا چه حد می تواند به 
سخنان خود درباره برجام و رفع تحریم ها پایبند باشد،  گفت: بازگشت به برجام 
و رفع تحریم ها دو مقوله جداگانه است. قاعدتا بازگشت آمریکا به برجام از سوی 
بایدن باید بدون قید وشرط باشد، زیرا او اقدام  ترامپ را امری باطل اعلام کرده 

بود و بازگشت از امر باطل نباید قید و شرط داشته باشد.
مجلسی اضافه کرد: اخیرا اما و اگرهایی درباره شروط بایدن برای بازگشت 
به برجام از مقامات آمریکایی شنیده می شود که یا نظرات شخصی آنان است 
یا تغییر سیاست نسنجیده ای است. اگر آمریکا خواهان حل و فصل مسالمت 
آمیز و دیپلماتیک مسئله است این کار فقط با مذاکره و آگاهی طرفین از مواضع 

یکدیگر امکان پذیر است و به آمادگی آنان به تعامل بستگی دارد.
وی در گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: با توجه به اینکه جمهوری اسلامی عدم 
آمادگی خود را به مذاکره مستقیم با آمریکا اعلام کرده است، طبیعتا این کار 
مانند گذشته فقط در قالب برجام عملی است. گمان می کنم آمریکا باید قبل از 

هر اقدام دیگری به برجام بازگردد.

این کارشناس مسائل بین الملل گفت: بایدن احتمالا برخی تحریم های 
حقوق بشری مانند مواد غذایی و دارویی و برخی تحریم های یکجانبه آمریکا را 
لغو خواهد کرد. اما بقیه موارد بستگی با نتایج بررسی های دیپلماتیک در قالب 
برجام خواهد داشت.این دیپلمات پیشین درباره تفاوت های بایدن با اوباما در 
قبال ایران گفت: روابط آینده جمهوری اسلامی با آمریکا از جهاتی بستگی به 
تمایلات و برنامه های مقامات و نهادهای جمهوری اسلامی دارد و با توجه به 
اتفاقاتی که اخیرا افتاده، تصور نمی رود بایدن در برقراری راه حل مسالمت آمیز 

راه  آسانی داشته باشد.
مجلسی در پاسخ به سوالی درباره طرح برخی مباحث غیر مرتبط با برجام 
از سوی مقامات و دیپلمات های غربی گفت: باید دید برجام به چه دلیل با 

رفع تحریم های ایران موافقت کرد؟ دلیل اصلی که در برجام علنا از آن ذکری 
نشده است، رفع اتهام از ایران درباره قصد تولید سلاح هسته ای بود، که منجر 
به تعلیق 6 قطعنامه فصل هفتمی شورای امنیت و برقراری محدودیت هایی 
برجامی برای اطمینان از عدم تولید سلاح های هسته ای و رفع نگرانی آنها 
شد. در این راستا جمهوری اسلامی محدودیت ها و حتی تعطیلی نیروگاه آب 

سنگین و عدم تولید پلوتونیوم را نیز به همین دلیل پذیرفت.
این دیپلمات پیشین با اشاره به جایگاه رژیم صهیونیستی در سیاست خارجی 
آمریکا اظهار کرد: سیاست آمریکا رفع تهدید اسرائیل در مقابل رفع تحریم است 
و اکنون ظاهرا رفع تهدید شامل امکانات موشکی از داخل ایران و از حریم 

پیرامونی آن )غزه، سوریه و حزب الله( است.
وی در پاسخ به این سوال که آیا بایدن علاقمند به گفت و گو با دولت روحانی 
است، گفت: فکر می کنم تفاهم پیشین در دولت اول روحانی که به امضای 
برجام منجر شد چنین ذهنیتی را برای آنان ایجاد کرده است که بار دیگر بتوانند 
به تفاهمی دست یابند. در آن دوره دولت آقای روحانی در نقش دیپلماتیک 
یعنی "کارگزار حکومت" به نتیجه رسید. اکنون هم اگر قرار باشد در داخل 
برجام یا در خارج از آن مذاکرات معناداری انجام شود مستلزم حضور نمایندگان 

سیاست گذاران اصلی حاکمیتی است.
از  تهدید  رفع  بودن  محوری  به  توجه  کرد:با  اضافه  پیشین  دیپلمات  این 
اسرائیل از دیدگاه آمریکا و پافشاری جمهوری اسلامی بر دفاع عملی و میدانی 
از حقوق مردم فلسطین و همچنین هماهنگی کشورهای عربی با اسرائیل، 
بازگشت آمریکا به برجام را به احتمال قوی عملی می دانم، اما ممکن است 
این کار موجب تسهیل استفاده آمریکا از مکانیسم ماشه و بازگشت تحریم های 

بین المللی شورای امنیت شود.
وی با بیان اینکه کشورهای منطقه خواهان ادامه روابط بحرانی ایران و غرب 
هستند، گفت: اسرائیل با هدف مظلوم نمایی و ادامه بهره برداری از بحران، 
عربستان به دلیل شرایط بازار نفت و گاز و همچنین رقابت استراتژیک با ایران و 
به امید تضعیف ایران و درگیری نظامی با غرب و تصرف جزایر و مناطقی از ایران 

مخالف حل بحران ایران و غرب هستند.
مجلسی ادامه داد: روسیه به دلیل رقابت در بازار نفت و گاز، بهره مندی از 
شرایط اضطراری ایران به امید تسهیل نفوذ نظامی و منطقه ای و استفاده ابزاری 
از کارت ایران و در نهایت چین به دلیل اینکه در شرایط اضطراری می تواند به 
عنوان خریدار ارزان و فروشنده گران از بازار انحصاری و منابع ایران بهره مند 

باشد موافق تداوم وضع موجود در ایران و آمریکا هستند.
مجلسی افزود: واقعیت این است که حتی نفت شِیل آمریکا در غیاب ایران 
فرصت تولید بیشتری خواهد داشت. تنها بازنده اروپا خواهد بود که در شرایط 

نیاز به منابع نزدیک نفت و گاز، بازار سنتی خود را در ایران از دست داده است.

فریدون مجلسی:

بازگشتآمریکابهبرجامبایدبدونقیدوشرطباشد

وزیر امور خارجه کشورمان در سفر خود به چند کشور 
ترتیبات  از  گذر  در  را  پایدار  صلح  به  رسیدن  راه  منطقه 
منطقه ای فراگیر و همکاری های منطقه ای جستجو کرده 
و براین اصل تاکید دارد کشورهای منطقه، مستقل و بدون 
دخالت بیگانگان می توانند منطقه خود را امن و با ثبات 

نگهدارند. 
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه در یک سفر چند روزه 
به کشورهای منطقه و قفقاز، باب جدیدی از دیپلماسی 
منطقه ای را باز کرده است. او پیش از ترک تهران تاکید کرد 
که، تهران خواهان تشکیل »اتحادیه همکاری 6 جانبه در 
منطقه است« و آنگونه که از شواهد بر می آید و وی نیز بر 
آن تاکید کرد، این موضوع مهمترین هدف سفر منطقه ای 
وزیر خارجه ایران به کشورهای حوزه قفقاز به شمار می رود.
باکو  به  ایستگاه  نخستین  در  گذشته  دوشنبه  که  وی 
اف  علی  الهام  با  رسید،  آذربایجان  جمهوری  پایتخت 
همتای  اف  بایرام  جیحون  آذربایجان،  جمهوری  رییس 
آذربایجانی، شاهین مصطفی اف معاون نخست وزیر این 
کشور دیدار و در باره ابعاد مختلف روابط و همکاری های دو 

کشور و مسایل منطقه ای گفت و گو کرد.
ایران  اسلامی  جمهوری  خارجه  امور  وزیر  دیدار  در 
فرصت های  باره  در  آذربایجان  جمهوری  مقامات  با 
از آزادسازی  جدید همکاری ایجاد شده در منطقه پس 
مشارکت  جمله  از  باغ   قره  در  کشور  این  سرزمین های 
نظر شده  تبادل  باغ  قره  بازسازی  در  ایرانی  شرکت های 
است. همکاری های سه جانبه جمهوری اسلامی ایران، 
جمهوری آذربایجان و روسیه در راستای تکمیل کریدور 
از  بیشتر  چه  هر  استفاده  و  جنوب   – شمال  بین المللی 
ظرفیت های این مسیر ترانزیتی از جمله موضوعات مورد 
مذاکره وزیر امور خارجه کشورمان به جمهوری آذربایجان 

بود.
ظریف در پایان دیدارهای خود در جمهوری آذربایجان در 
حساب کاربری اش در توییتر نوشت: در باکو گفت وگوهایی 
مفصل و بسیار مثمرثمری را در خصوص روابط دوجانبه و 

همکاری های منطقه ای با رئیس جمهور علی اف، شاهین 
مصطفی اف معاون نخست وزیر و جیحون بایراموف وزیر 

خارجه به پایان رساندم.
وی تاکید کرد که راه رسیدن به صلح پایدار از ترتیبات 
منطقه ای فراگیر گذر می کند، از جمله کریدورهای حمل 
و نقل که منفعت آن برای همه است. ظریف و هیات همراه 
دیدار  برای  مسکو  مقصد  به  را  باکو  شنبه  سه  روز  صبح 
با مقامات روس ترک کرد و مسکو دومین مقصد رییس 
دستگاه دیپلماسی کشور در منطقه بود. ظریف در مسکو 
با سرگئی لاوروف همتای روسی خود دیدار و موضوعات 
کلیدی از جمله وضعیت منطقه قره باغ، برجام، حل و 
فصل مساله سوریه، افغانستان و اوضاع منطقه خلیج فارس 
و سایر مسائل را بررسی کرد.   همچنین در این دیدارها 
هماهنگی مواضع در مورد روابط ایران و روسیه و گفت و گو 

درباره اقدامات برای پیشبرد آن انجام شد.  
با  به مسکو  توجه سفر ظریف  با  روسیه  وزارت خارجه 
گوهای  گفت و  که  نوشت  شکل  این  به  بیانیه ای  انتشار 
سیاسی میان روسیه و ایران فشرده تر شده است و روسای 
جمهوری دو کشور سال گذشته چهار بار گفت و گوی تلفنی 
داشتند. تماس های بین مقام های ایران و روسیه در سطوح 
مختلف ازجمله از کانال های وزارت خارجه، پارلمانی و سایر 

ساختارها و سازمان های دولتی دو کشور هم جریان دارد.
در پایان این بیانیه عنوان شد که کمیسیون همکاری های 
اقتصادی و بازرگانی ایران و روسیه که امیدواریم نشست 
آتی آن در سال جاری برگزار شود، سهم قابل توجهی در 
گسترش حجم مبادلات بازرگانی بین دو کشور داشته و 
نقش  روسیه  و  ایران  مناطق  بین  همکاری های  افزایش 
مهمی در این روند دارد.   وزارت خارجه روسیه در این بیانیه 
آورده است: »مصمم هستیم روابط سودمند متقابل با ایران 
را همچنان گسترش دهیم و به همکاری با این کشور به نفع 
ثبات منطقه ای و امنیت بین المللی ادامه دهیم و امیدواریم 
گرایش های مثبت در تمام عرصه های روابط ایران و روسیه 
تقویت شود«. وزیر امور خارجه کشورمان از ثبت واکسن 

روسی اسپوتنیک در ایران ثبت و تایید آن از سوی مقامات 
بزودی  کردکه  امیدواری  ابراز  و  داد  ایران خبر  بهداشتی 
بتوانیم این واکسن را هم خریداری کنیم و هم از طریق 
موسسات مربوطه ایران و روسیه، تولید مشترک آن را داشته 
باشیم. وی با اصیل خواندن روابط ایران و روسیه و وابسته 
به کشورهای دیگر نبودن آن، اعلام کرد که دو کشور در 
عرصه بین المللی دیدگاه های مشترک دارند. دیدگاه های 
دو کشور در مسائل سوریه و یمن بسیار نزدیک به یکدیگر 
است. این سابقه روابط ما از کل تاریخ آمریکا بیشتر است و 

وابسته به هیچ کشوری نیست.
 محمد جواد ظریف روز چهارشنبه به ایروان رفت و پس از 
دیدار با همتای ارمنی خود با نیکول پاشینیان نخست وزیر 
ارمنستان دیدار و آخرین وضعیت روابط دوجانبه و همچنین 
تحولات منطقه خصوصا در دوره پس از درگیری های اخیر 
در قره باغ، دیدگاه جمهوری اسلامی ایران در این زمینه را 
تبیین کرد. وزیر امور خارجه با اشاره به حوزه های فرصت 
در روابط دو جانبه و چند جانبه، به نگرانی های مشترک در 
منطقه پرداخت و خواست جمهوری اسلامی ایران برای 
یک آینده برخوردار از همکاری و صلح در منطقه را مورد 

تاکید قرار داد.
ظریف همچنین مواضع جمهوری اسلامی ایران مبنی 
بر رعایت حقوق بین الملل، حفاظت از مردم، رعایت حقوق 
اقلیت ها، حفظ تمامیت ارضی و عدم توسل به زور در بحران 
قره باغ را مورد تبیین قرار داد. نخست وزیر ارمنستان نیز در 
این دیدار اشتراکات دو کشور در زمینه های صلح،  امنیت 
و توسعه را مورد اشاره قرار داد و مبنای روابط دو کشور را بر 

پایه بنیان های دوستی در قرون متمادی ذکر کرد.
خصوص  در  مبسوط  بطور  همچنین  دیدار  این  در 
حوزه  در  مشترک  همکاری های  به  مربوط  موضوعات 
تجارت، برق، گاز، همکاری های ترانزیتی، ساخت راه های 

مواصلاتی و راه آهن گفت گو و تبادل نظر شد.
منطقه ای  دیپلماسی  تور  ایستگاه  چهارمین  تفلیس 
رییس دستگاه دیپلماسی ایران بود که امروز انجام شد. 

ظریف پس از ورود به تفلیس پایتخت جمهوری آذربایجان 
به  گل  تاج  تفلیس،  شهر  قهرمانان  میدان  در  حضور  با 
با  او سپس  یادمان قهرمانان ملی گرجستان اهدا کرد. 
رییس جمهور این کشور دیدار کرد و باهم درباره روابط دو 
کشور ومسائل منطقه ای گفت و گو کردند. به دلیل مبتلا 
شدن به ویروس کرونای همتای گرجستانی ظریف، دو 
تلفنی بسنده کردند و  به گفت و گوی  امور خارجه  وزیر 
ظریف بعد از این گفت وگوی تلفنی با گیورگی گاخاریا 
نخست وزیر این کشور دیدار کرد. روابط دوجانبه، وضعیت  
همکاری های اقتصادی دو کشور در حوزه های مختلف 
مخصوصا برای ایرانیانی که در گرجستان سرمایه گذاری 
کرده اند و همچنین ایرانیانی که در گرجستان مشکلات 
قانونی دارند، باز شدن مرزها پس از بحران قره باغ و باز 
شدن راه های مواصلاتی، مسیر ارتباطی ایران گرجستان 
و مسیر خلیج فارس با دریای سیاه از مهمترین مباحث 
مطرح شده در نشست ظریف با خانم سالومه زروابیشویلی 
رییس جمهور و گیورگی گاخاریا نخست وزیر جمهوری 
گرجستان بود. براساس این گزارش، ظریف در ایستگاه 
نهایی به آنکارا  رفت و با کوله باری از ره آورد، به سفر خود 

در منطقه پایان داد.

گزارش سفر منطقه ای وزیر امور خارجه:

همکاری های منطقه ای، راه رسیدن به صلح پایدار
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حقّ فرزند بر پدرش ، این است که ... اگر 
دختر باشد ، مادر او را گرامی بدارد ... و هر 
چه زودتر ، او را به خانه شوهرش بفرستد .
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قهرمان سالمندی!

وامازدواجبههرشخصفقطیکباردادهمیشود
عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی با اشاره به افزایش مبلغ وام ازدواج در سال 1400 گفت: به منظور 
جلوگیری از سوء استفاده های احتمالی ناشی از این افزایش، به هر شخص در دوران زندگی فقط یک بار وام 
ازدواج داده خواهد شد. حسینعلی حاجی دلیگانی در خصوص جزئیات افزایش مبلغ وام ازدواج در سال 
1400 اظهار داشت: دولت در لایحه بودجه 50 میلیون تومان برای هر عروس و داماد در نظر گرفته بود.
وی افزود: در مجلس شورای اسلامی اما مبلغ این وام 20 میلیون تومان افزایش یافت و به 70 میلیون تومان 
)به ازای هر نفر( رسید.عضو کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: 
همچنین یک اعتبار تشویقی برای پسرانی که زیر 25 سال و دخترانی که زیر 23 سال ازدواج می کنند، گذاشته 
شد.وی ادامه داد: براساس این اعتبار تشویقی، 30 میلیون تومان برای این دختران و پسران )زیر 23 سال 
وپسران 25 سال( اضافه و در مجموع 100 میلیون تومان دریافت خواهند کرد.به گفته نماینده مردم شاهین 
شهر، میمه و برخوار در مجلس، به منظور جلوگیری از برخی تبعات احتمالی افزایش مبلغ وام )همچون خرید و 

فروش وام، طلاق و ازدواج های صوری و...( نیز به هر شخص فقط یک بار وام ازدواج داده خواهد ش

پلمپانباریکیازبزرگترینفروشگاههایلوازمخانگیقم
یکی از بزرگترین فروشگاه های لوازم خانگی استان قم به دلیل کشف کالای قاچاق با دستور قضایی پلمب 
می شود.به گزارش خبرنگار مهر، در پی رصد اطلاعاتی ضابطین قضائی بسیج و در راستای مقابله با احتکار 
و قاچاق کالا در عملیاتی مشترک با عوامل فرماندهی انتظامی استان قم و همراهی بازرسین سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان قم تعدادی خودروی شوتی قاچاق بر حامل لوازم خانگی قاچاق در زمان تخلیه در انبار 
یکی از بزرگترین فروشگاه های لوازم خانگی استان قم شناسایی و توقیف گردید.گفتنی است انبار فروشگاه 

مذکور جهت بررسی و اعلام نظر کارشناسی درباره کالاهای مکشوفه تا اطلاع ثانوی پلمب می شود.

زمانثبتنامانتخاباتشوراهااسفندوریاستجمهوری
سید اسماعیل موسوی سخنگوی ستاد انتخابات کشور زمان ثبت نام داوطلبان انتخابات شوراها را اسفندماه 
و ریاست جمهوری 1400 را اردیبهشت ماه اعلام کرد و گفت: داوطلبان در این دوره از انتخابات به دلیل 
شیوع ویروس کرونا مرحله نخست نام نویسی را خودشان انجام می دهند. انتخابات سیزدهمین دوره ریاست 
جمهوری همزمان با انتخابات میان دوره ای مجلس شورای اسلامی در 6 حوزه، میان دوره ای مجلس خبرگان 
رهبری در سه حوزه انتخاباتی و انتخابات شوراهای اسلامی شهر و روستا در یک هزار و 372 شهر و چهل هزار 

و 620 روستا و تیره عشایری 28 خرداد 1400 برگزار می شود.

6۴درصدزنانایرانیکمتحرکاند
 رییس فدراسیون ورزش های همگانی با اشاره به اینکه تحول در ورزش زنان نیازمند کار جهادی است، 
اظهار کرد: طبق آمار 64 درصد زنان کشور فعالیت ورزشی مناسبی ندارند و همین امر مسئولیت ها در ورزش 
همگانی به ویژه در بخش زنان را سخت تر می  کند.افشین ملایی افزود: تصور بر این است زنانی که در روستا 
زندگی می  کنند میزان تحرک بیشتری نسبت به زنان شهرنشین دارند اما طبق آمار سبک زندگی چه در روستا 
و چه در شهر به سمت کم تحرکی رفته است و برتری که زنان روستایی داشتند با پیروی از سبک زندگی شهری 

تغییر کرده است.

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم خبر داد؛

کشف ۵۴۶ رأس دام قاچاق
 در محور مواصلاتی قم به اراک 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: 546 رأس دام قاچاق از چهار دستگاه کامیون در محور 
مواصلاتی قم به اراک کشف و توقیف شد.   مهدی ریاضی دراین خصوص اظهارداشت: ماموران بازرسی 
در پی اطلاع از حمل غیرمجاز دام از استان قم به خارج از استان با 4 دستگاه کامیون،حین کنترل 
خودرو های عبوری در محور مواصلاتی قم به اراک ، تعداد 546 رأس دام زنده قاچاق )گوسفند(کشف و 
سپس مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال شد. وی افزود: 
با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم با توجه به رعایت 
نشدن  ضوابط اختصاصی در خصوص حمل و جابه جایی دام زنده و از طرفی اظهارات و اقاریر صریح 
متهمان مبنی بر مالکیت احشام مکشوفه و عجز از ارائه مدارک مثبته اعم از مجوز حمل دام از سازمان 
دامپزشکی و سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای، تخلف متهمان را محرز دانست و متهمان را علاوه 
بر ضبط تمامی احشام قاچاق مکشوفه به نفع دولت، به پرداخت مبلغ 6 میلیارد و 510 میلیون ریال 
جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود. ریاضی تصریح کرد: بر اساس قانون تمام  احشام مکشوفه 

قاچاق تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان شد.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد؛

شناسایی و پلمب دو محل غیرمجاز زایمان  
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم گفت:دو واحد مداخله گر در امور زنان و زایمان در قم پلمب و 

با متخلفان برخورد شد. 
پرهام اظهارداشت : در پی کسب اخبار واصله و بررسی کارشناسان نظارت بر درمان دانشگاه علوم 
پزشکی قم مبنی بر انجام زایمان بدون مجوز در منزل، بلافاصله موضوع در دستور کار قرار گرفت و پس 

از انجام تحقیقات میدانی به طور نامحسوس موضوع به مراجع قضایی منعکس شد.
او افزود:پس از اخذ دستور قضایی به همراه عوامل نیروی انتظامی و در دو عملیات جداگانه، محل 
فعالیت نامبردگان پلمب و پرونده به مرجع قضایی ارجاع شد. معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم 
تاکید کرد: سلامت مادران باردار و پیشگیری از عوامل تهدید کنتده حیات آنان از وظایف دانشگاه علوم 
پزشکی است که با هدف جلوگیری از اقدامات غیرمجاز و خطرناک از جمله زایمان های غیراصولی که 

بعضا دارای عوارض جبران ناپذیری است اقدام قانونی انجام خواهد شد.
 

سخنگوی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم خبرداد

تصادف مرگبار در بلوار امام علی )ع( پردیسان 
سخنگوی مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم گفت: براثر تصادف دو خودروی سواری در 

این استان سه تن مجروح شدند و یک تن جان خود را از دست داد. 
به گزارش پنجشنبه شب روابط عمومی اورژانس 115 قم ، مهدی فراهانی افزود: در ساعت 18:50  
پنجشنبه شب تصادف دو خودروی سواری در بلوار امام علی )ع( پردیسان یک فوتی آقا 30 ساله و سه 
مصدوم با آسیب های جدی برجا گذاشت. وی ادامه داد: بلافاصله پس از اعلام حادثه به اورژانس و 
مشخص شدن شرایط مجروحین، سه دستگاه آمبولانس اورژانس 115 به محل حادثه اعزام و سه 
مصدوم این تصادف پس از دریافت اقدامات درمانی اولیه مناسب توسط کارشناسان فوریت های پزشکی 
به مرکز درمانی منتقل شدند. قطار جان یک عابر پیاده را در قم گرفت  سخنگوی مرکز مدیریت حوادث و 
فوریت های پزشکی قم دربخش دیگری از سخنان خود گفت: برخورد قطار با عابر پیاده در قم جان این 
عابر را گرفت.  فراهانی افزود: این حادثه در منطقه یادگار امام قم رخ داد. وی ادامه داد: متاسفانه در این 

حادثه فرد سانحه دیده به دلیل شدت صدمات وارد شده در دم فوت کرد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم:

۲۰۵ دستگاه ماینر قاچاق در قم کشف شد
 جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: 205 دستگاه استخراج ارز دیجیتال قاچاق در شهرک 
صنعتی شکوهیه قم کشف شد.  سرهنگ بهادر اسماعیلی در گفت و گویی، بیان کرد: مأموران انتظامی 
پاسگاه شکوهیه در اجرای طرح برخورد با مکان هایی که مبادرت به استفاده از دستگاه های بیت کوین 
می کنند، سه کارخانه را شناسایی کرده و موضوع در دستور کار آن ها قرار گرفت. وی خاطرنشان کرد: 
در ادامه مأموران با هماهنگی مقام قضایی استان به محل های مورد نظر اعزام شدند و در بازرسی های 
صورت گرفته، در مجموع 205 ماینر )دستگاه استخراج ارز دیجیتال( قاچاق کشف کردند. جانشین 
فرمانده انتظامی استان قم با بیان اینکه کارشناسان ارزش تقریبی این دستگاه ها را حدود پنج میلیارد 
ریال اعلام کردند، گفت: در نهایت 3 تن در این رابطه دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضایی استان شدند.

خبر فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد

کشف ۷۸ عدد کپسول آتش نشانی مسروقه 
فرمانده انتظامی شهرستان قم اظهار داشت: در پی وقوع چندین مورد سرقت کپسول آتش نشانی از 
مجتمع های مسکونی در حوزه استحفاظی کلانتری های 16،21 و 25 بررسی موضوع در دستور کار 
پلیس قرار گرفت. سرهنگ مرادحسین جعفریان افزود: ماموران موفق شدند با انجام یک سری اقدامات 

اطلاعاتی یک زن و شوهر و همچنین یک تن همدست آن ها را در این رابطه شناسایی و دستگیر کنند.
وی ادامه داد: از متهمان دستگیر شده تعداد 78 عدد کپسول آتش نشانی کشف شد و 2 تن مالخر 

نیز شناسایی و دستگیر شدند.

مدیر منطقه دو شهرداری قم :

هیچ خیابان فاقد روشنایی
 در منطقه ۲ وجود ندارد

مدیر منطقه دو شهرداری قم از عدم وجود هیچ خیابان و معبری در سطح 
منطقه بدون روشنایی خبر داد.

رضا رحیمی باشاره به اقدامات انجام شده در حوزه روشنایی سطح منطقه 
اظهارداشت : نظر به توسعه منطقه و احداث معابر جدید یکی از چالش های 
منطقه و یکی از دغدغه های مهم تأمین روشنایی معابر برای حفظ ایمنی 
شهروندان بوده که در چند سال گذشته به صورت جدی در دستور کار 
قرارگرفته است. مدیر منطقه دو شهرداری قم ادامه داد: مجموعه شهرداری 
در دوره های گذشته باتوجه به شرایطی مانند بهره برداری و افتتاح فوری 
زیرساخت ها مانند معابر و پل ها، برخی از وظایف و مأموریت های دیگر 
دستگاه ها را انجام می داد که این اقدام به واسطه تکرار و شکل گیری عرفی 
اداری تبدیل به ایجاد حق از ناحیه دستگاه های اجرایی شده بود درحالی که 
شهرداری وظیفه ای در این زمینه ندارد. رحیمی نارضایتی حاصل از عدم 
تأمین روشنایی معابر را متوجه دولت در مفهوم عام آن دانست و گفت: 
هرچند که خوب است که شهرداری ها در این زمینه وظیفه داشته باشند 
که این امر نیاز به اصلاح قانون دارد که درمجموع تأمین روشنایی معابر بر 
عهده شرکت های برق منطقه ای تابعه وزارت نیرو است. مدیر منطقه دو 
شهرداری قم تصریح کرد: اخیراً طی صورت جلسه ای تعاملی فی مابین 
شهرداری و اداره برق مقرر شده مشکلات تأمین روشنایی را برطرف کنیم که 
اقدامات خوبی شده و شرکت برق تعامل خوبی در این زمینه داشته است، در 
بعضی نقاط به علت قرارگیری سیم برق دکل ها نحوه تأمین روشنایی به علت 
محدودیت ها، با سختی انجام می شود.  وی اظهار داشت: درمجموع به جز 
یک مسیر کوتاه در خیابان رسول دادخواه معبری که فاقد روشنایی باشد را 
نداریم. روشنایی خیابان صداقت، بلوار دانش، مسیر دسترسی به بوستان 
جوان، خیابان رسول دادخواه از پروژه های مهم در این بخش بوده است و 

سیاست بر این بوده که بدون تأمین روشنایی هیچ معبری را افتتاح نکنیم.

مدیر منطقه 5 شهرداری قم :

طرح تفصیلی جمکران باید اجرایی شود
مدیر منطقه 5 شهرداری قم  گفت :شهرداری به هیچ عنوان نمی گوید 
به روستای جمکران خدمات نمی دهد بلکه ما براین باوریم که باید طرح 

تفضیلی اجرا شود و مردم همکاری کنند تا شوارع بازگشایی شود.
 علیرضا اقبالیان با اشاره به وجود اختلافات بین شهری یا روستایی بودن 
منطقه جمکران، اظهار داشت: دو محله در جمکران شامل بافت قدیمی 
و جدید داریم که خیابان شیخ مسلم، پنج امام زاده، نجم و موعود از جمله 
خیابان های جدید است که شهرداری در حال ارائه خدمات در آن به صورت 
مستمر است و حتی در محله های قدیمی نیز خدمات ارائه می دهیم. مدیر 
منطقه 5 شهرداری قم با تأکید بر اینکه در چند سال اخیر  100 حلقه چاه 
برای جمع آوری آب های سطحی در جمکران حفرشده است، ابراز کرد: 
براساس سیستم فنی مشخص، آسفالت نیز در این منطقه انجام می شود. 
اقبالیان عنوان کرد: در داخل روستا باید توافقاتی صورت بگیرد تا سطح 
شوارع بازگشایی شود و بتوانیم فضای سبز و فضای فرهنگی و آموزشی 
ایجاد کنیم. وی با تأکید بر اینکه قبول داریم که خدمات در خور شان اهالی 
نیست و باید توافقات انجام شود تا بتوانیم 7 خیابان جدید را بازگشایی 
کنیم، تصریح کرد: هرچند متأسفانه مشکلاتی وجود دارد و این توافقات در 
کمیسیون ماده 5 اثرگذار نیست و به دلیل عدم اجرای تصمیمات کشوری 
نمی توانیم بازگشایی ها را انجام دهیم. مدیر منطقه 5 شهرداری قم اظهار 
به روستای جمکران خدمات  داشت: شهرداری به هیچ عنوان نمی گوید 
مردم  و  اجرا شود  تفضیلی  باید طرح  که  باوریم  براین  ما  بلکه  نمی دهد 

همکاری کنند تا شوارع بازگشایی شود.
 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم:

کاهش مراجعه مردم به مراکز معاینه 
فنی خودرو بررسی شود

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم از کاهش مراجعات به مراکز 
معاینه فنی خودروها انتقاد کرد و گفت: در شرایطی که خودروها نقش 
مؤثری در آلایندگی هوا دارند، معاینه فنی خودروها باید مورد توجه جدی 

قرار بگیرد. 
سید رضا موسوی مشکینی افزود: از ابتدای سال جاری تا پایان آذرماه 
حدود 89 هزار خودروی بنزینی و گازسوز به سه مرکز معاینه فنی ترمینال، 
قدس و جمکران در شهر قم مراجعه کرده اند، در حالی که این آمار در مدت 
مشابه سال های 97 و 98 به ترتیب حدود یک صد هزار و 95 هزار خودرو 
بوده است. وی بر ضرورت ارائه طرح های تشویقی برای افزایش مراجعه 
شهروندان به مراکز معاینه فنی تأکید کرد و گفت: بر اساس قوانین به ویژه 
قانون هوای پاک، پلیس راهنمایی و رانندگی باید با خودروهای آلاینده و 
فاقد معاینه فنی برخورد کرده و از ادامه حرکت آنها جلوگیری کند. مدیرکل 
حفاظت محیط زیست استان قم با بیان اینکه ارائه تخفیف و طرح های 
تشویقی برای شهروندان با هدف افزایش مراجعات شهروندان به مراکز معاینه 
فنی باید جدی تر دنبال شود، گفت: عملکرد مراکز معاینه فنی خودروها در 
شهر قم کاملا مورد نظارت و پایش قرار گرفته و با تخلفات احتمالی بر اساس 
قوانین و ضوابط زیست محیطی برخورد می شود. وی در پایان با بیان اینکه 
شهر قم دارای سه مرکز معاینه فنی خودروهای سبک و چهار مرکز معاینه 
فنی خودروهای سنگین است، تصریح کرد: مقابله با پدیده آلودگی هوا 
نیازمند عزم جدی و مشارکت فعال همه دستگاههای اجرایی و حضور و 

همدلی همه شهروندان است که برای تحقق آن تلاش می کنیم.
 

معاون شهردار قم:

مسیر توسعه فضای سبز در قم با قدرت 
ادامه دارد

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: در سال های اخیر شاهد رشد 
قابل توجه سرانه های فضای سبز به بالای 20 مترمربع در قم بوده ایم که 
همچنان مسیر رشد و توسعه فضای سبز در این شهر با قدرت ادامه خواهد 

داشت. 
سیدامیر سامع در جلسه شورای سازمان پارک ها وفضای سبز شهرداری 
قم، با تاکید بر اینکه کرونا تاثیر بسیار زیادی در امور درآمدی سازمان های 
شهرداری داشته است اظهار کرد: سازمان های خدمات شهری بیش از دیگر 
سازمان ها تحت تاثیر کرونا بوده اند؛ به عنوان مثال در سازمان آرامستان ها 
بیش از 5 میلیارد تومان تخفیفات به بازماندگان متوفیان بابت خدمات 
داده شده است. وی بیان کرد: در حوزه سازمان پارک ها نیز مجموعه های 
خدمات رسان طرف قرارداد دچار ضرر و زیان هایی در پی شیوع کرونا شدند 
و به همین خاطر با تصمیم و نظر شورای شهر تخفیفاتی اعمال شد که این 
از درآمدهای سازمان کاسته است. معاون شهردار قم اقدامات قابل توجه 
سازمان پارک ها در زمینه توسعه فضای سبز در شهر را مورد توجه قرار داد و 
افزود: با این حال با جهش قابل توجهی که طی سال های اخیر در بودجه 
سازمان ایجاد شده است شاهد رشد قابل توجه سرانه های فضای سبز به 
بالای 20 مترمربع بوده ایم که همچنان مسیر رشد و توسعه فضای سبز در 

قم با قدرت ادامه خواهد داشت.

استاندار قم نسبت به ورود کرونای انگلیسی هشدار داد و تاکید کرد: دستگاه 
های مرتبط باید با نظارت های دقیق و منظم مراقبت و کنترل کنند.

بهرام سرمست در جلسه ستاد مقابله با کرونای استان با بیان اینکه خوشبختانه 
هنوز گزارشی از ورود ویروس انگلیسی کرونا به استان قم نداشته ایم افزود: لازم 
است دستگاه های مرتبط با نظارت های دقیق و منظم مراقبت و کنترل های لازم 

را به عمل آورند.
استاندار قم با تاکید بر تداوم ممنوعیت تردد شبانه  و تاثیر گذاری این طرح در 
کاهش روند نزولی مبتلایان و فوتی های کرونا گفت: ممنوعیت شبانه مانع از 

برگزاری مهمانی ها و تجمعات شده و این طرح ادامه خواهد داشت.
سرمست با هشدار درباره کاهش رعایت شیوه نامه های بهداشتی در بعضی از 
اصناف و اماکن افزود: مراکز شماره گذاری، مراکز خرید ، نانوایی ها و گیم نت ها و 
مراکز بازی همچنان از اماکنی هستند که درصد رعایت شیوه نامه های بهداشتی 

در آنها پایین است
وی افزود: با توجه به اینکه استان قم 2 هفته ای است در وضعیت آبی کرونایی 
قرار گرفته است گفت: این به معنی پایان کرونا نیست و باید ضمن پرهیز از عادی 
انگاری، رعایت شیوه نامه ها به خصوص ماسک در دستور کار همه قرار داشته 

باشد.
 وی ابراز کرد: یک باوری در قم وجود دارد مبنی بر اینکه کرونا در قم تمام شده 

است که یک باور غلط و خطرناک در ادامه روند مقابله با کووید19 است.
سرمست افزود: کمک های مومنانه همچنان باید ادامه داشته باشد عده زیادی 

در این جامعه حضور دارند که نیاز حیاتی به بسته های معیشتی دارند.
استاندار قم با اشاره به در پیش بودن دهه فجر انقلاب اسلامی گفت: بر اساس 
مصوبه ستاد ملی کرونا مراسم امسال دهه فجر بصورت تلویزیونی و با حضور 

حداقلی افراد و بدون هر گونه تجمع برگزار خواهد شد.
 آقای سرمست همچنین در باره مراسم 22 بهمن گفت: امسال مراسم 22 

بهمن  به صورت رژه موتوری برگزار میکنیم.
استاندار قم در ادامه از تولید مازاد بر نیاز ماسک سه لایه و ان 95 در استان خبر 
داد و گفت: با پیگیری های انجام شده به دنبال دریافت مجوز ها و عملیاتی کردن 

صادرات ماسک از سازمان غذا و دارو هستیم.
استفاده از ظرفیت جوانان در پست های مدیریتی 

 سرمست همچنین عصر چهارشنبه در جلسه ستاد ساماندهی جوانان استان 
قم  با بیان اینکه بهره گیری از جوانان در پست های مدیریتی باید در اولویت باشد، 
گفت: مدیران عملگرا از نظرات و مشورت های جوانان و بانوان در حوزه های 

مختلف استفاده کنند.
وی با بیان اینکه در گام دوم انقلاب بر لزوم استفاده از ظرفیت جوانان تاکید شده 
است و یکی از معیارهای ارزیابی عملکرد مدیران دستگاه ها، اجرای سیاست های 
نظام در بهره گیری از جوانان خواهد بود، گفت: در یک برنامه 6 ماهه بایستی 
میانگین سنی مدیران دستگاه های دولتی کاهش یابد و دستگاه ها گزارش ترکیب 

سنی مدیران دستگاه های دولتی را تدوین و به ما تحویل دهند.
استاندار قم با تاکید بر اینکه در شرایطی که جوانان متعهد و کارآمد را در اختیار 
داریم بایستی بهره گیری از آنها در پست های مدیریتی در اولویت باشد، افزود: 

استفاده از ظرفیت های جوانان به عمل گرایی مدیران اجرایی بستگی دارد و از 
نظرات و مشورت های جوانان و بانوان بایستی در حوزه های مرتبط با ایشان بهره 

گرفته شود.
وی با اشاره به تصویب طرح تربیت و توانمندسازی دستیاران جوان مدیران 
گفت: مسئولیت اجرایی این طرح با اداره کل ورزش و جوانان می باشد و این اداره 

باید گزارشی از روند اجرای این طرح در استان را ارائه دهد.
سرمست با اشاره به اینکه توانمند سازی متقاضیان بازار کار باید در دستور 
کار اداره کل آموزش فنی و حرفه ای قرار گیرد، افزود: وضعیت قم در اشتغال و 

کارآفرینی مطلوب است.
استاندار قم با تاکید بر اینکه سواد رسانه ای یکی از پیش نیازهای زندگی در عصر 
جدید محسوب می شود، گفت: سواد رسانه ای می تواند ما را در نیل به تولید محتوا 

در حوزه ی فضای مجازی کمک کند.
وی در پایان بابیان اینکه در شرایط کرونایی، نرم افزار شاد که به عنوان فرصتی 
برای تحصیل دانش آموزان محسوب می شود، آسیب هایی را برای آنها به همراه 

دارد گفت: باید سبک جدید زندگی متناسب با شرایط پسا کرونا را بیاموزیم.
 برنامه دستگاه های اجرایی برای کاهش تصادف ها مشخص شود

 استاندار قم  همچنین در جلسه شورای راهبردی تصادف های استان قم 
کاهش  برای  اجرایی  دستگاه های  توسط  راهور  پلیس  پشتیبانی  بر  تأکید  با 
تصادف های جاده ای گفت: برنامه عملیاتی مدیران مسئول برای تحقق این هدف 

مشخص شود. 
بهرام سرمست طی سخنانی با اشاره به موقعیت جغرافیایی قم و تعداد بالای 
وظیفه  داشت:  اظهار  استان  مواصلاتی  محورهای  از  شهری  برون  ترددهای 
مسئولان قم برای کاهش تصادف ها و هزینه های ناشی از آن بسیار سنگین 

است.
وی تبعات ناشی از تصادف ها از جمله فوت و جرح و هزینه های اجتماعی آن 
را مورد توجه قرار داد و افزود: راهبری کاهش تصادف ها باید مهمترین اولویت 

مسئولان باشد.
استاندار قم اختصاص اعتبارهای کاهش تصادف ها و اتصال دوربین های 
شهرداری ها به سیستم کنترل ناجا را نیز از مصوبه های جلسه های گذشته عنوان 

کرد و گفت: این مصوبه ها باید با تعامل متولیان امر هرچه سریعتر اجرایی شود.
سرمست پشتیبانی از پلیس راهنمایی و رانندگی برای اجرای برنامه های ایشان 
را ضروری دانست و تصریح کرد: هر دستگاه مسئول باید یک ماموریت اولویت دار 

خود را احصا و در 6 ماهه آینده نیز آن را محقق کند.
وی همچنین اقدام های فرهنگی برای آگاهی بخشی به مردم در راستای ارتقای 
فرهنگ رانندگی را ضروری دانست و بیان کرد: صدا و سیما و سایر رسانه ها باید 

جدی تر از گذشته این اقدام ها را در دستور کار قرار دهند.
ضرورت تسریع در تعین تکلیف راه دسترسی دریاچه نمک 

 استاندار قم همچنین در چهاردهیمن جلسه شورای معادن  قم طی سخنانی 
گفت: فعال نمودن معادن راکد از اولویت های کاری مدیریت استان است.

سرمست با اشاره به مصوبه قبلی مبنی بر تهیه بسته سرمایه گذاری دریاچه 
نمک قم اظهار کرد: موضوع راه دسترسی این دریاچه به عنوان نخستین گام، باید 

مورد پیگیری قرار بگیرد و جذب سرمایه گذاری نیز در گام بعدی عملیاتی شود.
استاندار قم با اشاره به تصویب طرح بهره برداری از دریاچه نمک با محوریت 
قم افزود: جلسه مشترکی با استان های همجوار برگزار و نحوه بهره برداری از این 

دریاچه به صورت کارشناسی بررسی شود.
سرمست در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه در بخش صنعت، در 
راستای احیای واحدهای راکد و توسعه اشتغال و تولید موفق عمل کردیم اظهار 
داشت: باید در حوزه معادن نیز اقدام های عملیاتی انجام شده و معادن استان 

فعال شوند.
 استاندار قم با اشاره به مطالعه های انجام شده در زمینه معادن قم گفت: با 
صدور پروانه اکتشاف، مطالعات تکمیلی انجام شده و به سمت بهره برداری از 

معادن خواهیم رفت.
وی همچنین فعال سازی معادن راکد را ضروری دانست و خاطرنشان کرد: 
دستگاه های مسئول باید همکاری لازم را در راستای تحقق این هدف داشته 

باشند.

هشدار استاندار قم:

مراقبکرونایانگلیسیباشیم

رئیس کل دادگستری استان قم گفت: در زمینه 
جرایم علیه اطفال و کودکان سختگیرانه برخورد می 

شود تا برای جامعه بازدارندگی داشته باشد. 
حجت الاسلام مظفری در افتتاحیه کارگاه نظام 
عدالت برای اطفال و نوجوانان با تاکید بر کودکان 
پناهنده و مهاجر اظهار کرد: اصل ضرورت حمایت 
حقوقی از کودکان هیچ جای تردیدی ندارد؛ وقتی 
گروهی در معرض آسیب باشند سیاست جنایی 
و کیفری کشور باید جنبه های حمایتی را منظور 
کند تا عدالت در قبال آنان اجرا شود، در این بین 
کودکان و نوجوانان از اقشاری هستند که به لحاظ 
از  و  روحی و جسمی در معرض خطر قرار دارند 
سوی دیگر در برابر آسیب ها و اقدامات مجرمانه ای 
که علیه آنان صورت می گیرد قادر به دفاع از حقوق 
خود نیستند.  او ادامه داد: حمایت حقوقی از اقشار 
و گروه های آسیب پذیر باید در همه ابعاد و سطوح 
صورت گیرد؛ چراکه اگر از این آسیب ها جلوگیری 
نشود تبعات و پیامد های وارده به آن قشر در آینده 

دامن گیر جامعه خواهد شد.
کرد:  عنوان  قم  استان  دادگستری  کل  رئیس 
برای حمایت از اقشار آسیب پذیر و به طور خاص 
کودکان و نوجوانان در ابتدا باید عوامل آسیب زا در 
حوزه کودکان و نوجوانان را شناسایی و از وقوع آن 
پیشگیری کرد؛ پیشگیری جزو یکی از مهم ترین 
مباحث مطرح در حوزه حقوق و قضا است که ابعاد 
باید در جلسات تخصصی مورد کنکاش قرار  آن 
گیرد. او ضمن اشاره به پیشگیری جرایم مربوط 
به حوزه کودکان بیان کرد: در این رابطه می توان 
به چند مورد اشاره کرد؛ اولین عامل اعتیاد والدین 
زیاد  اعتیاد  ابعاد  خصوص  در  که  هرچند  است، 
صحبت شده است، اما عمق تاثیرات آن به اندازه 
کافی روشن نشده است. مظفری ادامه داد: طلاق 
شکل گیری  زمینه ساز  که  است  عواملی  دیگر  از 
می شود،  محسوب  کودکان  علیه  مختلف  جرایم 
والدینی که طلاق می گیرند به واسطه درگیری هایی 
را در معرض  که در خانواده جریان دارد کودکان 

آسیب قرار می دهند و بعد از طلاق نیز کودک باید با 
یکی از والدین خود زندگی کند و زیر دست ناپدری 
یا نامادری تربیت شود که متاسفانه سالانه شاهد 

جرایم متعددی تحت تاثیر این مسئله هستیم.
او اظهار کرد: طی چند سال گذشته قوه قضاییه 
در زمینه قوانین حمایتی از کودکان و جلوگیری از 
بزهکاری در این حوزه پیشرفت های قابل توجهی 
داشته است. رئیس کل دادگستری استان قم با 
اشاره به آیات و روایات دینی در حوزه کودکان گفت: 
در معارف دینی جایگاه و حقوق کودک مورد تکریم 
اسلام  الشان  عظیم  پیامبر  اینکه  کما  دارد،  قرار 
می فرمایند: »اکرمو اولادکم، و احسنوا ادبهم، یغفر 
لکم« و روایات متعدد دیگری از ائمه معصومین در 
این خصوص وجود دارد؛ از آنجا که اکثر قضات و 
مسئولین دادگستری استان قم دارای تحصیلات 
حوزوی هستند نسبت به این آموزه ها آگاهی دارند 
و در برخورد با بزهکار و فردی که مورد بزه قرار گرفته 

است با تکریم رفتار می کنند.

رئیس کل دادگستری استان قم:
با جرایم علیه کودکان سختگیرانه برخورد می شود 


